
ΤΟΥ ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟΥ ΠΟΛΙΤΙΚΗ & ΑΘΛΗΤΙΚΗ ΕΦΗΜΕΡΙ∆Α www.iapopsi.gr

Ομήρου...
αποκάλυψις 

για τον Φάκελο
της Κύπρου

«Υπερωρίες» Χατζηδάκη
για ψαλίδισμα της
ανεργίας και των

εκκρεμών συντάξεων 
▶ΣΕΛ. 26-27













ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ

Νέα μέτρα 
στήριξης πριν 
από τον βαρύ 

χειμώνα
▶ΣΕΛ. 10




Δίδαγμα για 
την Αθήνα το «ναι»
της Ε.Ε. σε Σκόπια

και Τίρανα

Στο στόχαστρο
του Μαξίμου και
ο Ανδρουλάκης

▶ΣΕΛ. 3







• Ο Κυριάκος Μητσοτάκης έχει δεχθεί
εισηγήσεις για δομικές αλλαγές, αλλά το
πιθανότερο είναι να σπάσουν υπουργεία

και να αλλάξουν αρμοδιότητες
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Δεν αρέσει στους εταίρους
το ενεργειακό μνημόνιο της
Ε.Ε. για μείωση κατανάλω-
σης αερίου κατά 15% μέχρι

τον Μάρτιο του 2023
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Κ
άτι περισσότερο από 20 ώρες χρειάστηκαν στον πύρινο Μολώχ για να καταβροχθίσει τα «θύματά» του –
σπίτια, αυτοκίνητα, αρκετά στρέμματα πράσινου, αλλά και έναν 84χρονο που δεν άντεξε να δει το σπίτι του
να καίγεται για τρίτη φορά και αυτοκτόνησε– στον ορεινό όγκο που στέκει στον βορειανατολικό κορμό

της Αττικής. Όποιος δεν κατάλαβε ότι μιλάμε για την Πεντέλη και την φωτιά που ξέσπασε το απόγευμα της πε-
ρασμένης Τρίτης, να σηκώσει το χέρι και να γράψει για τιμωρία 100 φορές τη φράση «φταίνε οι αντίξοες συνθήκες,
φταίνε οι ισχυροί άνεμοι που έπνεαν στην περιοχή». Διότι ως γνωστόν αυτά φταίνε πάντα. Οι υπόλοιποι κάνουν ό,τι
πρέπει να κάνουν και (νομίζουν ότι) καθάρισαν. 

«Μάθαμε από τη σκληρή εμπειρία του παρελθόντος και αντλήσαμε αναγκαία μαθήματα» είπε το απόγευμα της Τε-
τάρτης ο υπουργός Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας Χρήστος Στυλιανίδη, στο πρώτο briefing

μετά το κάψιμο της Πεντέλης. Συμπλήρωσε δε ότι «ο
συντονισμός, η συνεργασία και η έγκαιρη επέμβαση, εί-
ναι η καρδιά της νέας στρατηγικής της κυβέρνησης στη
διαχείριση των φυσικών καταστροφών».

Ποια «αναγκαία μαθήματα» άντλησε ο Ελλαδίτης
πρώην επίτροπος της Ε.Ε. που τοποθέτησε εν είδη
ειδικού στο αναβαθμισμένο υπουργείο ο Κυριάκος
Μητσοτάκης τον Σεπτέμβρη του 2021, δεν επιβε-
βαιώνεται τουλάχιστον δια του αποτελέσματος. Στην
βαρυχειμωνιά του περασμένου Γενάρη η διαχείρι-
ση ήταν για «Χρυσό Βατόμουρο» ενώ στην πρώτη
μεγάλη πυρκαγιά του φετινού καλοκαιριού περιμέ-
νουμε να κάτσει η στάχτη για να μετρήσουμε το α-

κριβές μέγεθος της καταστροφής. Για να μην αδικούμε τον άνθρωπο, παραδέχτηκε ότι «θέλουμε πολλά βήματα βελ-
τίωσης». Δεν είπε, όμως, ποια είναι αυτά τα βήματα και γιατί δεν τα έχουμε… περπατήσει. Δεν εξήγησε, λόγου χά-
ριν, ο κ. Στυλιανίδης γιατί οι σένσορες που θα τοποθετούσαν οι υπηρεσίες του και οι οποίοι θα μυρίζονταν το
κακό με την πρώτη σπίθα ακόμη παραγγέλνονται ενώ ιδιωτική εταιρεία telecoms «τρέχει» ήδη πρόγραμμα 24ω-
ρης ηλεκτρονικής παρακολούθησης και έγκαιρης ανίχνευσης πυρκαγιών στην Πάρνηθα. Ούτε, βεβαίως, σχο-
λίασε την τοποθέτηση που έκανε προ ημερών διευθυντής ερευνών στο Εθνικό Αστεροσκοπείο Αθηνών, Κώστας
Λαγουβάρδος, ότι «επίσημη και θεσμοθετημένη συνεργασία με το υπουργείο Κλιματικής Αλλαγής και Πολιτικής Προ-
στασίας δυστυχώς δεν υπάρχει», παρά το γεγονός ότι το ΕΑΑ έχει καταθέσει, σύμφωνα με τον επιστήμονα μετεω-
ρολόγο, πολλές φορές τις προτάσεις του για τα εργαλεία και τις υπηρεσίες που μπορεί να προσφέρει. 

Αν, λοιπόν, μας περισσεύουν η τεχνογνωσία και τα μέσα επειδή  485 πυροσβέστες, 120 πυροσβεστικά οχή-
ματα, 5 αεροσκάφη και 4 ελικόπτερα ομολογουμένως έκαναν καλή δουλεία και κατάφεραν να τα θέσουν υπό έ-
λεγχο τα πύρινα μέτωπα της Πεντέλης, όλα καλώς καμωμένα. Ακόμη καλύτερα που δεν θρηνούμε θύματα, αλλά
και πάλι δεν μπορεί να είναι μονοδιάστατα αυτός ο πήχης μιας επιτυχημένης πυροπροστασίας. Διότι ο πολίτης
του οποίου συστηματικά καίγεται η περιουσία στο Ντράφι, στην Ανθούσα, στο Πικέρμι, στην Καλλιτεχνούπολη,
στον Νέο Βουτζά, άκουσε πριν από χρόνια τον νυν πρωθυπουργό να παραδέχεται ότι «είμαστε ασυγχώρητοι εάν δεν
είμαστε έτοιμοι να αντιμετωπίσουμε αυτά τα οποία ξέρουμε με βεβαιότητα ότι θα γίνουν κάποια στιγμή (σ.σ. εννοεί σει-
σμούς, φωτιές και πλημμύρες) απλώς δεν γνωρίζουμε ακριβώς το πότε». Και αντιλαμβάνεται ο ίδιος πυρόπληκτος ό-
τι στην περίπτωση της «καταραμένης» Πεντέλης μάθαμε ακόμη και το πότε ακριβώς θα επέλθει η καταστροφή. Το
Πεντελικό όρος κάηκε τον Αύγουστο του 1981, με απολογισμό δύο νεκρούς 30 τραυματίες και 6.000 στρέμματα
πρασίνου να γίνονται στάχτη. Ξανακάηκε τον Ιούλιο του 1995, με καμένα  περισσότερα από 150 σπίτια και
100.000 στρέμματα. Μια από τα ίδια και τον Αύγουστο του 1998. Και τον Αύγουστο του 2007. Και τον Αύγουστο
του 2009 που κάηκαν συνολικά 210.000 στρέμματα. Αλλά και τον φονικό Ιούλιο του 2018 με τους 102 νε-
κρούς στο Μάτι. Και ξανά φέτος. Τυχαία; Όχι. Μοιραία; Προφανώς…

ΠΥΡΚΑΓΙΕΣ:
Τυχαίο ή
μοιραίο; 
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Με διαφορετική τακτική
θα αντιμετωπίσει τα κόμ-
ματα της αντιπολίτευσης
ο Κυριάκος Μητσοτάκης
στην μακρά προεκλογική
περίοδο, με δεδομένο ότι
οι εκλογές θα διεξαχθούν
την άνοιξη του 2023, ό-
πως έχει δηλώσει τουλά-
χιστον τρεις φορές το τε-
λευταίο δεκαπενθήμερο ο
πρωθυπουργός. 

Του Μιχάλη Κωτσάκου

Δ
ιαφορετική γλώσσα
και ύφος προς τον
ΣΥΡΙΖΑ, άλλη προς
το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ.
Ενώ σε ό,τι αφορά

το ΜέΡΑ25 πρωθυπουργός θα
υπενθυμίζει σε όλους τα έργα και
ημέρες του Γιάνη Βαρουφάκη
στο υπουργείο Οικονομικών το
πρώτο εξάμηνο του 2015. Και
βέβαια μέσω του Βαρουφάκη θα
χτυπά και τον ΣΥΡΙΖΑ.

Στο Μαξίμου εκτιμούν πως ο
ΣΥΡΙΖΑ ναι μεν είναι το μεγάλο
κόμμα της αντιπολίτευσης, αλλά
το θεωρούν ως εύκολο στόχο.
Και αυτό διότι οι γκάφες των στε-
λεχών του ΣΥΡΙΖΑ επί όλων των
καυτών ζητημάτων επιτρέπει
στον πρωθυπουργό να βάζει στη
ζυγαριά τον εαυτό του με την επο-
χή Τσίπρα. Κατ’ αυτό τον τρόπο ο
πρωθυπουργός αποκλείει το
δρόμο του Αλέξη Τσίπρα προς
τους κεντρώους ψηφοφόρους. Ό-
μως η παρουσία του Νίκου Αν-
δρουλάκη στερεί σημαντικές
ψήφους του μεσαίου χώρου από
τη Ν.Δ. 

Οπότε η στρατηγική που θα α-
ναπτύξει το κυβερνών κόμμα εί-
ναι να ανεβάσει τους τόνους ένα-
ντι του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ με στο-
χευμένο τρόπο, ώστε να το… «εκ-
θέσει» στα μάτια των κεντρώων
ψηφοφόρων. Στο Μαξίμου εκτι-
μούν πως αν «κινδυνολογήσουν»
με το να διαρρέουν «ψηφίζοντας
ΠΑΣΟΚ το πρωί βγαίνει ΣΥΡΙΖΑ
το βράδυ», τότε θα συγκρατήσουν
τις οποιαδήποτε διαρροές κε-
ντρώων ψηφοφόρων προς την
Χαριλάου Τρικούπη. Στην κυβέρ-
νηση θέλουν να αποφύγουν στις
πρώτες εκλογές με απλή αναλο-
γική την χαλαρή ψήφο. Όπως
και το γεγονός ότι κάποιοι μπο-
ρεί κατευθυνθούν σε άλλα μικρό-
τερα κόμματα για να αποστείλουν
μηνύματα δυσαρέσκειας είναι
πολύ πιθανό η αντιπολίτευση να
προσπαθήσει να τα αναδείξει ως
αντικυβερνητική ψήφο. Και βέ-
βαια να ξεκινήσει νέο παραμύθι
περί αντιδεξιού μετώπου.  Συνή-
θως η χαλαρή ψήφος σε όλες τις
εκλογές έρχεται από τους λεγόμε-
νους κεντρώους, διότι αυτοί είναι
που πότε πάνε με τον έναν και

πότε με τον άλλο. Εάν, όμως, οι
κεντρώοι νιώσουν πως απειλού-
νται τότε προτάσσοντας τα συμ-
φέροντας τους σκέφτονται πιο ώ-
ριμα και αφήνουν στην άκρη την
οποιαδήποτε δυσαρέσκεια. 

Με στόχο, λοιπόν, να μην επι-
τρέψουν διαρροές κεντρώων ψη-
φοφόρων εγκαταλείπουν σιγά-
σιγά τους αρχικά ήπιους τόνους
απέναντι στο ΠΑΣΟΚ και ξεκι-
νούν επιθέσεις. Μετά την εκλογή
του Νίκου Ανδρουλάκη επι-
κράτησε η άποψη στο γαλάζιο
στρατόπεδο πως μια άνοδος του
τότε ΚΙΝΑΛ θα επηρέαζε τα πο-
σοστά του ΣΥΡΙΖΑ. Ωστόσο από
τα πρώτα κιόλας γκάλοπ εκείνης
της περιόδου έγινε σαφές πως η
Χαριλάου Τρικούπη υποδεχόταν
ψηφοφόρους όχι μόνο από το
ΣΥΡΙΖΑ αλλά και από τη Νέα Δη-
μοκρατία. Το γεγονός αυτό σήμα-
νε καμπανάκι στην Πειραιώς, ει-
δικά από την εποχή που επέστρε-
ψε στην μαρκίζα της Χαριλάου
Τρικούπη το όνομα ΠΑΣΟΚ και
ο πράσινος ήλιος. Κάτι που μπο-
ρεί να ξυπνήσει μνήμες ανθρώ-
πων που ψήφισαν Ν.Δ. επειδή
δεν άντεχαν τις τρέλες του ΣΥΡΙ-
ΖΑ, αλλά σε καμία περίπτωση

δεν μπορείς να τους πεις παρα-
δοσιακούς ψηφοφόρους του κυ-
βερνώντος κόμματος.

Ανεβαίνουν οι τόνοι
Στο πλαίσιο αυτό ανεβαίνουν
σταδιακά οι τόνοι απέναντι στο
ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ, το οποίο από
την κυβέρνηση κατηγορούν για…
δημιουργική ασάφεια. Στο δρό-
μο προς τις επόμενες κάλπες το
γαλάζιο επιχείρημα είναι πως σε
μια εποχή πολλαπλών κρίσεων
(ενεργειακό, ακρίβεια κ.α.) απαι-
τείται σταθερότητα και συγκεκρι-
μένες προτάσεις. Και πάνω σε
αυτό τη αφήγημα θα βασιστεί η
ρητορική της Νέας Δημοκρατίας

για αυτοδυναμία. Και για να επι-
τευχθεί αυτό θα πρέπει να συνε-
χίσει να είναι συμπαγές το αντι-
ΣΥΡΙΖΑ μέτωπο. Το ευχάριστο
για τη Νέα Δημοκρατία είναι ότι
το ΠΑΟΣΚ παρουσιάζει μία στα-
σιμότητα στις δημοσκοπήσεις, έ-
χει χαθεί η δυναμική του πρώτου
διαστήματος από την εκλογή του
Νίκου Ανδρουλάκη και όπως ε-
κτιμούν στο Μαξίμου η πόλωση
κάνει τη δουλειά της. 

Πέραν της πίεσης που θα α-
σκηθεί προς το ΠΑΣΟΚ ο Νίκος
Ανδρουλάκης θα αντιμετωπίσει
και το ζήτημα να εγκαταλείπουν
το «πράσινο καράβι» πολλά εκ-
συγχρονιστικά στελέχη. Ήδη το
Μαξίμου έχει ανοίξει τις αγκάλες
του και είναι έτοιμο να υποδεχθεί
πολλά εκσυγχρονιστικά στελέχη,
που έγιναν γνωστά μετά την άνο-
δο του Κώστα Σημίτη στο ΠΑ-
ΣΟΚ. Ήδη η ανακοίνωση της υ-
ποψηφιότητας της Άννας Ροκό-
φυλλου, κόρης ενός ιστορικού
στελέχους του ΠΑΣΟΚ του αεί-
μνηστου Χρήστου, που θεωρεί-
το από τα πρωτοπαλίκαρα του 
Σημίτη, έχει την δική της σημει-
ολογία Παράλληλα το Μαξίμου
διατηρεί ανοιχτούς δίαυλους επι-

κοινωνίας και με τον Γιάννη
Μανιάτη, αλλά και με τον Γιώρ-
γο Φλωρίδη, ενώ η Άννα Δια-
μαντοπούλου έχει αποκλείσει
το ενδεχόμενο να είναι υποψή-
φια με τη Ν.Δ. 

Η Χριστοφιλοπούλου
Ήδη η πίεση προς το Νίκο Αν-
δρουλάκη έχει ενταθεί, καθώς ο
πρωθυπουργός θέλει να τοποθε-
τηθεί επικεφαλής της Ανεξάρτη-
της Αρχής Προσωπικών Δεδομέ-
νων η Εύη Χριστοφιλοπούλου,
με την οποία είχε άριστη συνεργα-
σία την εποχή της κυβέρνησης
Σαμαρά-Βενιζέλου στο υπουργείο
Διοικητικής Μεταρρύθμισης. Για
να τοποθετηθεί η πρώην υπουρ-
γός και βουλευτής του ΠΑΣΟΚ
στην συγκεκριμένη Αρχή θα πρέ-
πει να την ψηφίσει και το κόμμα
της. Προς ώρας επίσημα δεν έχει
τοποθετηθεί ο Νίκος Ανδρουλά-
κης, αλλά καλά πληροφορημένες
πηγές αναφέρουν ότι η ψήφος του
ΠΑΣΟΚ θα είναι αρνητική. Εδώ
να σημειώσουμε κι ένα μικρό πα-
ρασκήνιο. Μετά την εκλογή Αν-
δρουλάκη η κ. Χριστοφιλοπού-
λου είχε εκφράσει την επιθυμία
να είναι εκ νέου υποψήφια στην
Ανατολική Αττική, όμως όταν έ-
μαθε ότι στην ίδια περιφέρεια θα
είναι υποψήφιος ο πρώην γραμ-
ματέας του κόμματος Μανώλης
Χριστοδουλάκης, ο οποίος έχει
την υποστήριξη και των «Γεννη-
ματικών» και των «Παπανδρεϊ-
κών» έκανε πίσω αντιλαμβανόμε-
νη ότι δεν έχει καμία τύχη. 

Τώρα επανήλθε στην επικαι-
ρότητα, καθώς η ίδια έχει αποδε-
χθεί την πρόταση του Κυριάκου
Μητσοτάκη, όμως προς ώρας έ-
χει να αντιμετωπίσει την άρνηση
του κ. Ανδρουλάκη. Πάντως στο
Μαξίμου έχουν έτοιμη την απά-
ντηση τους ανάλογα με την από-
φαση που θα λάβει το ΠΑΣΟΚ.
Εάν αποδεχθεί η κυβερνητική
προπαγάνδα θα κινηθεί με δημο-
σιεύματα ότι οι κεντρώοι ψηφο-
φόροι από τη στιγμή που και το
ΠΑΣΟΚ αποδέχεται τους διορι-
σμούς στελεχών του αποδέχεται
το ρόλο του μικρού κόμματος. Ε-
άν τώρα το ΠΑΣΟΚ εμμείνει στην
άρνηση του για την Χριστοφιλο-
πούλου θα ξεκινήσει μία νέα κί-
νηση διεμβολισμού με αλλεπάλ-
ληλες μεταγραφές «πράσινων»
εκσυγχρονιστικών στελεχών.

Ανάλογα μηνύματα θα στα-
λούν και στην προεκλογική πε-
ρίοδο και δεν είναι τυχαίο πως ε-
ξετάζεται το ενδεχόμενο να είναι
εκπρόσωπος τύπου ο Κυριάκος
Πιερρακάκης, ένα πρόσωπο
που δεν προέρχεται από την κομ-
ματική βάση αλλά είναι από τις
πλέον δημοφιλείς υπουργούς της
κυβέρνησης και ο οποίος έλκει
την πολιτική και ιδεολογική του
καταγωγή από τους εκσυγχρονι-
στές του ΠΑΣΟΚ. 

Ο πρωθυπουργός
με μεταγραφές α-

πό το εκσυγχρονιστικό
μπλοκ του ΠΑΣΟΚ θέ-
λει να διατηρήσει συ-
μπαγές το αντιΣΥΡΙΖΑ
μέτωπο και να αποψι-
λώσει το ΠΑΣΟΚ

• Η περίοδος χάριτος τελείωσε για τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ
και πλέον η πίεση που θα του ασκηθεί θα είναι μεγάλη

Στο στόχαστρο
του Μαξίμου και
ο Ανδρουλάκης



Ο Κυριάκος Μητσοτάκης
έχει δεχθεί εισηγήσεις για
δομικές αλλαγές, αλλά το
πιθανότερο είναι να σπά-
σουν υπουργεία και να
αλλάξουν αρμοδιότητες 

Του Μιχάλη Κωτσάκου

Λ
ίγες μόνο ώρες μετά
το «κλείσιμο» του
σεναρίου πρόωρων
εκλογών για τον Σε-
πτέμβριο από τον ί-

διο τον Κυριάκο Μητσοτάκη
στην πρώτη γραμμή της επικαι-
ρότητας ήρθαν τα σενάρια για α-
νασχηματισμό. Και μαζί η συνή-
θης ονοματολογία για το ποιοι
φεύγουν από το κυβερνητικό
σχήμα και το ποιοι προβάρουν υ-
πουργικά κοστούμια. 

Εξάλλου και ο ανασχηματι-
σμός ήταν μεταξύ των εισηγήσε-
ων προς τον πρωθυπουργό από
τους συνεργάτες του, οι οποίοι

λογικά σκέφθηκαν πως ένας ανα-
σχηματισμός κατακαλόκαιρο α-
φενός μεν θα ήταν χρήσιμος για
να σταματήσει οριστικά και αμε-
τάκλητα η εκλογολογία (κάτι που
βολεύει το Μαξίμου για να διατη-
ρήσει το όπλο του αιφνιδια-
σμού), αφετέρου δε να περάσουν
στα ψιλά οι αντιδράσεις και οι
γκρίνιες από τους κομμένους υ-
πουργούς, αλλά και από αυτούς
που ξημεροβραδιάζονταν στον
ράφτη για να αποκτήσουν το πιο
λαμπερό υπουργικό ένδυμα. Ό-
μως, όπως λένε και κάποιοι εκ
των παλαιών συνομιλητών του κ.
Μητσοτάκη «ο Κυριάκος είναι άλ-
λη εντελώς κατάσταση, όπως λένε
και οι ΑΕΚτζηδες. Πρώτον επιμένει
στους θεσμούς, παρά το γεγονός ότι
οι πολιτικοί του αντίπαλοι συχνά-
πυκνά τους παραβιάζουν». Και το
σημαντικότερο δεν του αρέσουν
οι δομικοί ανασχηματισμοί, κάτι
που είχαμε συνηθίσει σε όλη την
περίοδο της μεταπολίτευσης, α-
πό το 1974, με όλους τους πρω-

θυπουργούς, οι οποίοι όταν ξεκι-
νούσαν έφταναν στο σημείο να
ξηλώσουν όλη την κυβέρνηση με
τρανότερο παράδειγμα τον Αν-
δρέα Παπανδρέου, που συνή-
θως σε κάθε ανασχηματισμό άλ-
λαζε τουλάχιστον 20 υπουργούς!

Τουναντίον ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης, σύμφωνα με έγκυρες
πηγές του Μαξίμου έχει διαμηνύ-
σει σε όλους τους υπουργούς ότι
δεν είναι στα άμεσα σχέδια του ο
ανασχηματισμός. Το σκεπτικό
του πρωθυπουργού είναι σαφές
και εδράζεται στην τακτική που έ-
χει ακολουθήσει ο ίδιος σε ολό-
κληρο το διάστημα της κυβερνη-
τικής θητείας. Οι όποιες αλλαγές
έχουν κριτήριο την ουσία και όχι
την επικοινωνία, συνηθίζουν να
τονίζουν συνεργάτες του πρωθυ-
πουργού, κάτι που φαίνεται να ε-
πικρατεί και στην προκειμένη πε-
ρίπτωση. Επιθυμεί να διατηρή-
σει το προνόμιο των αλλαγών στο
υπουργικό του συμβούλιο, για ό-
ταν εκείνος κρίνει ότι θα πρέπει

να γίνουν ουσιαστικές μετακινή-
σεις που θα προωθήσουν το κυ-
βερνητικό έργο με ορίζοντα την
άνοιξη του 2023. 

Όλα είναι πιθανά
Η κατάλληλη χρονική συγκυρία
λοιπόν δεν συμπίπτει ούτε με τον
Ιούλιο ούτε με τον Αύγουστο. Πα-
ρόλα αυτά, κανείς δε θα πρέπει
αποκλείει τέτοιο ενδεχόμενο με
το που θα μπει το φθινόπωρο.
Τότε ο Κυριάκος Μητσοτάκης
πιθανόν να επαναφέρει την εισή-
γηση του ανασχηματισμού. Με
βάση, λοιπόν, κάποιες εκ των
προτάσεων των συνεργατών του
«ο ανασχηματισμός πρέπει να είναι
δομικός και να αξιοποιηθούν κυρίως
βουλευτές της Ν.Δ. και φυσικά το
νέο σχήμα να έχει σαφή εκλογική
στόχευση». Οι εισηγητές αυτής της
πρότασης υποστηρίζουν ότι πρέ-
πει να μετακινηθούν και πρωτο-
κλασάτοι υπουργοί για να σταλεί
ένα σαφές μήνυμα και στην Κ.Ο.
της Νέας Δημοκρατίας και στο

κόμμα και στην κοινωνία το «ου-
δείς αναντικατάστατος». Όπως επί-
σης και το ότι «όταν υπάρχει καλό
στρατηγικό κ σχέδιο όλοι μπορούν
να το υπηρετήσουν». 

Μία τέτοια εκδοχή, δηλαδή έ-
νας δομικός ανασχηματισμός με
μετακινήσεις πρωτοκλασάτων ε-
νέχει και κινδύνους. Και δεν μι-
λάμε μόνο για τις πιθανές γκρί-
νιες και μουρμούρες από τους
κομμένους, ειδικά όταν μιλάμε
για πρωτοκλασάτους, οι οποίοι
μπορούν να επηρεάσουν και άλ-
λους βουλευτές-δορυφόρους.
Αλλά κυρίως ότι θα προσφέρει ε-
πιχειρήματα στην αντιπολίτευση
του στυλ ότι «ο Μητσοτάκης ανα-
γκάστηκε να διώξει το μισό Υπουρ-
γικό Συμβούλιο αποδεικνύοντας
στην πράξη ότι είχαμε δίκιο όταν μι-
λάγαμε για λίγους υπουργούς». Και
σε μία περίοδο που δικαίως θε-
ωρείται προεκλογική θα έμοιαζαν
με χαρακίρι πολλές και ηχηρές
μετακινήσεις. Βέβαια για να πού-
με και στου στραβού το δίκιο ου-
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διακοΠΕς 
και μΕτα

αναςχηματιςμος

Αναπτύσσεται σιγά-σιγά
ο στρατηγικός στόχος

του πρωθυπουργού στο
δρόμο προς τις εκλογές

και με ασπίδα στους
ευάλωτους
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δείς μπορεί να βρίσκεται στο
μυαλό του πρωθυπουργού, ο ο-
ποίος έχει τον πρώτο και τελευ-
ταίο λόγο και στο θέμα του ανα-
σχηματισμού. 

Όσοι πάντως τον γνωρίζουν
καλά και συνομιλούν συχνά-πυ-
κνά μαζί του αποκλείουν δομικές
αλλαγές. Ειδικά σε κρίσιμα υ-
πουργεία που διαχειρίζονται και
την ενεργειακή και οικονομική
κρίση, αλλά και στα υπουργεία
που έχουν άμεση σχέση με τα ελ-
ληνοτουρκικά. Εξάλλου η ενερ-
γειακή κρίση και τα ελληνοτουρ-
κικά με δεδομένα και την ακυ-
βερνησία τουλάχιστον πενήντα
ημερών μέχρι να οριστικοποιη-
θεί η νέα κυβέρνηση έκαναν τον
πρωθυπουργό να ανακρούσει
πρύμναν και να «κάψει» τις πρό-
ωρες εκλογές. 

Συγχωνεύσεις
Καλά πληροφορημένες πηγές

από το Μαξίμου αναφέρουν ότι ο
ανασχηματισμός που πιθανότατα
θα δούμε περί τα τέλη Αυγούστου
και πριν από την ΔΕΘ θα έχει
συγχωνεύσεις χαρτοφυλακίων, ή
και σπάσιμο υπουργείων σε το-
μείς όπου ο πρωθυπουργός επι-
θυμεί να δώσει προτεραιότητα.
Έτσι δεν αποκλείεται να δούμε
κάποιο υπουργό να αναλαμβάνει
όλα τα μεγάλα πρότζεκτ, όπως το
ΕΣΠΑ, το «Αντώνης Τρίτσης»,
που μπορούν να διοχετεύσουν
ζεστό ευρωπαϊκό χρήμα στην α-
γορά. 

Επίσης μία σκέψη του υπουρ-
γού είναι να ιδρυθεί ένα υπουρ-
γείο Καινοτομίας, το οποίο τώρα
είναι υπό τον υπουργό Ανάπτυ-
ξης. Εάν τελικά υλοποιήσει την
σκέψη του ο κ. Μητσοτάκης θα
είναι όπως λένε οι γνωρίζοντες έ-
νας προάγγελος για την κυβέρνη-
σης της επόμενης τετραετίας.
«Μία κυβέρνηση που θα ανταποκρί-
νεται στα σύγχρονα προβλήματα της
κοινωνίας», λένε οι συνεργάτες του
οι οποίοι δεν αποκλείουν να υ-
πάρξει και ένα νέο υπουργείο
Στεγαστικής Πολιτικής, όπως ο ί-
διος ο πρωθυπουργός είχε προα-
ναγγείλει. Επίσης στο μικροσκό-
πιο του πρωθυπουργού είναι και
τα υπουργεία Περιβάλλοντος και
Πολιτικής Προστασίας.  

Το κυβερνητικό έργο
Προς ώρας πάντως και στις συ-
ζητήσεις για τον ανασχηματισμό
ο πρωθυπουργός έβαλε τέλος.
«Προηγείται το κυβερνητικό έργο»
είναι η ατάκα του πρωθυπουργού
και προς τους συνεργάτες του, αλ-
λά και με τους υπουργούς που ε-
πικοινωνεί. 

Ήδη ψηφίστηκε στην Βουλή το
νομοσχέδιο του υπουργείου Παι-
δείας για τα ΑΕΙ, όπου στο Μαξί-
μου βλέπουν από κέρδη από την
όλη διαδικασία. Πρώτον ο πρω-
θυπουργός απάντησε σε υψηλούς
τόνους στην χυδαιότητα των στε-

λεχών του ΣΥΡΙΖΑ. Δεύτερον εκ-
μεταλλευόμενος την γκάφα Βερ-
ναρδάκη (αποκάλεσε «Πισπιρί-
γκου» τη Νίκη Κεραμέως) κατέ-
στησε το κόμμα της αξιωματικής
αντιπολίτευσης απολογούμενο.
Ακόμη και όταν ο Βερναρδάκης
ζήτησε μισή συγνώμη αποκαλώ-
ντας την υπουργό Παιδείας ως
«Μήδεια», η κυβερνητική παρά-
ταξη ήταν νικήτρια από τα απο-
δυτήρια. Φυσικά η όλη κατάστα-
ση βοήθησε την κυβέρνηση α-
φού απέφυγε να αλλάξει πράγμα-
τα στα οποία δεν συμφωνούσε η
αντιπολίτευση και ανάγκασε τον
Αλέξη Τσίπρα εκτός του να ζητή-
σει συγνώμη στο τέλος να απο-
χωρήσει από την μάχη. «Και μά-
λιστα όλο αυτό έγινε την ώρα που το

ΠΑΣΟΚ κατέθεσε τροπολογία για
διορθωτικές παρεμβάσεις στο νομο-
σχέδιο», λένε μειδιώντας στο Μα-
ξίμου.

Επίσης με ικανοποίηση είδαν
στο πρωθυπουργικό μέγαρο να
ψηφίζεται στην Βουλή με ευρεία
πλειοψηφία (Ν.Δ. και ΠΑΣΟΚ)
και το νομοσχέδιο της υποβοη-
θούμενης αναπαραγωγικότητας.
«Άλλο ένα εμβληματικό νομοσχέδιο,
στο οποίο ο ΣΥΡΙΖΑ απέδειξε ότι εί-
ναι αδιάβαστος και τράπηκε σε άτα-
κτη φυγή με το παρών», επισημαί-
νουν συνεργάτες του πρωθυ-
πουργού. 

Τώρα σειρά παίρνουν τα ψη-
φιακά ζητήματα με τον Κυριάκο
Πιερρακάκη να έχει την τιμητι-
κή του στο Υπουργικό Συμβούλιο

της Τετάρτης 27 Ιουλίου. Εκεί θα
αποκαλυφθεί το αντίγραφο της
ψηφιακής ταυτότητας στην οποία
θα ενσωματωθούν ο Αριθμός
Δελτίου Ταυτότητας, ο ΑΜΚΑ και
το ΑΦΜ και ο κάθε πολίτης με έ-
να μόνο αριθμό θα μπορεί να συ-
ναλλάσσεται σε όλες τις υπηρε-
σίες του δημοσίου. 

Μία ημέρα μετά το Υπουργικό
Συμβούλιο, την Πέμπτη 28 Ιου-
λίου αναμένεται στην Αθήνα η υ-
πουργός Εξωτερικών της Γερμα-
νίας, Αναλένα Μπέρμποκ, η ο-
ποία είχε αναβάλλει την επίσκε-
ψη της στη χώρα μας στις 8 Ιου-
νίου, επειδή είχε νοσήσει από
τον Covid-19. Και φυσικά η εντο-
λή που έχει δοθεί από τον πρω-
θυπουργό ότι δεν υπάρχει καλο-
καίρι για τις επαφές μας σε δι-
πλωματικό επίπεδο. 

Έπεται η ΔΕΘ
Και φυσικά μετά την επιστροφή
από τις καλοκαιρινές διακοπές
στις 16 Αυγούστου το Μαξίμου
θα εισέλθει στην τελική ευθεία
της προετοιμασίας για τα εγκαί-
νια της Διεθνούς Έκθεσης Θεσ-
σαλονίκης. «Στόχος είναι να υπάρ-
ξει μία ΔΕΘ πολύ δυνατή, όπου ο
πρωθυπουργός θα αναπτύξει το ό-
ραμα του για την επόμενη τετραετία
και το πώς η χώρα θα καταστεί πρω-
ταγωνίστρια στη νέα εποχή», μας έ-
λεγε στενός συνεργάτης του Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη.

Όπως είχε αποκαλύψει η «Α»
από του βήματος της ΔΕΘ ο πρω-
θυπουργός αναμένεται να ανα-
κοινώσει και τα πρώτα μέτρα του
φθινοπώρου για να αντιμετωπι-
στεί ο δύσκολος χειμώνας που
έρχεται λόγω της ενεργειακής
κρίσης και του πολέμου στην Ου-
κρανία. Ήδη έχουν γίνει γνωστά
η κατάργηση της εισφοράς αλλη-
λεγγύης και οι αυξήσεις στις συ-
ντάξεις από την 1η Ιανουαρίου
του 2023. Στην ΔΕΘ εάν δεν
συμβεί κάτι απρόοπτο ο πρωθυ-
πουργός αναμένεται να ανακοι-
νώσει ότι κόντρα στην απόφαση
του ΣτΕ θα καταβληθούν σε ό-
λους τους συνταξιούχους τα ανα-
δρομικά δώρα της περιόδου
2015-2016. Το πιο πιθανό σε-
νάριο είναι να δοθούν σε δόσεις
τους πρώτους μήνες του 2023.

Η κοινωνική πολιτική
Και τέλος ο πρωθυπουργός όπως
έχει ενημερώσει τους συνεργάτες
του θα πρέπει να δώσουν έμφα-
ση στην κοινωνική πολιτική. «Τις
ευαισθησίες δεν πρόκειται να τις δω-
ρίσουμε στον ΣΥΡΙΖΑ. Το αντίθετο
είμαι είμαστε που στην πράξη βοη-
θούμε όσο μπορούμε τους ευάλω-
τους», τονίζουν από το Μαξίμου.

Η παρουσία του πρωθυπουρ-
γού στο συνέδριο «Ίσες ευκαιρίες
στην εργασία» αποτυπώνει ακρι-
βώς αυτή τη στόχευση. Στο συνέ-
δριο, ο κ. Μητσοτάκης μίλησε

για το αναπηρικό κίνημα και τις
ίσες ευκαιρίες που πρέπει να έ-
χει, τονίζοντας πως «για πρώτη
φορά υπάρχει μια εθνική στρατηγι-
κή για τα άτομα με αναπηρία με επι-
μέρους δράσεις και με ένα συντονι-
σμό πολλών υπουργείων». Ο πρω-
θυπουργός έκανε ευρύτερες ανα-
φορές στην κοινωνική ατζέντα,
καθώς μίλησε για τον θεσμό του
προσωπικού βοηθού, που, όπως
είπε χαρακτηριστικά, είναι μια α-
πό τις μεγάλες τομές που υιοθε-
τήθηκαν, ενώ στην εξίσωση μπή-
κε και η εθνική στρατηγική για τα
άτομα ΛΟΑΤΚΙ+, στην οποία η
κυβέρνηση έχει δώσει μεγάλη
έμφαση.

Επίσης ο πρωθυπουργός, κά-
νοντας μια μίνι αναδρομή στην
κοινωνική πολιτική που έχει ή-
δη υλοποιήσει η κυβέρνηση, α-
ναφέρθηκε στην εθνική στρατη-
γική για την ένταξη των Ρομά, υ-
πογραμμίζοντας βεβαίως ότι απα-
ραίτητη προϋπόθεση για τη συμ-
μετοχή τους στην επιδοματική
πολιτική είναι ότι τα παιδιά θα
πρέπει να πηγαίνουν στο σχο-
λείο, αλλά και στις πολιτικές της
κυβέρνησης για την ενίσχυση της
οικογένειας, όπως είναι οι 2.000
ευρώ για κάθε νέο παιδί, οι βρε-
φονηπιακοί σταθμοί, ο θεσμός
των νταντάδων της γειτονιάς και
το ολοήμερο σχολείο.

Ακόμη και η συνάντηση που
είχε ο κ. Μητσοτάκης με τους
γονείς του Ζακ Κωστόπουλου στο
Μαξίμου, ήταν ένα μήνυμα προς
όλους και ειδικά προς τον Αλέξη
Τσίπρα, όπου όλο το προηγού-
μενο διάστημα προσπάθησε να
εκμεταλλευτεί την εξέλιξη της δί-
κης. Μιλώντας με τους γονείς του
Κωστόπουλου ο κ. Μητσοτά-
κης επισήμανε πως «ο ρατσισμός
και οι διακρίσεις δεν έχουν καμία
θέση στην κοινωνία μας». Κι όπως
αντιλαμβάνεται και ο πλέον α-
δαής τελικός στόχος του πρωθυ-
πουργού είναι να αντιπαρατεθεί
ευθέως με τον ΣΥΡΙΖΑ στο πεδίο
της κοινωνικής πολιτικής, το ο-
ποίο η αξιωματική αντιπολίτευ-
ση θεωρεί «προνομιακό» της. 

Σε όλες τις δημοσκοπήσεις
άλλωστε φαίνεται πως αν η κυ-
βέρνηση καταφέρει να ανεβάσει
τα ποσοστά της σε αυτό που λέγε-
ται μικρομεσαία οικονομικά τά-
ξη, τότε ο στόχος της αυτοδυνα-
μίας, που παραμένει κεντρικός,
θα είναι πιο εφικτός. Στο ίδιο
παζλ πρέπει να προστεθούν και
οι συνεχείς περιοδείες, τις οποίες
ο πρωθυπουργός θα πραγματο-
ποιεί μέχρι τις αρχές Αυγούστου
και θα τις συνεχίσει από αρχές
Σεπτεμβρίου. Οι πληροφορίες
άλλωστε λένε πως ο κ. Μητσο-
τάκης δεν έχει καμία διάθεση, το
διάστημα που απομένει έως τις ε-
κλογές, να σταματήσει τις περιο-
δείες, καθώς βρισκόμαστε σε
προεκλογική χρονιά.

 «Στόχος είναι να υπάρξει μία ΔΕΘ
πολύ δυνατή, όπου ο πρωθυπουργός

θα αναπτύξει το όραμα του για την
επόμενη τετραετία και το πώς η χώρα θα
καταστεί πρωταγωνίστρια στη νέα εποχή»,
μας έλεγε στενός συνεργάτης 
του Κυριάκου Μητσοτάκη



Λίγες είναι οι ιστορικές πληροφο-
ρίες κι αυτές τελούν υπό σοβαρή
αίρεση εγκυρότητας για τη ζωή
του κυνικού φιλόσοφου Μένιπ-
που. Εκείνος που φρόντισε να τον
βγάλει από την αφάνεια είναι ο
Λουκιανός ο οποίος αναφέρει τον
Μένιππο στους «Νεκρικούς Δια-
λόγους» του ως τον μοναδικό άν-
θρωπο που διέσχισε ποτέ τον Αχέ-
ροντα ποταμό δίχως να πληρώσει
«διόδια» στον Χάρο, απαντώντας
στον μυθολογικό βαρκάρη «ουκ αν
λάβοις παρά του μη έχοντος» όταν
εκείνος ζήτησε τον οβολό.

Του Νίκου Τσαγκατάκη

Π
οιος θα κάνει τον Μένιππο
και ποιος τον Χάρο όταν θα
κληθούν οι Ευρωπαίοι πολί-
τες να «διασχίσουν» τον δύ-
σκολο ενεργειακά χειμώνα

που θα έρθει παραμένει άγνωστο. Γνωστό
είναι για την ώρα μόνο το εναλλακτικό σχέ-
διο της Κομισιόν που βασίζεται στην ενερ-
γειακή λιτότητα. Εν ολίγοις ουκ αν… κατα-
ναλώσεις παρά του μη έχοντος αέριο! 

Με φόντο τη σοβαρή πιθανότητα η Ρω-
σία να εργαλειοποιήσει σε ακόμη μεγαλύ-
τερο βαθμό τις εξαγωγές φυσικού αερίου
προς τα ευρωπαϊκά κράτη, η Κομισιόν δη-
μοσιοποίησε στα μέσα της εβδομάδας την
πρότασή της για θεσμοθέτηση ενός και-
νούργιου κανονισμού ο οποίος θα βασίζε-
ται στο άρθρο 122 της Συνθήκης για τη λει-
τουργία της Ευρωπαϊκής Ένωσης και θα
προβλέπει τη λήψη συντονισμένων μέτρων
μείωσης της ζήτησης φυσικού αερίου. Ποια

θα είναι αυτά; Καταρχάς η στοχοθεσία από
όλα τα κράτη-μέλη της Ε.Ε. να μειώσουν τη
ζήτηση φυσικού αερίου κατά 15% στο προ-
σεχές οκτάμηνο, αρχής γενομένης από την
1η Αυγούστου και με ορίζοντα την 31η
Μαρτίου 2023. Η άμεση ενεργοποίηση του
σχεδίου σε περίπυ μία εβδομάδα από σή-
μερα βασίζεται στην πεποίθηση των Βρυ-
ξελλών  ότι «η ενέργεια που εξοικονομείται το
καλοκαίρι μπορεί να χρησιμοποιηθεί το χει-
μώνα» και η δράση τώρα θα μειώσει τον αρ-
νητικό αντίκτυπο στο ΑΕΠ, αποφεύγοντας
απρογραμμάτιστες ενέργειες σε μια κατά-
σταση κρίσης αργότερα. Με το παραπάνω
σχέδιο της Κομισιόν παρέχεται, εξάλλου,
η δυνατότητα στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή
να κηρύξει «Union Alert» για την ασφάλεια
του εφοδιασμού, έναν «Ενωσιακό Συνα-
γερμό» επί το ελληνικότερο, στο πλαίσιο
του οποίου και αφού θα έχει προηγηθεί η
σχετική διαβούλευση με τα κράτη-μέλη,
δύναται να επιβληθεί ΥΠΟΧΡΕΩΤΙΚΗ μεί-
ωση της ζήτησης αερίου σε όλα τα κράτη-
μέλη. Το «Union Alert» θα σημάνει δυνη-
τικά εφόσον διαπιστωθεί επαυξημένος

κίνδυνος έλλειψης αερίου ή εξαιρετικά με-
γάλη ζήτηση αερίου.

Ενεργειακό μνημόνιο; 
Επόμενο χρονολογικό ορόσημο του εν λό-
γω σχεδίου είναι το τέλος Σεπτεμβρίου. Κι
αυτό διότι μέχρι τότε τα κράτη-μέλη θα
πρέπει να έχουν επικαιροποιήσει τα εκτά-
κτου ανάγκης εθνικά σχέδιά τους και να έ-
χουν καταγεγραμμένο το «οργανόγραμμα»
επίτευξης του συμφωνημένου στόχου μεί-
ωσης της ζήτησης  φυσικού αερίου, δίνο-
ντας παράλληλα ραπόρτο στην Επιτροπή
κάθε 60 ημέρες αναφορικά με την πρόο-
δο που έχουν κάνει. Αξίζει στο σημείο αυ-
τό να υπογραμμιστεί ότι σύμφωνα με την
πρόταση της Κομισιόν τα κράτη-μέλη που
ζητούν προμήθειες φυσικού αερίου αλλη-
λεγγύης θα πρέπει να αποδείξουν τα μέτρα
που έχουν λάβει για τη μείωση της εγχώ-
ριας ζήτησης. Εν ολίγοις θα έχουμε να κά-
νουμε με ένα ενεργειακού τύπου μνημόνιο
όπου η παροχή της ενεργειακής «δόσης»
στα κράτη-μέλη θα γίνεται εφόσον εξυπη-
ρετούνται τα «προαπαιτούμενα». 

Σωστή διαχείριση ενεργειακών
πόρων και μετά περικοπές 
Με τη δημοσιοποίηση του σχεδίου της Κο-
μισιόν η πρώτη κατευθυντήρια γραμμή
που δίνεται από τις Βρυξέλλες προς τα κρά-
τη-μέλη είναι ότι θα πρέπει πρώτα α επα-
ναξιολογηθεί ο καταμερισμός των ενεργει-
ακών πόρων και μετά να ακολουθήσουν
οι όποιες… οικονομίες. Εν ολίγοις τονίζε-
ται ότι θα πρέπει να προηγηθεί η εξάντλη-
ση όλων των δυνατοτήτων υποκατάστασης
καυσίμου, να «τρέξουν» τα μη υποχρεωτικά
συστήματα εξοικονόμησης και στρίψει το
τιμόνι στις εναλλακτικές πηγές ενέργειας.
Όπου είναι δυνατόν, θα πρέπει να δίνεται
προτεραιότητα στη μετάβαση σε ανανεώ-
σιμες πηγές ενέργειας ή καθαρότερες, λι-
γότερο εντατικές ή ρυπογόνες επιλογές άν-
θρακα, με την Επιτροπή να επισημαίνει ό-
τι όσο απαραίτητη και αν είναι ως προσω-
ρινό μέτρο η μετάβαση στον άνθρακα, το
πετρέλαιο ή την πυρηνική ενέργεια, η μα-
κροπρόθεσμη δέσμευση άνθρακα πρέπει
να αποφεύγεται. Κι αυτό έχει τη σημασία
του για την Ελλάδα καθώς την προηγούμε-
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Ουκ αν… καταναλώσεις 
παρά του μη έχοντος 
(ρωσικό φυσικό αέριο)

• «Ασφαλή χειμώνα» μέσω ενεργειακού μνημο-
νίου και μείωση κατανάλωσης αερίου κατά 15%
μέχρι τον Μάρτιο του 2023 προτείνει η Κομισιόν 
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Η Κομισιόν προτρέπει
όλα τα κράτη-μέλη να

ξεκινήσουν ενημερωτικές
καμπάνιες μέσω των οποίων
θα ευαισθητοποιηθούν οι
πλατιές κοινωνικές μάζες ως
προς τα οφέλη που θα έχει η
προώθηση της μείωσης της
θέρμανσης και ψύξης σε
ευρεία κλίμακα και να
εφαρμόσουν την
ανακοίνωση της Ε.Ε. 

νη  εβδομάδα στη χώρα μας εξετάστηκε σε
ειδική σύσκεψη υπό τον πρωθυπουργό
Κυριάκο Μητσοτάκη ένα σχέδιο τεσσάρων
σημείων για τη διασφάλιση ενεργειακής ε-
πάρκειας, στον πυρήνα του οποίου βρί-
σκεται ο διπλασιασμός της λιγνιτικής πα-
ραγωγής της ΔΕΗ.

«Ενημερώστε τους πολίτες…»
Ένας άλλος σημαντικός πυλώνας εξοικονό-
μησης ενέργειας είναι η μείωση της θέρ-
μανσης και της ψύξης. Η Κομισιόν προτρέ-
πει όλα τα κράτη-μέλη να ξεκινήσουν ενη-
μερωτικές καμπάνιες μέσω των οποίων θα
ευαισθητοποιηθούν οι πλατιές κοινωνικές
μάζες ως προς τα οφέλη που θα έχει η προ-
ώθηση της μείωσης της θέρμανσης και ψύ-
ξης σε ευρεία κλίμακα και να εφαρμόσουν
την ανακοίνωση της Ε.Ε. «Εξοικονόμηση
ενέργειας», η οποία περιλαμβάνει πολλές
επιλογές για βραχυπρόθεσμη εξοικονόμη-
ση (βλ. στοχευμένη μείωση της θέρμανσης
και της ψύξης στα δημόσια κτίρια).

Σύμφωνα, τέλος, με την ντιρεκτίβα της
Κομισιόν, τα κράτη-μέλη της Ε.Ε. θα μπο-
ρούσαν να ξεκινήσουν συστήματα δημο-
πρασιών ή διαγωνισμών μέσω των οποί-
ων θα παρασχεθούν κίνητρα στου δραστη-
ριοποιούμενους στον κλάδο της βιομηχα-
νίας να μειώσουν της ενέργεια που κατανα-
λώνουν. Επί του προκειμένου σημειώνεται
ότι την περασμένη Τετάρτη η Ε.Ε. ενέκρι-
νε τροποποίηση του προσωρινού πλαισί-
ου για τις κρατικές ενισχύσεις λόγω κρίσης
σύμφωνα με την οποία τα κράτη-μέλη μπο-
ρούν να προσφέρουν τη στήριξή τους.

Εκβιασμός… 
Για την ηγεσία της Ευρωπαϊκής Ένωσης εί-
ναι ξεκάθαρο ότι η Ρωσία εκβιάζει τη Δύση
με όπλο το φυσικό αέριο και ανεξαρτήτως
των υπολοίπων συνεπειών, το τελευταίο
που θα ήθελαν να δουν οι ευρωπαϊκές κυ-
βερνήσεις (και θα άντεχαν να διαχειρι-
στούν για να λέμε την αλήθεια) είναι να υ-
πάρξουν διακοπές του εφοδιασμού των
νοικοκυριών αλλά και βασικών «μεγάλων»
καταναλωτών όπως είναι τα νοσοκομεία
και οι βιομηχανίες που είναι καθοριστικές
για την παροχή βασικών προϊόντων και υ-
πηρεσιών στην οικονομία, καθώς και για
τις αλυσίδες εφοδιασμού και την ανταγω-
νιστικότητα της Ε.Ε.. Αυτή είναι, τελικά και
η προσδοκία της Κομισιόν αναφορικά με
τν αποτελεσματικότητα του σχεδίου μείω-
σης της ζήτησης φυσικού αερίου. Να βοη-

θηθούν, δηλαδή, τα κράτη-μέλη να προσ-
διορίσουν και να προτεραιοποιήσουν την
ενεργειακή ανθεκτικότητα και προστασία
των «μη προστατευόμενων» ομάδων κατα-
ναλωτών τους, των πιο κρίσιμων πελατών
ή εγκαταστάσεων βάσει γενικών οικονομι-
κών παραγόντων και κριτηρίων όπως η
κοινωνική κρισιμότητα (π.χ. υγεία, τρόφι-
μα, διυλιστήρια, άμυνα κτλ).

Στo 40% αποκαταστάθηκε 
η ροή στον Nord Stream 1
Σταθερή παρέμεινε χθες Παρασκευή η ροή του ρωσικού φυσικού αερίου μέσω του αγωγού
Nord Stream 1 προς τη Γερμανία. Σύμφωνα με τα στοιχεία της σελίδας του διαχειριστή
Nord Stream AG, η ροή του φυσικού αερίου καταγράφηκε στα 29.191.527 kWh ανά ώρα
(8:00 και 9:00 το πρωί ώρα Ελλάδας) σε σύγκριση με τα επίπεδα των 29.000.000 kWh α-
νά ώρα την προηγούμενη ημέρα. μεταφέρει ποσότητες μεγαλύτερες από το 1/3 των ρω-
σικών εξαγωγών φυσικού αερίου προς την Ευρωπαϊκή Ένωση, ενώ Ως γνωστόν μετά από
10 ημέρες διακοπής της λειτουργίας του για τεχνική συντήρηση ο Nord Stream άρχισε να
λειτουργεί ξανά την Πέμπτη, Για την ώρα η ροή του φυσικού αερίου έχει «πιάσει» το 40%
της συνολικής ικανότητας του Nord Stream, όπως ήταν πριν από την τεχνική συντήρηση του, αλλά αυτό δεν μοιάζει αρκε-
τό για να καταλαγιάσουν οι ανησυχίες των Ευρωπαίων ότι η Μόσχα μπορεί ανά πάσα στιγμή να κλείσει ολοκληρωτικά τη
στρόφιγγα της ροής του φυσικού αερίου της.
Εξάλλου, η ανατολική ροή φυσικού αερίου μέσω του αγωγού Γιαμάλ-Ευρώπη προς Πολωνία μέσω Γερμανίας, μειώθηκε την
Παρασκευή καθώς η εξαγωγική ροή στο σημείο εισόδου των γερμανικών συνόρων καταγράφηκε στα 2.652.767 kWh ανά ώ-
ρα έναντι 3.911.000 kWh ανά ώρα την προηγούμενη ημέρα. Σύμφωνα, τέλος, με ανακοίνωση της Gazprom η παροχή ρω-
σικού φυσικού αερίου προς την Ευρώπη μέσω Ουκρανίας από το συνοριακό πέρασμα της Σούντζα αναμενόταν για χθες Πα-
ρασκευή στα 41,9 εκατομμύρια κυβικά μέτρα ημερησίως, ποσότητα ελαφρώς μειωμένη από τα 42,2 εκατομμύρια κυβικά μέ-
τρα που είχε «γράψει» το… κοντέρ την Πέμπτη. Όλα τα μάτια στρέφονται πλέον στο τι θα μας.. ξημερώσει την επόμενη ε-
βδομάδα, δεδομένου ότι ο πρόεδρος της Ρωσίας, Βλαντίμιρ Πούτιν, έχει προειδοποιήσει ότι οι τροφοδοσίες θα μπορούσαν
να μειωθούν στο 20% της χωρητικότητας εάν δεν παραληφθεί εγκαίρως η τουρμπίνα (σ.σ. επισκευάστηκε στον Καναδά) που
προορίζεται για αντικατάσταση μίας άλλης που πιθανόν να χρειάζεται συντήρηση.

«ΟΧΙ» ΣΤΙΣ ΒΡΥΞΕΛΛΕΣ ΚΑΙ ΑΠΟ ΤΗΝ ΑΘΗΝΑ…

12 «άκυρα» 
στο σχέδιο της Κομισιόν 

Όσο η Κομισιόν έκανε σχέδια επί χάρτου η μεγάλη πλειοψηφία των χω-
ρών-μελών αρματώνονταν τα… φυσεκλίκια για να ξεκινήσουν τον ανέν-
δοτο κατά των Βρυξελλών. Απόδειξη ότι πριν καν αλλάξει η μέρα από τη

δημοσιοποίηση του ευρωσχεδίου μείωσης της χρήσης αερίου στη Γηραιά Ήπειρο
κατά 15% έως την επόμενη άνοιξη ώστε αντισταθμιστεί η ελλιπής ενεργειακή
τροφοδοσία από τη Ρωσία, τα… άκυρα στην πρόεδρο της Κομισιόν, Ούρσουλα
φον ντερ Λάιεν, άρχισαν να διαδέχονται το ένα το άλλο. Δια στόματος της Ισπα-
νίδας υπουργού Οικολογικής Μετάβασης, Τερέζα Ριμπέρα, η Μαδρίτη ξεκαθάρι-
σε ότι δεν υποστηρίζει την πρόταση με την υπουργό να εκφράζει τη λύπη της ε-
πειδή όπως είπε δεν υπήρξε διαβούλευση επί του προτεινόμενου σχεδίου. «Θα α-
ντιταχθούμε στην επιβολή υποχρεώσεων που υπερβαίνουν, σε επίπεδο προσπα-
θειών, αυτό μου μας αναλογεί», είπε χαρακτηριστικά η Ριμπέρα. Αντίστοιχα αρ-
νητική  ήταν η στάση του υπουργού Ενέργειας της Πορτογαλίας ο οποίος είπε ό-
τι η χώρα του δεν θα υποστηρίξει το σχέδιο. Το αντάρτικο δεν φαίνεται να περιο-
ρίζεται στις χώρες της ιβηρικής χερσονήσου, τουλάχιστον με όσα ισχυρίζεται σε
σχετικό ρεπορτάζ του το πρακτορείο Reuters που με-
τράει 12 «αντιφρονούντες» επί συνόλου 27 κρατών-με-
λών της Ε.Ε.. Σύμφωνα, πάντα, με το διεθνές ειδησεο-
γραφικό πρακτορείο ενστάσεις, άλλες πιο έντονες άλ-
λες πιο μετριοπαθείς, έχουν εκφράσει η Γαλλία, η Ιταλία,
η Ολλανδία, η Πολωνία, η Δανία, η Ιρλανδία, η Μάλτα,
αλλά και η χώρα μας. Η ελληνική αντίθεση εκφράστηκε
και από τον αρμόδιο υπουργό Ενέργειας, Κώστα Σκρέ-
κα, και από τον κυβερνητικό εκπρόσωπο Γιάννη Οικο-
νόμου οι οποίοι κατέστησαν σαφές ότι η Αθήνα διαφω-
νεί επί της αρχής με την πρόταση της Κομισιόν για μείω-
ση 15% της κατανάλωσης του φυσικού αερίου. Μάλιστα ο υπουργός Ενέργειας ε-
ξήγησε ότι το 70% του φυσικού αερίου που εισάγει η Ελλάδα διοχετεύεται στην
παραγωγή ηλεκτρικού ρεύματος, γεγονός που σημαίνει ότι η υιοθέτηση του προ-
τεινόμενου ευρωσχεδίου περί μειώσεων θα προκαλούσε προβλήματα στα ελλη-
νικά νοικοκυριά και τις επιχειρήσεις. Η γενική ενόχληση που επικρατεί και οδηγεί
τις χώρες να αρνούνται είναι καταρχάς ότι δεν γίνεται να «αποφασίζουν και να
διατάζουν» οι Βρυξέλλες για την επιβολή στόχων και μάλιστα δεσμευτικών, α-
γνοώντας τις θέσεις ακόμη και τα δυνητικά βέτο των μελών της Ένωσης. Το ση-
μαντικότερο όλων; Αυτό που Ευρωπαίος αξιωματούχος σχολίασε στο Reuters
και αφορά την αδιαπραγμάτευτη βούληση των κρατών-μελών να διατηρήσουν τη
δυνατότητα να ενεργοποιούν μόνα τους μηχανισμούς αντιμετώπισης κρίσεων
κι όχι να δώσουν τα… κλειδιά στην Κομισιόν.



Ο άνθρωπος που δεν τόλ-
μησε να ψελλίσει ένα συ-
γνώμη ή ένα λυπάμαι για
τους 102 νεκρούς στο
Μάτι κατηγορεί την κυ-
βέρνηση επειδή πρωτί-
στως ενδιαφέρεται για
την ανθρώπινή ζωή

Του Μιχάλη Κωτσάκου

T
ην ημέρα που η κυ-
βέρνηση ανακοίνωσε
12 μέτρα στήριξης για
τους πυρόπληκτους
στην Πεντέλη και τις

όμορες περιοχές, αλλά και όπου
άλλου καταστραφήκαν περιου-
σίες από πυρκαγιές, ο ασθενής α-
πό κορωνοϊό Αλέξης Τσίπρας α-
ποφάσισε να χτυπήσει μέσω των
social media. Ο αρχηγός της α-
ξιωματικής αντιπολίτευσης με
μία ανάρτηση του στα μέσα κοι-
νωνικής δικτύωσης σχολίασε την
επίσκεψη του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη στην Πεντέλη, όπου ο
πρωθυπουργός ήθελε να διαπι-
στώσει ιδίοις όμμασι τις κατα-
στροφές. Ο κ. Τσίπρας, λοιπόν,
κατηγόρησε τον πρωθυπουργό
για ανεπάρκεια και έλλειμμα εν-
συναίσθησης. «Τόσα χαμόγελα και
τόση ευτυχία, τόσες ομαδικές φωτο-
γραφίες χαράς με φόντο τα καμένα
δεν έχω ξαναδεί. Ένα τους θέμα σο-
βαρό είναι η ανεπάρκεια. Ένα άλλο
όμως ακόμη θλιβερότερο, το πάνδη-
λο έλλειμμα ενσυναίσθησης», έγρα-
ψε ο κ. Τσίπρας.

Και φυσικά άπαντες οι πολίτες
θυμήθηκαν την τραγωδία στο
Μάτι, όπου θρηνήσαμε 102 συ-
νανθρώπους μας. Και δεν ήταν
μόνο η τραγωδία, αλλά και το
σκηνικό που στήθηκε σε πανελ-
λήνια μετάδοση με τη συμμετοχή
του ίδιου του κ. Τσίπρα. Τότε
που τα νοσοκομεία αναζητούσαν
νεκροσάκους, τους ειδικούς με
φερμουάρ για τους καμένους, ώ-
στε να γίνει ο έλεγχος από τους ε-
πιστήμονες για να αναγνωρι-
στούν και στην περιβόητη σύσκε-
ψη ο κ. Τσίπρας αντί να εκφρά-
σει την λύπη του ρωτούσε τι ώρα
θα πετάξουν το επόμενο πρωί τα
πτητικά μέσα. Και κανένας από
τους υπουργούς του ΣΥΡΙΖΑ που
έσπευσαν στην σύσκεψη παρω-
δία δεν είχε το θάρρος να πει ότι
η φωτιά είχε σβήσει αφού έφτασε
στην θάλασσα και είχε κάψει ότι
βρήκε μπροστά της.

Τώρα κατά τον κ. Τσίπρα ο
πρωθυπουργός έδειξε έλλειψη
ενσυναίσθησης, κάνοντας ο ίδιος
αυτοψία στις καμένες περιοχές
και ανακοινώνοντας μέτρα ανα-
κούφισης για τους πυρόπλη-
κτους. Άραγε τότε τα μεσάνυχτα
της 23ης Ιουλίου του 2018 είχε
ενσυνάισθηση ο κ. Τσίπρας για
την τραγωδία στην Αττική; 

Τα γνώριζαν όλα
Διότι με βάση την δικογραφία
που σχηματίστηκε από τον ανα-
κριτή Αθανάσιο Μαρνέρη ανα-
φέρεται ότι στην περιβόητη σύ-
σκεψη –όνειδος για το σύγχρονο
ελληνικό κράτος όλοι γνώριζαν
την ύπαρξη νεκρών, όχι και των
102, αλλά τουλάχιστον για 20. Κι
όμως ουδείς είχε το θάρρος να το
πει. Είναι χαρακτηριστικό ότι α-
πό την δικογραφία αναφέρεται α-
πό αξιωματικούς της πυροσβε-
στικής προς τον τότε αρχηγό του
Σώματος Σωτήρη Τερζούδη:
«Για τους νεκρούς προς το παρόν ε-
μείς έχουμε παραλάβει έναν. Υπάρ-
χουν και άλλοι νεκροί όμως, τους ο-
ποίους δεν έχουμε παραλάβει… Δί-
νουμε βάση πρώτα από όλα σε τραυ-
ματίες. Έχουν κατέβει κάτω ομάδες
γιατρών στους τραυματίες. Νεκρούς
παραλαμβάνουμε μόνο αν είναι μέ-
σα στο δρόμο. Αν είναι μέσα σε σπί-
τια δεν παραλαμβάνουμε προς το
παρόν νεκρούς …Και το ξέρει αυτό
και η Πολιτική Προστασία. Τα πε-
ριστατικά είναι πάρα πολλά. Έχει ε-
νεργοποιηθεί ομάδα που είναι για
τις κρίσεις, έχουν βγει πολλά αυτο-
κίνητα στο δρόμο. Έχουμε κάνει ό,τι
καλύτερο μπορούμε για τον κόσμο».

Ο ίδιος ο κ. Τσίπρας στη συ-
νέντευξη που είχε δώσει προε-

κλογικά στον Σκάι είχε πει ότι
«κανένας δεν μου είπε για νε-
κρούς». Εάν αληθεύει αυτό είναι
απορίας άξιον για ποιο λόγο α-
κόμη έχει δίπλα του όλους αυ-
τούς που του έκρυψαν την αλή-
θεια… 

Ποντάρει στις πυρκαγιές
Και βέβαια αποδεικνύεται για
πολλοστή φορά ότι ο Αλέξης
Τσίπρας και ο ΣΥΡΙΖΑ ποντά-
ρουν στο να υπάρχουν νεκροί σε
κάποια από τις πολλές πυρκαγιές
που θεριεύουν κάθε καλοκαίρι
σε όλη την Ελλάδα για να πατσί-
σουν την τραγωδία στο Μάτι. Και
φυσικά ενώ ασκούν κριτική δεν
έχουν καταθέσει ούτε μία πρότα-
ση της προκοπής για το πώς θα
υπάρξει καλύτερη προστασία των
δασών, αλλά και των περιουσιών
των ανθρώπων. Το μόνο που α-
κούμε είναι να γίνουν προσλή-
ψεις μόνιμων πυροσβεστών. Φυ-
σικά υπάρχουν και τα τρολ ΣΥΡΙ-
ΖΑ που έχουν ξεσαλώσει στο
διαδίκτυο ισχυριζόμενοι πως ε-
άν είχαμε αγοράσει ένα λιγότερο
RAFALE θα μπορούσαμε να έ-
χουμε περισσότερα CANADAIR.
Αναμφίβολα είναι σημαντικά τα
πτητικά μέσα κατά των πυρκα-
γιών, όμως όταν έχεις γείτονα την

Τουρκία δεν μπορείς να κάνεις
εκπτώσεις στην εθνική άμυνα, ει-
δικά όταν υπάρχουν δηλώσεις ό-
πως αυτή του Μεβλούτ Τσαβού-
σογλου ότι «εμείς θα συνεχίζουμε
να παραβιάζουμε τον εναέριο χώρο
της Ελλάδας». 

Στην Κουμουνδούρου γνωρί-
ζουν πως όσο καλά και να είναι
προετοιμασμένη η κρατική μηχα-
νή, είναι εξαιρετικά δύσκολο να
αντιμετωπίσει ολιστικά τη μανία
της φύσης. Επίσης στο κόμμα της
αξιωματικής αντιπολίτευσης
γνωρίζουν πως η κύρια στόχευ-
ση του Μεγάρου Μαξίμου αλλά
και των υπηρεσιακών παραγό-
ντων είναι αφενός να μην χα-
θούν ανθρώπινες ζωές, αφετέ-
ρου να προφυλαχθούν στο μέτρο
του δυνατού οι περιουσίες των
πολιτών που χτίστηκαν με πολύ
κόπο. Κι έτσι ποντάρουν στα α-
ποκαΐδια. Δηλαδή να ασκούν α-
ντιπολίτευση πάνω στα καμένα
δάση καις τις καμένες περιου-
σίες.  Και βέβαια οι παράγοντες
του ΣΥΡΙΖΑ δεν συμφωνούν με
το Μαξίμου που δίνει έμφαση
στην ετοιμότητα και το σωστό
σχεδιασμό της πολιτικής προ-
στασίας, όπου η στόχευση είναι
να μην χαθούν ανθρώπινες ζω-
ές.

Δεν αποδίδει η τακτική
Με αυτή την τακτική που ακολου-
θεί ο ΣΥΡΙΖΑ είναι λογικό σε ό-
λες οι δημοσκοπήσεις να κατα-
δεικνύουν την υψηλή ανθεκτικό-
τητα του κυβερνώντος κόμματος
και την σαφή υπεροχή του Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη έναντι του
Αλέξη Τσίπρα. Διότι στην Κου-
μουνδούρου αντί να ασχολούνται
με τα ουσιαστικά, που στην προ-
κειμένη περίπτωση είναι μία ε-
ναλλακτική ρεαλιστική πρόταση
εξουσίας δίνουν βάρος σε διάφο-
ρα στιγμιότυπα του πρωθυπουρ-
γού για να ασκήσουν αντιπολί-
τευση επειδή μπορεί να γελάσει.
Αυτού του είδους η αντιπολίτευ-
ση βέβαια στοχεύει στο θυμικό
κάποιων ανθρώπων. Όμως όταν
περάσει η ημέρα στο τέλος οι πο-
λίτες βάζουν στη ζυγαριά το πριν
και το τώρα. Κι εκεί ο ΣΥΡΙΖΑ
βγαίνει χαμένος. 

Και βέβαια αρκετοί είναι αυτοί
που αναρωτιούνται μήπως έχουν
πάρει απόφαση ότι θα χάσουν
στις εκλογές, όποτε αυτές και εάν
πραγματοποιηθούν και η μόνη
τους έννοια είναι να μην χάσουν
και την δεύτερη θέση από το ΠΑ-
ΣΟΚ. Γι’ αυτό σε γενικές γραμμές
επικρατεί μία ανακούφιση που
στις δημοσκοπήσεις φαίνεται ότι
το ΠΑΣΟΚ έπιασε ταβάνι. Έτσι
λοιπόν, ασχολούνται περισσότε-
ρο με το Νίκο Ανδρουλάκη και
το τι θα κάνει μετεκλογικά, προ-
κειμένου να στείλουν ένα μήνυ-
μα στους πολίτες ότι «εμείς είμα-
στε το μεγάλο κόμμα της κεντροαρι-
στεράς και οι άλλοι απλά κινούνται
στον ίδιο χώρο». 

Φυσικά λησμονούν κάτι πολύ
σημαντικό. Ότι το ΠΑΣΟΚ έχει ι-
στορία και σε γενικές γραμμές έ-
χει αφήσει θετικό αποτύπωμα
στους πολίτες, σε αντίθεση με τον
ΣΥΡΙΖΑ που αυτό που θα τον κυ-
νηγάει είναι το κλείσιμο των τρα-
πεζών και το Μάτι.  
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Το μπλακ
χιούμορ
του Αλέξη

• Ο πρόεδρος αποφάσισε να κατηγορήσει τον Κυριάκο Μητσοτάκη για έλλειψη
ενσυναίσθησης επειδή υπήρξε ένα στιγμιότυπο που γελούσε στην Πεντέλη
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Στην τελική ευθεία βρίσκεται το
κυβερνητικό πρόγραμμα του ΠΑ-
ΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ που συγγράφει ο
πρώην υπουργός Οικονομικών
Νίκος Χριστοδουλάκης με την α-
ρωγή του πρώην διοικητή του Ο-
ΑΕΔ Ηλία Κικίλια. 

Του Μιχάλη Κωτσάκου

T
ην ερχόμενη Τρίτη 26 Ιουλίου
έχει προγραμματιστεί κοινή
συνεδρίαση της Κοινοβουλευ-
τικής Ομάδας και του Πολιτι-
κού Συμβουλίου του ΠΑΣΟΚ

όπου θα γνωστοποιηθεί το κυβερνητικό
πρόγραμμα του κόμματος. Και όπως γίνε-
ται αντιληπτό με βάση το πρόγραμμα θα ζη-
τηθεί και από τους βουλευτές και τα στελέ-
χη να προσαρμόσουν τη ρητορική τους. 

Το εναρκτήριο λάκτισμα για την διαβού-
λευση με τους πολίτες σχεδιάζεται να δοθεί
με μια ειδική εκδήλωση εκτός Αθηνών, και
συγκεκριμένα στην Κρήτη, τις τελευταίες η-
μέρες του Ιουλίου, αλλά ακόμη δεν έχει α-
νακοινωθεί. Ωστόσο, όλες τις προηγούμε-
νες μέρες έχουν προγραμματιστεί εξορμή-
σεις κλιμακίων στελεχών στην Καβάλα,
στην Κόρινθο, στην Καλαμάτα, στις Σέρ-
ρες, στην Κατερίνη, στη Λέσβο και στην Ατ-
τική. Αν δεν υπάρξει τελικά εκλογικός αιφ-
νιδιασμός το Σεπτέμβριο, ο πρώτος μήνας
του Φθινοπώρου θα είναι αφιερωμένος σε
μπαράζ εκδηλώσεων ανά την Ελλάδα με
κατάληξη στην προγραμματική συνδιάσκε-
ψη του ΠΑΣΟΚ- Κίνημα Αλλαγής.

Κατά πληροφορίες στο νέο σύνθετο κεί-
μενο περιγράφονται πολιτικές εκσυγχρο-
νισμού, ψηφιοποίησης και βιώσιμης ανά-
πτυξης με καινοτομία και εξωστρέφεια για
τους τομείς της μεταποίησης, του αγροτι-
κού τομέα, του τουρισμού, του πολιτισμού,
των δικτύων ενέργειας και των μεταφορών
με κύρια πηγή χρηματοδοτήσεων τους α-
ναξιοποίητους πόρους του Ταμείου Ανά-
καμψης. Παρουσιάζεται σχέδιο πλήρους
και ομαλής απανθρακοποίησης της παρα-
γωγής ενέργειας, χωροθέτησης βιομηχα-
νικών εγκαταστάσεων με σύγχρονα πρό-
τυπα και περιβαλλοντική προστασία. Προ-
βλέπονται σχέδια χρηματοδοτήσεων για
τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις και τις νεο-
φυείς (start-ups). Ξεχωριστή θέση κατέχει
το κεφάλαιο για την «Ψηφιακή Ελλάδα» έ-
να ολιστικό σχέδιο κι όχι απλώς αποσπα-
σματικές ψηφιοποιήσεις λειτουργιών του
δημοσίου. Ιδιαίτερη έμφαση δίνεται στο
σχέδιο στεγαστικής πολιτικής για νέα ζευ-
γάρια με την ανέγερση χιλιάδων κατοικιών
από το Ταμείο Ανάκαμψης με ταυτόχρονη
στήριξη της Εργασίας, σε όλες τις σύγχρο-
νες μορφές της. Για την Υγεία περιλαμβά-
νονται προτάσεις για ένα επαρκώς στελε-
χωμένο και οργανωμένο σύστημα Πρωτο-
βάθμιας Φροντίδας και Προληπτικής Υγεί-
ας αλλά και αύξηση των ΜΕΘ. Στο τομέα
των Συντάξεων προτείνεται η επαναφορά
του ΕΚΑΣ που το ΠΑΣΟΚ θέσπισε.

Όσον αφορά τις δημοσιονομικές προ-
οπτικές δίνεται έμφαση στην καλύτερη εί-
σπραξη εσόδων και την φορολόγηση
πλούτου με συγκράτηση και αξιολόγηση
δημοσίων καταναλωτικών δαπανών. Με-
γάλο μέρος των θέσεων αφορά σειρά με-
ταρρυθμίσεων στο Κράτος και την Δημό-

σια Διοίκηση και Αυτοδιοίκηση για περισ-
σότερη διαφάνεια και αξιοκρατία μέσω και
της αξιοποίησης της ψηφιακής τεχνολο-
γίας. Ένας τομέας που το ΠΑΣΟΚ διαθέτει,
όπως λένε στην Χαριλάου Τρικούπη, ιστο-
ρική και αξιακή παρακαταθήκη (ΑΣΕΠ,
Διαύγεια, Ανεξάρτητες Αρχές κλπ).

Όπλο το πρόγραμμα
Κι όπως λένε στελέχη του ΠΑΣΟΚ το κυ-
βερνητικό πρόγραμμα του κόμματος θα α-
ποτελέσει τον θεμέλιο λίθο ώστε να ξεκι-
νήσει η αντεπίθεση του κόμματος, με στό-
χο να στεγανοποιήσει την στεγανοποίηση
των δημοσκοπικών ποσοστών και φυσι-
κά των ψηφοφόρων που δηλώνουν ότι θα
προτιμήσουν το ΠΑΣΟΚ. «Το πρόγραμμα
που θα καταθέσουμε στην δημόσια διαβού-
λευση απαντά και στην κυβέρνηση και στην
αξιωματική αντιπολίτευση», λένε συνεργάτες
του πρόεδρου του ΠΑΣΟΚ που θεωρούν
ότι το κόμμα θα είναι έτοιμο για να αντα-
πεξέλθει την πίεση από Ν.Δ. και ΣΥΡΙΖΑ
όσο πλησιάζουμε προς τις εκλογές. Κι ό-
πως λένε  χαρακτηριστικά «εμείς όταν μιλά-
γαμε για προγραμματικές συνεργασίες αυτό εν-
νοούσαμε. Ότι υπάρχει ένα ξεκάθαρο πρό-
γραμμα και όχι κορώνες και δηλώσεις στα κα-
νάλια», τονίζουν. Στη Χαριλάου Τρικούπη
αντιλαμβάνονται ότι τα ποσοστά που εμ-
φανίζει το ΠΑΣΟΚ στις δημοσκοπήσεις το
καθιστούν στόχο τόσο για τη Ν.Δ. όσο και
για τον ΣΥΡΙΖΑ, όχι τόσο για τα μετεκλο-
γικά σενάρια συνεργασιών, όσο για το πώς
θα εξελιχθούν οι συσχετισμοί στον δρόμο
για τις κάλπες. Κοινώς, η προτεραιότητα
δεν είναι στα σενάρια του ΠΑΣΟΚ ως μετε-
κλογικού ρυθμιστή, αλλά στο πώς θα το α-

ντιμετωπίσουν ως προεκλογικό ρυθμιστή.
Ένα ψαλίδισμα του διψήφιου ποσοστού
του ΠΑΣΟΚ του Ανδρουλάκη θα βόλευε
πάρα πολύ, άλλωστε, τόσο την Πειραιώς
όσο και την Κουμουνδούρου, πριν φτά-
σουν καν στο ενδεχόμενο να χρειαστεί να
συζητήσουν μαζί του για μια κυβερνητική
συνεργασία.

Σε αυτό το πλαίσιο, διαβάζουν στη Χα-
ριλάου Τρικούπη τη στρατηγική επιλογή
που έχει κάνει η Ν.Δ. (να ξυπνήσει ξανά
τα «αντι-ΣΥΡΙΖΑ αντανακλαστικά» του κε-
ντρώου κοινού. Είναι ενδεικτική, για πα-
ράδειγμα, η επαναφορά, δια στόματος Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη, του χαρακτηρισμού
«εκτσογλανισμός» για τον ΣΥΡΙΖΑ, μια λέ-
ξη που έχει ταυτιστεί με τον Ευάγγελο Βε-
νιζέλο που την είχε χρησιμοποιήσει για
να περιγράψει τη ρητορική του Αλέξη Τσί-
πρα και της Κουμουνδούρου.

Επιπλέον, ο Μητσοτάκης κάνει κινή-
σεις προσέγγισης του ενδιάμεσου, κε-
ντρώου, χώρου σε επίπεδο συμβολισμών
και πολιτικών και θα συνεχίσει, επίσης, να
στοχεύει και στους νέους. Ως χαρακτηρι-
στικό παράδειγμα στο ΠΑΣΟΚ αναφέρουν

την ιδέα της κοινωνικής κατοικίας, που, ό-
πως τονίζουν, πρώτοι αυτοί έβαλαν στον
δημόσιο διάλογο, αλλά τώρα εμφανίζεται
να υιοθετεί και ο Πρωθυπουργός. Εκτι-
μούν, επίσης, ότι ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης θα επιχειρήσει να εμφανίσει πρό-
γραμμα με «κοινωνικό πρόσημο» στις ανα-
κοινώσεις του τον Σεπτέμβριο στη ΔΕΘ.

Αργότερα οι ανακοινώσεις
Η απομάκρυνση των εκλογών από τον
προσεχή Σεπτέμβριο, οδηγεί και την επι-
τροπή της Χαριλάου Τρικούπη σε μια άτυ-
πη αναβολή των τελικών αποφάσεων για
τα ψηφοδέλτια, ίσως αμέσως μετά το κα-
λοκαίρι και αναλόγως της συγκυρίας που
τότε θα έχει διαμορφωθεί. Ωστόσο ήδη έ-
ως τώρα υπάρχουν πρόσωπα που είτε έ-
χουν βολιδοσκοπηθεί για συμμετοχή στις
«πράσινες» λίστες, είτε έχουν ήδη συμφω-
νήσει την υποψηφιότητά τους, πέραν των
σημερινών βουλευτών. 

Στις επόμενες δύο εβδομάδες αναμένε-
ται να έχει ολοκληρώσει το συντριπτικό
ποσοστό των ψηφοδελτίων του ΠΑΣΟΚ,
με το βάρος στη συνέχεια να πέφτει στο
ψηφοδέλτιο Επικρατείας, το οποίο θα α-
ποτελέσει προσωπική επιλογή – ως είθι-
σται - του επικεφαλής του κόμματος. Σε κά-
θε περίπτωση, το ΠΑΣΟΚ ετοιμάζει το ε-
πόμενο διάστημα τη δική του πολιτική α-
ντεπίθεση. Με αιχμή το πρόγραμμα του,
τις προτάσεις του, αλλά και τα νέα ονόματα
που θα εμπεριέχονται στα ψηφοδέλτιο ανά
την επικράτεια, θα επιχειρηθεί να σηματο-
δοτηθεί μια νέα αρχή, μακριά από λαϊκι-
σμούς. Αυτό που μένει να φανεί είναι η α-
νταπόκριση που θα έχουν οι πολίτες…

Αντεπίθεση με βάση
το πρόγραμμα

Πού ποντάρει 
η Χαριλάου Τρικούπη

για να αντέξει την πίεση
που θα του ασκηθεί
προεκλογικά από Νέα
Δημοκρατία και ΣΥΡΙΖΑ

• Την Τρίτη ο 
Νίκος Χριστοδου-
λάκης θα το πα-
ρουσιάσει την

προγραμματική 
ατζέντα του 

ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ
στην κοινή συνε-
δρίαση της Κοινο-
βουλευτικής Ομά-
δας και του Πολι-
τικού Συμβουλίου 

του Κινήματος 



Ρε που πήγαν 
οι λουόμενοι;

ΓΡΑΦΕΙ Ο

Κίτσος 
ο κοριός

Νέα μέτρα πριν 
από τον βαρύ χειμώνα…
Ακόμη και ο πρωθυπουργός κατά την ομιλία του στη Βουλή, που ανα-
κοίνωσε ότι οι εθνικές εκλογές θα διεξαχθούν στην ώρα τους, δηλαδή
την άνοιξη του 2023 έκανε λόγο για τον δύσκολο χειμώνα που έρχεται.
Ανάλογο χαρακτηρισμό χρησιμοποίησε και στη ραδιοφωνική του συ-
νέντευξη, όπου και πάλι ξεκαθάρισε ότι οι εκλογές θα διεξαχθούν το
2023. Όμως παρά το γεγονός ότι έχουν ξεκινήσει οι άδειες και τα μπάνια
του λαού, ουκ ολίγοι αναρωτιούνται για ποιο λόγο μιλάμε για «δύσκολο
χειμώνα», ενώ προηγείται και το φθινόπωρο, που κάθε άλλο παρά εύ-
κολο προμηνύεται. Ήδη όπως επισημαίνουν παράγοντες της αγορά τις ε-
πιπτώσεις της οικονομικής κρίσης τις βλέπουμε και στα ράφια των σού-
περ μάρκετ, όπου οι τιμές είναι ήδη τσιμπημένες, εξάλλου αυτό αποδει-
κνύεται και από την άνοδο του πληθωρισμού. Επίσης όλοι παραδέχονται
ότι ήδη παρουσιάζει μείωση η κατανάλωση, ακόμη και στα είδη πρώτης
ανάγκης, με πολύ κόσμο να στρέφεται στα προϊόντα ιδιωτικής ετικέτας. Η
μείωση των πωλήσεων έχει αγγίξει το 10% το πρώτο εξάμηνο ενώ το
74% των πολιτών ψωνίζει με βάση την τιμή του προϊόντος. Και βέβαια
αυτές τις ημέρες που οι αδειούχοι φεύγουν για λίγες ημέρες από τα αστι-
κά κέντρα, ήδη σκέφτονται τον Σεπτέμβριο. Ένα μήνα παραδοσιακά δύ-
σκολο, καθώς ξεκινούν τα σχολεία και τα έξοδα είναι αυξημένα, λόγω και
της προμήθειας των σχολικών ειδών, των εγγραφών σε φροντιστήρια ξέ-
νων γλωσσών, ή σε ενίσχυση της διδακτέας ύλης. Ενώ πολλές οικογέ-
νειες που έχουν φοιτητές θα πρέπει να σκεφτούν και την ενοικίαση σπι-
τιού. Και φυσικά θα τρέχουν και οι υποχρεώσεις προς την εφορία, είτε
για το φόρο εισοδήματος, είτε για τον ΕΝΦΙΑ που ναι μεν είναι μειωμέ-
νος, αλλά κάθε μήνα πρέπει να πληρώνεται η δόση. Και τον Οκτώβριο
έρχεται και η προμήθεια πετρελαίου θέρμανσης, κάτι που σημαίνει πε-
ραιτέρω επιβάρυνση. Οπότε εξάγεται το συμπέρασμα, ότι πριν από το βα-
ρύ χειμώνα, υπάρχει κι ένα καυτό φθινόπωρο. Άρα θα πρέπει να δούμε
νέα μέτρα πριν ακόμη ψυχράνει ο καιρός. Ίσως με τα πρωτοβρόχια…

Βάζει δύσκολα 
ο Τσίπρας 

στους βουλευτές
Αιτωλοακαρνανίας 
Δύσκολα βάζει ο Αλέξης Τσίπρας
στους βουλευτές Αιτωλοακαρνα-
νίας Γιώργο Βαρεμένο και Θάνο
Μωραΐτη. Οι δύο εκτός από την δι-
κή τους διαπροσωπική μάχη έχουν
να αντιμετωπίσουν και μία νέα υ-
ποψηφιότητα, η οποία θα
έχει και το σχετικό πουσά-
ρισμα από την ηγεσία του
κόμματος. Ο λόγος για τον
Γρηγόρη Θεοδωράκη, ο ο-
ποίος είναι εκ των λογο-
γράφων του Αλέξη Τσίπρα
και όπως με ενημέρωσαν πη-
γές μου από την Αιτωλοακαρνα-
νία ήδη έχει ξεκινήσει να δραστη-
ριοποιείται. Ο Θεοδωράκης που έ-
χει θητεύσει κατά την διάρκεια της
διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ ως γενικός
γραμματέας του υπουργείου Διοικη-
τικής Ανασυγκρότησης, θεωρείται
και στενός φίλος της γραμματέως της
Κοινοβουλευτικής Ομάδας του ΣΥΡΙ-
ΖΑ, Όλγας Γεροβασίλη, η οποία έχει ε-
πιρροή και στην Αιτωλοακαρνανία. Το
μειονέκτημα του Θεοδωράκη είναι ότι
έχει ως βάση την πρωτεύουσα το Με-
σολόγγι (έλκει την καταγωγή του), ε-
νώ οι άλλοι δύο το Αγρίνιο, που είναι η
οικονομική πρωτεύουσα του νομού με
ότι συνεπάγεται αυτό. 

Πρόλαβε και
φυλλάδιο

Οι περισσότεροι εκ των βου-
λευτών της Νέας Δημοκρα-
τίας ήταν πεπεισμένοι ότι
τον Σεπτέμβριο θα πάμε σε
πρόωρες εθνικές εκλογές

και ήδη είχαν ξεκινήσει προ-
ετοιμασία για να ενισχύ-
σουν την υποψηφιότητα

τους. Δηλαδή είχαν δει μα-
κέτες για φυλλάδια, χώρους
για να κάνουν ομιλίες, στο-
χεύμενες επισκέψεις στις πε-
ριφέρειες τους. Όμως ένας

τους είχε ξεπεράσει όλους. Ο
λόγος για τον Βασίλη Σπα-
νάκη, οποίος όχι μόνο είχε
έτοιμο το φυλλάδιο για τις

εκλογές, αλλά ήδη είχε ξεκι-
νήσει να το μοιράζει. Να

πούμε ότι ο κ. Σπανάκης έχει
εκλεγεί στο Νότιο Τομέα της

Β’ Αθήνας.

Ετοιμάζουν τις
υποψηφιότητες

Εδώ κι ένα χρόνο σχεδόν σε
καθημερινή βάση παρελαύ-
νουν από τους τηλεοπτικούς

σταθμούς ένα σωρό από-
στρατοι και καθηγητές με ει-
δικότητα στα ελληνοτουρκι-
κά θέματα. Κι όπως μου ψι-

θύρισαν ήδη κάποιοι ετοιμά-
ζονται να κατέλθουν στον

πολιτικό στίβο. Έτσι ο καθη-
γητής Γιάννης Μάζης έχει α-
ποδεχθεί την πρόταση του
Κυριάκου Βελόπουλου και
θα είναι υποψήφιος με την
Ελληνική Λύση. Με τη Ν.Δ.
στη Ροδόπη θα επιδιώξει μία
θέση στη Βουλή ο αντιπτέ-
ραρχος ε.α. Κωνσταντίνος
Ιατρίδης, ενώ πολύ κοντά

στο να είναι κι αυτοί υποψή-
φιοι με το κυβερνών κόμμα

είναι ο αντιστράτηγος
ε.α. Λάμπρος Τζούμης και

ο αντιναύαρχος ε.α. 
Γιάννης Εγκολφόπουλος.

Στο στόχαστρο και ο Ξαρχάκος
Το ότι ο ΣΥΡΙΖΑ τα έχει δώσει όλα για να επιτύχει την πα-
ραίτηση της Λίνας Μενδώνη από το υπουργείο Πολιτι-
σμού το έχουν κατανοήσει ακόμη και οι πλέον αδαείς. Μά-
λιστα στην Κουμουνδούρου δεν έχουν κανένα απολύτως
πρόβλημα να καταφερθούν κι εναντίον όσων στηρίζουν
την υπουργό Πολιτισμού. Οπότε δεν πρόκειται να μου
προκαλέσει καμία εντύπωση εάν στο επόμενο διάστημα
δω στελέχη του κόμματος της αξιωματικής αντιπολίτευσης

να καταφέρονται
και κατά του
Σταύρου Ξαρ-
χάκου. Ο σπου-
δαίος μουσικο-
συνθέτης κατά
την διάρκεια της
τιμητικής συναυ-
λίας που έδωσε
προ ολίγων ημε-

ρών στο Περιστέρι-παρουσία του πρώην πρωθυπουργού
Κώστα Καραμανλή και του γραμματέα του ΚΚΕ Δημή-
τρη Κουτσούμπα -είπε πως «η αγαπητή κυρία Μενδώνη
χειρίστηκε το θέμα των Γλυπτών του Παρθενώνα, χωρίς ευχο-
λόγια αλλά με μέθοδο κατόρθωσε και το επικαιροποίησε, βά-
ζοντάς το σε κάποιο δρόμο με θετικό μέλλον». Προφανώς και
δεν φοβάται τις επιθέσεις ο Ξαρχάκος, αλλά όλοι θυμό-
μαστε το μπούλινγκ που είχε υποστεί ο Νίκος Πορτοκά-
λογλου, όταν δημοσίως τάχθηκε κατά του δημοψηφίσμα-
τος το 2015, αλλά και τώρα που αποδέχθηκε πρόταση της
ΕΡΤ, παρουσιάζοντας μία εξαιρετική μουσική εκπομπή
στην κρατική τηλεόραση. 



Του Νίκου Συνοδινού

Φαντάζει σοκα-
ριστικό, αλλά
οι μεγάλες ο-
μάδες μας, αυ-

τές που αποτελούν το Big-5,
γύρισαν για μια ακόμη μετα-
γραφική περίοδο την πλάτη
στους Έλληνες ποδοσφαιρι-
στές. Είναι χαρακτηριστικό πως
Ολυμπιακός, ΠΑΟΚ, Παναθη-
ναϊκός, ΑΕΚ και Άρης έχουν ε-
νισχυθεί τη διανυόμενη καλο-
καιρινή μεταγραφική σεζόν με
28 ξένους παίκτες έναντι… ενός
που έχει το δικαίωμα συμμετο-
χής στην εθνική μας ομάδα.

Οι όποιες προθέσεις του προέ-
δρου της ΕΠΟ Τάκη Μπαλτάκου
για ενίσχυση των ελλήνων ποδο-
σφαιριστών, η πρόταση του προ-
κατόχου του Παναγιώτη Δημη-
τρίου για μίνιμουμ αριθμού που
θα περιλαμβάνονται στην ενδεκά-
δα, οι διαθέσεις των στελεχών της
Ομοσπονδίας πέφτουν στο κενό.
Οι μεγαλοπαράγοντες του ποδο-
σφαίρου μας διακατέχονται από
ξενομανία ή θεωρούν πως οι ε-
κτός των τειχών είναι φθηνότεροι
με καλύτερη νοοτροπία.

Είναι λογικό όταν θες να κάνεις
τη διαφορά ν’ αναζητείς λύσεις α-
νά την υφήλιο στα οικονομικά σου
μέτρα, ή αναζητείς εξελίξιμους πο-
δοσφαιριστές που μπορεί να μο-
σχοπουλήσεις σε κάποια χρόνια.
Δεν είναι τυχαίο πως Μαρινάκης,
Σαββίδης, Αλαφούζος, Μελισ-
σανίδης και Καρυπίδης έχουν
προσλάβει ξένους προπονητές. Εί-
ναι λογικό Μαρτίνς, Λουτσέ-
σκου, Γιοβάνοβιτς, Αλμέιδα και
Μπούργος να μην… τρελαίνονται
για τους Έλληνες, αν και όλοι ανα-
γνωρίζουν τα προτερήματά τους
στον αγωνιστικό χώρο.

Πάντα όμως υπήρχε μια στοι-
χειώδης ισορροπία. Κάποιο ποσο-
στό ποδοσφαιριστών που θα μπο-
ρούσε να ενισχύσει τα εθνικά μας
συγκροτήματα. Πλέον, τη διανυό-
μενη μεταγραφική σεζόν, η κατά-
σταση ξέφυγε από κάθε όριο. 

O μόνος Έλληνας που αποκτή-
θηκε απ’ τους Big-5, είναι ο Γ.

Κάργας που ο ΠΑΟΚ πήρε απ’ τον
ΠΑΣ Γιάννινα στα 29 του χρόνια
προκειμένου να ενισχύσει την ά-
μυνά του.

Ο δικέφαλος του βορρά πήρε
ακόμη οκτώ ξένους με σαφή προ-
τίμηση στους Πορτογάλους(τρεις).

Ο ΠΑΟΚ ενισχύθηκε με τους Ν.
Κουαλιάτα(23-Μ, Ουρουγουάη),
Ρ. Σοάρες(27-Α, Πορτογαλία), Ι.
Νάζμπεργκ(26-Α, Νορβηγία), Τ.
Ντάντας(22-Μ, Πορτογαλία), Γ.
Κάργα(29-Α, Ελλάδα), Α. Ρικάρ-
ντο(22-Μ, Πορτογαλία), Ντ. Κο-
τάρσκι(22-T, Κροατία), Μπ. Τό-
μας(27-Ε, Ισπανία), Κ. Νάρεϊ(28-
Μ, Γερμανία) 

Ο πρωταθλητής Ολυμπιακός α-
πέκτησε τους Γκ. Άβιλα(24-A, Ι-
σπανία), Φ. Ζίνκερναγκελ(28-Μ,
Δανία), Αμπ. Καμαρά(27-Ε, Μαυ-
ριτανία), Σ. Βρσάλικο(30-Α, Κροα-
τία), Ντ. Αλιγιάγκιτς(19-Ε, Τσεχία)

Ο κυπελλούχος Παναθηναϊκός
απέκτησε τους Γ. Λοντίγκιν(32-
Τ, Ρωσία), Κ. Γκανέα(30-A, Ρου-
μανία), Α. Τσέριν(23-Μ, Σλοβε-

νία) και Χ. Μάγκνουσον(29-A, Ι-
σλανδία)

Η ΑΕΚ προχώρησε στην από-
κτηση των Μ. Γκατσίνοβιτς(27-
Μ, Σερβία), Γ. Γιόνσον(29-Μ, Δα-
νία) και Ο. Πινέδα(26-Μ, Μεξικό).

Ο Άρης έριξε δίχτυα κυρίως ε-
κτός Ευρώπης. Ενισχύθηκε με τους:
Μ. Πέρσμαν(31-Α, Βέλγιο), Π.
Σιχ(25-Μ, Σενεγάλη), Α. Γκρέι(31-
Ε, Τζαμάικα), Μπ. Νταμπό(30-Μ,
Μπουρκίνα Φάσο), Μπ. Μαζι-
κού(26-Α, Κονγκό), Μ. Οντου-
μπάγιο (29-Α, Αγγλία), Ρ. Καμά-
τσο(22-Ε, Πορτογαλία), Ζερβι-
νιό(35-Μ, Ακτή Ελεφαντοστού)

Άλλοι διεθνείς και
άλλοι… από καλάθι 
Βασικό κριτήριο των μεγάλων ο-
μάδων για να μην παίρνουν καρα-
βιές παικτών, είναι η συμμετοχή
τους στην εθνική. Όλοι οι μάνα-
τζερ παικτών καίγονται να γίνουν
διεθνείς οι πελάτες τους, γιατί έ-
τσι ανεβαίνει η χρηματιστηριακή
τους αξία και μπορούν να τους μο-

σχοπουλήσουν.
Ο Παναθηναϊκός πήρε μόνο Ευ-

ρωπαίους παίκτες που όλοι τους
είναι διεθνείς. Από τον Γκανέα
που έχει 8 συμμετοχές στην εθνική
Ρουμανίας μέχρι τον Μάγκνου-
σον με τις 42 παρουσίες στην ε-
θνική Ισλανδίας.

Η ΑΕΚ επίσης πήρε μόνο παί-
κτες που έχουν φορέσει το εθνό-
σημο. Ο Πινέδα μετράει 45 συμ-
μετοχές και 6 γκολ στο Μεξικό, ο
Γκατσίνοβιτς 23 παρουσίες και 2
τέρματα στη Σερβία και ο Γιόνσον
5 συμμετοχές στη Δανία.

Από τα αποκτήματα του Ολυ-
μπιακού μόνο δύο έχουν διεθνείς
παρουσίες. Ο Βρσάλικο στην
Κροατία(52) και ο Καμαρά στη
Μαυριτανία(13-5γκολ).

Ο Άρης πήρε πέντε διεθνείς με
τον Ζερβινιό να έχει 88 συμμετο-
χές και 23 γκολ στην εθνική της Α-
κτής Ελεφαντοστού. Όλοι οι διε-
θνείς που πήρε πάντως είναι εκτός
Ευρώπης.

Ο ΠΑΟΚ απέκτησε ποδοσφαι-
ριστές που δεν έχουν παίξει ποτέ
στην εθνική ομάδα της χώρας
τους.

Από τις υπόλοιπες ομάδες διε-
θνείς πήραν ο Βόλος τον Φινλαν-
δό αμυντικό Πίρινεν(20-0), ο Λε-
βαδειακός τον Ούγγρο αμυντικό
Βινίσιους(7-0), η Λαμία τον Λι-
θουανό μέσο Σλίβκα(53-2) και
τον Βούλγαρο αμυντικό Γκορά-
νοφ(7-0), ο ΟΦΗ τον Σενεγαλέζο
μέσο Ντιουσέ(3-0) και ο Αστέρας
Τρίπολης τον Αργεντινό μέσο
Μπερτόλιο(1-2) και τον Αμερικα-
νό μέσο Στάνκο(1-0).

Ανάσα στους
Έλληνες απ’
τους μικρο-
μεσαίους 
Οι μικρομεσαίες
ομάδες του
πρωταθλήματος
κοίταξαν άλλες
περισσότερο, άλλες
λιγότερο και κάποιες
καθόλου την
ελληνική αγορά. Ο
Παναιτωλικός πήρε Α.
Στεργιάκη (23-Τ), Γ.
Ξενιτίδη (23-Μ) και Η.
Χατζηθεοδωρίδη (25-
Α). Ο Βόλος απέκτησε
τους Α.
Οικονομόπουλο (24-
Α), Σ. Τάχατο (21-Α),
Η. Τσέλιο (25-Μ), Π.
Αυγερινό (19-Τ), και
Ο. Λυμπεράκη (24-Α).
Ο ΠΑΣ Γιάννινα
ενισχύθηκε με τους Γ.
Κιακό (24-Α), Α.
Τσάβο (20-Α) και Π.
Μπαγκαλιάνη (21-Α).
Αντίστοιχα τρεις
Έλληνες πήρε ο
Ιωνικός τους Γ.
Σερβιλάκη( 25-Α), Ν.
Ιωαννίδη (28-Ε) και
Σ. Κοκκίνη (22-Μ).
Ο Λεβαδειακός πήρε
τον Α. Ντεντάκη (27-
Α), ενώ η Λαμία
ενισχύθηκε με τρεις
Έλληνες, τους Π.
Γιακουμάκη (30-Ε), Σ.
Τσιλούλη (27-Μ) και
Π. Μπάμπη (23-Μ).

Έσπασαν το κοντέρ της ξενομανίας Ολυμπιακός, 
ΠΑΟΚ, Παναθηναϊκός, ΑΕΚ και Άρης, καθώς γύρισαν 

την πλάτη στην ελληνική αγορά ποδοσφαιριστών. 
Μόνο διεθνείς ξένους τριφύλλι και Ένωση, ενώ ο ΠΑΟΚ δεν

πήρε κανέναν παίκτη που να έχει παίξει σε εθνική

ΣΟΚ απ’ τους Big-5: 
29 μεταγραφές
ένας  Έλληνας



Tου Χαρίλαου Τουμπιώτη

Για τους προπονητές θα
μιλήσουμε σήμερα. Για
Πέδρο Μαρτίνς και για
Ραζβάν Λουτσέσκου.

Για την ΑΕΚ, τίποτα, καινούρ-
γιος είναι ο Αλμέιδα, δεν τον
είδαμε. Θα τον δούμε, όμως.
Και για τον ΙβάνΓιοβάνοβιτς
σου γράφω στην διπλανή στή-
λη και σε άλλο link στην
iapopsi.gr. 

Ένα είναι το θέμα: Τι έκαναν αυ-
τοί οι δυο προπονηταράδες την
περσινή σεζόν με τους πιτσιρικά-
δες; Ανέδειξαν παικταράδες, τους
έδωσαν καμία υπεραξία και δεν το
ξέρουμε; 

Η ερώτηση είναι πολύ σοβαρή:
Είναι ο Λουτσέσκου ένας Γκου-
αρντιόλα ή ένας Μουρίνιο; Πο-
λύ σοβαρά μιλάμε τώρακαι δεν
κάνουμε καθόλου πλάκα. Είναι και
παραείναι, σου λένε οι Σαββιδοτέ-
χνες.

Διάβασε το παρακάτω κείμενο,
να δεις ότι το σανό δεν έχει τελει-
ωμό ρε, φίλε. 

«Στο μπάσκετ συναντά κανείς τέ-
τοια συνθήκη, να είναι δηλαδή ο

προπονητής ψηλότερα απ΄όλους
τους παίκτες μαζί. Α, και στο ποδό-
σφαιρο σε μια άλλη ομάδα. Να δεις
πώς την λένε…Ναι, Μάντσεστερ Σί-
τι τη λένε.

Ο Λουτσέσκου πιθανότατα δεν
θα προπονήσει σε αυτό το επίπεδο
ποτέ, αλλά αναλογικά είναι ο Γκου-
αρδιόλα του ΠΑΟΚ. Ή, αν θέλετε,
ο Μουρίνιο του ΠΑΟΚ στις καλές ε-
ποχές του Μουρίνιο. Από τη συμ-
μετοχή του στη διάρκεια του ματς,
από τις εντάσεις που προκαλεί μέ-
χρι τις στιγμές που επιλέγει την η-
ρεμία, ο Λουτσέσκου πείθει πως έ-
χει το know how, πως ξέρει τι κά-
νει».

Για όλα αυτά, ο Ραζβάν από
την Ρουμανία είναι ίσα κι όμοια,
αλλά σε μικρότερο μέγεθος με τον
Πεπ και τον Μουρίνιο. Για τον
ΜάρκοΣεφερλή, δηλαδή, το έρ-

γο. Πάλι καλά που το αναφέρει κι
αυτό ο Σαββιδοτέχνης. Πάλι καλά.

Ότι Λουτσέσκου έφτιαξε μια
καλή ομάδα με τα γεροντάκια του,
αυτό δεν μπορεί να το αμφισβητή-
σει απολύτως κανένας. 

Ότι ο ΠΑΟΚ πήρε ένα κάρο πέ-
ναλτι για να φτάσει να είναι -19
βαθμούς πίσω από έναν τέτοιο Ο-
λυμπιακό της πλάκας, πάλι δεν αμ-
φιβητείται. 

Κάπως έτσι, δηλαδή, τον παρο-
μοίασαν με τον Πεπ και τον Ζοζέ.
Φοβερά –πράγματα. Και ρωτάω
τώρα εγώ: Ολόκληρη σεζόν κάθι-
σε ο Ρουμάνος στον πάγκο. Βελ-
τίωσε κανέναν παίκτη, ώστε να έρ-
θει καμία ομάδα από την Ευρώπη
να χτυπήσει την πόρτα; 

Ο Λύρατζης που έπαιξε βασι-
κός μετά το δεύτερον γύρο, το
φώναζε από μακριά το παλικάρι,

ότι θα πάει ψηλά. Τον εμπιστεύτη-
κε ποτέ ο Λουτσέσκου; Τον Βιεϊ-
ρίνια έβαζε από τα δεξιά. Κι όχι
μονάχα τον γερο Αντρέ, αλλά πή-
ρε και το κελεπούρι τον Σάστρε.

Ο Τσιγγάρας, άλλο παιχτρόνι
κι αυτός. Κι αυτός από ανάγκη
μπήκε. Δεν τον ξεκινούσε βασικό
ο Ρουμάνος. Δεν τον εμπιστευότα-
νε τον πιτσιρικά. Τον Σβαμπ έβαζε
αμυντικό χαφ για να γελάνε και τα
τσιμέντακαι οι εκκλησιαζόμενοι
στην Αγία Βαρβάρα.

Να σου θυμίσω, μάστορα, ότι
τον Πάμπλο Γκαρσία μπορεί να
του κάναμε σκληρή κριτική, αλλά
αυτός έβγαλε παίκτες και τους
προώθησε. Κοίτα, πόσα δικά του
παιδιά έβαλε στον ΠΑΟΚ. Κού-
τσια, Κωνσταντέλια, Μηχαηλί-
δη. Κι άλλους, που δεν του θυμά-
μια τώρα. Κι ο ΑμπέλΦερέιρα έ-
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Λουτσέσκου, Μαρτίνς:
H αδιαφορία για τα ταλέντα,
δεν δημιουργεί υπεραξίες…

Δεν υπάρχει ούτε ένας ποδοσφαιριστής στον Ολυμπιακό και
τον ΠΑΟΚ, τον οποίο να βελτίωσαν ο Πορτογάλος με τον

Ρουμάνο την περασμένη σεζόν, ώστε να φύγει με μεταγραφή.
Ούτε ο Πέδρο είναι ο… προπέρσινος, ούτε ο Ραζβάν είναι

Πάμπλο Γκαρσία και Αμπέλ Φερέιρα

Ιβάν 
Γιοβάνοβιτς:
Είχε ταλέντο
τον Χατζη-
γιοβάννη 
και καλώς
τον έδιωξε
Ο Ιβάν Γιοβάνοβιτς ήρ-
θε στον Παναθηναϊκό
για να συμμαζέψει ένα
σκορποχώρι. Δεν μπο-
ρεί να τον κρίνεις γιατί
δεν ανέδειξε παίκτες
από την πιτσιρικαρία,
όπως τον Μαρτίνς και
τον Λουτσέσκου. Ήρθε
και βρήκε μία ομάδα,
όπου ο Χατζηγιοβάν-
νης πανηγύριζε σαν
τον Κριστιάνο Ρονάλ-
ντο και όταν ο Μπόλο-
νι τον έκανε αλλαγή με
τον Ολυμπιακό, δεν ή-
θελε να βγει και του
την είπε κιόλας. Στον
Μπόλονι, που ανακά-
λυψε τον Κριστιάνο
Ρονάλντο στην Σπόρ-
τινγκ Λισαβόνας. Που
έκανε ομαδάρα στον
ΠΑΟΚ και προπόνησε
και την εθνική Ρουμα-
νίας, πήρε και το
Champions League με
την Στεάουα. Και πήγε
ο Τασούλης να του κά-
νει μαγκιές. Κανένας
σεβασμός στην ιστορ-
τία του άλλου. Αυτή
την κατάσταση βρήκε
ο Ιβάν και ξεσκαρτάρι-
σε σιγά – σιγά. Δεν υ-
πήρχε χρόνος για να α-
ναδείξει παίκτες. Έπρε-
πε να συμμαζέψει το
πράγμα. Φέτος να δού-
με τι θα κάνει με τον Α-
λεξανδρόπουλο και
τον Ιωαννίδη. Άπαξ
και τους βάλει στην
γωνία, πάει να πει ότι
δεν γουστάρει ν’ ασχο-
ληθεί. Θα δείξει. Εδώ
είμαστε.



βγαλε τον Τζόλη, μαζί με τον Πά-
μπλο και μοσχοπουλήθηκε στην
Νόριτς. Έφεραν λεφτά στον ΠΑΟΚ
και ο ένας και ο άλλος. Ο Γιαν-
νούλης, το ίδιο. Τον Πέλκα ποι-
ος τον έκανε παικταρά; Ο Λουτσέ-
σκου; Όχι, βέβαια. Ο Αμπέλ τον ε-
κτίναξε και πουλήθηκε στην Φε-
νέρ.

Για να ξέρουμε τι λέμε, δηλαδή.
Ποιος Λουτσέσκου και ΠΑΟ-
Κτσήδικα πράσινα άλογα. Φέτος ο
Μπότο του έφερε πιτσιρικάδες.
Και Ντάντας και Κουαλιάτα.
Κράτα ημερομηνία, αν θα τους ε-
ξελίξει ο Λουτσέσκου ή θα στη-
ριχθεί και πάλι στα αγαπημένα του
γερόντια. Μέχρι και τον Μπίσε-
σβαρ ανανέωσε. Και τον Βιεϊρί-
νια και τον Σβαμπ και τον Κούρ-
τιτς θα βάζει πάλι. Και δεξί μπακ ο
Αντελίνο, φυσικά. 

Που πας, να σου φέρω άλλο
παράδειγμα. Ο ΠΑΟΚ έχει ένα άλ-
λο φοβερό παιχτρόνι, τον Κού-
τσια, 18 ετών. Αυτός που κόλλη-
σε το τεμάχιο σ’ ένα φιλικό, στην
προετοιμασία στην Ολλανδία και
πέταξε δίμπαλο στον Παναιτωλι-
κό. Τον προορίσει για βασικό; Όχι,
βέβαια. Ολιβέιρα, σου λέει. Κι ο
Κούτσιας τρίτος, γιατί ήρθε στο
μεταξύ ένας Μπράντον Τόμας
Λάμας. 

Ποιος Κούτσιας; Και μην πει
κανένας ότι ο Ραζβάν δημιούργη-
σε υπεραξία στον Τσόλακ. Θα γε-
λάνε κι οι πέτρες. Ο Τσόλακ ήταν
ολοκληρωμένος παίκτης, πρώτος
σκόρερ στην Μάλμε και απλά ο
Λουτσέσκου δεν μπόρεσε να τον
εκμεταλλευτεί. Αυτή είναι η αλή-
θεια, μάστορα. Δεν γίνεται να κά-
νει για την Ρέιντζερς, που έπαιξε
τελικό Europa League πέρυσι και
να μην κάνει για τον Λουτσέσκου.
Σοβαροί να είμαστε. Κι έβαζε τον
Άγγλο τον Άκπομ που έκανε κο-
ντρόλ με το καλάμι. Ο Κούτσιας
μπορεί να έπαιξει με την Λέφσκι,
αλλά και μετά ξαναγυρίζει στον
ΠΑΟΚ Β’ για να παίζει ο Μπρά-
ντον Τόμας Δαλαλάμας.

Πάμε παρακάτω. Ο Μαρτίνς,
ανέδειξε παίκτες, κανένας δεν λέει
όχι. Και κονόμησε χοντρά ο Ολυ-
μπιακός από τον Πορτογάλο. Και
Ποντένσε και Σα και Τσιμίκας και
Ομάρ και Γκιλιέρμε. Και για τον
Μαντί Καμαρά θα σου πω ότι του

δημιούργησε υπεραξία, άσχετα
που ο Ολυμπιακός έκανε λάθος
που δεν τον πούλησε πέρυσι. 

Αυτά, last year. Πέρυσι, μόνο ο
Αγκιμπού Καμαρά. Κανένας άλ-
λος.Όμως, μπορεί να ξεκίνησε
θριαμβευτικά ο Αγκιμπού, αλλά
μόλις γύρισε από το Κόπα Άφρικα,
χάθηκε, τον ψάχνανε στο γήπεδο.
Κι εκεί που τον ζήταγε η Λίβερ-
πουλ, η Νάπολι και η Άρσεναλ, ξώ-
μεινε στον Ολυμπιακό. Ούτε ένα
βήμα μπροστά δεν έκανε. Έτσι εί-
ναι.

Ο  Μασούρας έμεινε στάσιμος.
Κι αυτόν τον ζητούσε όλη η Τουρ-
κία και ομάδες από την Ισπανία και
την Ιταλία. Μία από τα ίδια. Ο Τι-
κίνιο είναι ο μόνος Βραζιλιάνος
που κάνει κοντρόλ με το καλάμι
σαν τον Άκπομ. 

Κάτι Κεϊτά, Φαντιγκά, ο μι-
κρός Μπα και ο μεγάλος Μπα, τα
ίδια. Ο Σισέ, που έγινε καλύτερος;
Στα χέρια του Μαρτίνς ή στην Σε-
ντ Ετιέν που έπαιζε δανεικός; Για

να ξέρουμε τι λέμε, δηλαδή.
Μέχρι τον Ρέαμπτσιουκ θα

σου πω. Το παλικάρι αυτό έτσι παί-
ζει από την πρώτη στιγμή που ήρ-
θε. Δεν του φεύγεις με τίποτα σε
ταχύτητα, αλλά μια ζωή, πίσω την
μπάλα, όταν επιτίθεται ο Ολυμπια-
κός. Όπως έκανε κάποτε ο Στελά-
κης ο Γιαννακόπουλος. 

Πώς τον εξέλιξε ο Πορτογάλος;
Είδες εσύ να παίρνει την μπάλα και
να δημιουργεί ανακατοσούρα
στην αντίπαλη περιοχή, όπως ο
Χουάνκαρ, ας πούμε; 

Που μιλάμε ότι έτσι και ο Ρέα-
μπτσιουκ το μάθει αυτό, να μην
κωλώνει να μπουκάρει προς τα μέ-
σα, ποιος Τσιμίκας τώρα και μι-
λάω πολύ σοβαρά.

Και στο λέω αυτό για τον Μαρ-
τίνς, γιατί είχε την άνεση να το κά-
νει με τους πιτσιρικάδες. Μπροστά
από την πρώτη στιγμή έφυγε ο Ο-
λυμπιακός και ο ΠΑΟΚ έπαιζε με τα
γερόντια. Έφτασε στο συν 19 στο
τέλος και ο Μαρτίνς δεν έβαλε

ούτε ένα πιτσιρίκι. Μέχρι και τον
Σουρλή εξαφάνισε και πήρε των
οματιών του και την έκανε το πα-
λικάρι για το εξωτερικό, στην Φορ-
τούνα Σιτάρντ. Μην σου πω για τον
Κίτσο. Τον πήρε από αριστερό εξ-
τρέμ ο Μαρτίνς, τον κάνει αριστερό
μπακ, τον βάζει με τον Παναιτωλι-
κό και βγάζει μάτια ο Φωτάκης.
Πάλι πίσω στην Ομάδα Β’. Τον βά-
ζει κι ένα ημίχρονο με τον Άρη και
πάλι τα ίδια. Γίνεται να βελτιωθεί
ένας παίκτης όταν παίζει στη χάση
και στην φέξη; Πλάκα κάνουμε τώ-
ρα; Γι αυτό και μηδέν ευρώ  στο τα-
μείο του Ολυμπιακού από μετα-
γραφές. Ό,τι πούλησε, πούλησε. 

Και για τονΤζολάκη θα σου
πω. Ένα παλικάρι 1μ.93, θα μπο-
ρούσαν να τον πάρουν οι Αγγε-
λόπουλοι στο μπάσκετ. Ο Τζολά-
κης έμεινε στον πάγκο, γιαστί έ-
πρεπε ο Βατσλίκ να παίξει στο
75% των αγώνων για να μπορεί ο
Ολυμπιακός να του ανανεώσει το
συμβόλαιο. Κι εγώ, δεν σου λέε ό-
τι ευθύνεται ο Μαρτίνς γι αυτό. Ο
Μοδεστό έβαλε την υπογραφή
του. Ο Μαρτίνς, όμως, ήξερε ότι
έχει μία ταλεντάρα πίσω του; Δεν
είχε λόγο να πει ότι θέλω να αξιο-
ποιήσω και τον Τζολάκη και βγά-
λε αυτόν τον όρο από το συμβό-
λαιο του Τσέχου; 

Να στο κλείσω. Να τρέμει τον ί-
σκιο του ο Λουτσέσκου, μήπως
και χάσει την δεύτερη θέση από
τον Άρη, το καταλαβαίνω. 

Αλλά να τρέμει ο Μαρτίνς, δεν
είναι είναι λογικό, που ο Ολυμπια-
κός αποσπάστηκε σχεδόν από την
αρχή του πρωταθλήματος κι ήταν
άνετος. 
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Ο Λουτσέσκου
«κάρφωσε»
τον Μπότο:
«Θέλω 10αρι».
Κι ο Κουαλιά-
τα με τον 
Ντάντας, για
«10αρια» του
έφερε ο Ζοζέ
Ο Λουτσέσκου δεν εί-
ναι κανένας τυχαίος.
Το ξέρει καλά το έργο
της επικοινωνίας. Πά-
ει παραμονή του αγώ-
να με την Λέφσκι και
λέει στην συνέντευξη
Τύπου ότι θέλει ένα
«10αρι» στην ομάδα.
Έναν επιτελικό. Τον έ-
σφαξε με τον μπαμπά-
κι τον φουκαρά τον
Μπότο ο Ρουμάνος.
Δηλαδή, αυτός ο επι-
τελικός δεν έπρεπε ή-
δη να είναι στον ΠΑ-
ΟΚ; Πότε περίμενε νας
τον πάρει ο Μπότο;
Στην προετοιμασία ε-
πρεπε να είναι παρών.
Αυτό είναι το ένα. Το
άλλο και το καλύτερο,
είναι ότι ο μέγας στρα-
τηλάτης και γνώστης
της αγοράς και χίλια
δυο ακόμα μπιχλιμπί-
δια που του κρεμάνε
οι Σαββιδοτέχνες, έ-
φερε δυο τέτοιους.
Τον Ντάντας και τον
Κουαλιάτα. Κι οι δυο
μπορούν να παίξουν
στην θέση «10». Που
πάει να πει ότι ο Λου-
τσέσκου δεν γουστά-
ρει κανέναν από τους
δυο, αφού ζήτησε επι-
τελικό. Στα ίσια και
παλικαρίσια τον ζήτη-
σε. Άρα, του είπε του
προφεσόρ Μπότο, αυ-
τά που έφερε για
«10αρια» είναι κατι-
μάδες. Πιτσιρικάδες.
Δεν μπορώ να στηρι-
χθώ σ΄αυτούς. Είναι
σκάρτο 1μ. 70 και οι
δυο. Και σου λέει ο
Λούτσε, δεν θα δου-
λεω εγώ με τον Ντά-
ντας για να μου τον
πάρει η Μπενφίκα του
χρόνου. 
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να αποκτήσει τον Νορβηγό Έρλινγκ Χάαλαντ,
(ο οποίος όμως κατέληξε στη Μάντσεστερ Σίτυ
με περισσότερα χρήματα), ενώ ένας οργισμέ-
νος Όλιβερ Καν δήλωνε ότι «ο Λεβαντόφσκι θα
εκπληρώσει το συμβόλαιό του μέχρι το 2023,
τελεία και παύλα». Από την πλευρά του ο Λε-
βαντόφσκι υποστήριζε ότι δεχόταν απειλές για
τη ζωή του, ενώ η Μπάγερν τράβηξε κι άλλο το
σχοινί, αφήνοντας να διαρρεύσει ότι ο Λεβα-
ντόφσκι «δεν είχε ιδιαίτερη όρεξη» για προπό-
νηση. 

Ξαφνικά όμως, λίγες ώρες πριν η αποστολή
της Μπάγερν αναχωρήσει για προετοιμασία και
αγώνες επίδειξης στις ΗΠΑ, ο Όλιβερ Καν ανα-
κοίνωσε τη συμφωνία με τη Μπαρτσελόνα. Όλα
δείχνουν ότι ο πεισματάρης Καν δεν ήθελε να
χαρίσει ούτε ένα ευρώ και τελικά πέτυχε τον
στόχο του.

Έτσι ο Λεβαντόφσκι άλλαξε… εισιτήριο.  Δεν

Η Μπάγερν
δεν
πληρώνει
Αυτό που συμβαίνει
με την Μπάγερν στις
μεταγραφές δεν έχει
προηγούμενο.
Οι Βαυαροί
κατάφεραν πρώτον
να πάρουν τον
Μάταϊς ντε Λιχτ, δύο
χρόνια πριν λήξει το
συμβόλαιό του με
σαράντα εκατομμυρια
λιγοτερα από την
ρήτρα του.
Θα δώσουν 70 + 10
(μπόνους)
εκατομμύρια ευρώ
στην Γιουβέντους για
τον νεαρό Ολλανδό
αμυντικό αντί για τα
120 εκατομμύρια που
ήταν η ρήτρα
αποδέσμευσης.
Η απόκτηση του είναι
ισοφάριση του ρεκόρ
της Μπάγερν, τα
ογδόντα εκατομμύρια
που είχαν δοθεί για
έναν ακόμη κεντρικό
αμυντικό τον Λούκας
Ερνάντεζ στην
Ατλέτικο Μαδρίτης.
Οι Βαυαροί στο
ιστορικό τοπ 5 των
πιο ακριβών
μεταγραφών τους
έχουν τρεις
κεντρικούς
αμυντικούς, έναν
κεντρικό χαφ και
μόλις έναν ακραίο
επιθετικό.
Οι Βαυαροί δεν
πληρώνουν λεφτά για
την επίθεση. Τον
Λεβαντόβσκι τον
πήραν ελεύθερο, για
τον Μανέ έδωσαν 32
εκατομμύρια….

Λεβαντόφσκι:  
Μια μεταγραφή
με παρασκήνιο

Πως ο Πολωνός κατάφερε να εκτινάξει
την μπάνκα στον αέρα με τα χρήματα που 

η Μπαρτσελόνα έδωσε για να τον κάνει δικό της

Του Μανώλη Δράκου

Ήταν ένα σήριαλ με πλού-
σιο παρασκήνιο και αίσιο
τέλος έγραψε η Deutsche
Welle. Στα 33 του χρόνια

ο Πολωνός Ρόμπερτ Λεβαντόφσκι,
«κορυφαίος ποδοσφαιριστής της χρο-

νιάς» για το 2021, αποχωρεί από τη
Μπάγερν Μονάχου και ονειρεύεται ευρω-

παϊκούς τίτλους με τη Μπαρτσελόνα.
Η συμφωνία έκλεισε το Σαββατοκύριακο.

Πενήντα εκατομμύρια ευρώ ζητούσε η Μπά-
γερν, σαράντα έδινε η Μπαρτσελόνα, τελικά οι
δύο ομάδες τα βρήκαν στα 45 εκ. ευρώ συν πέ-
ντε εκ. ως μπόνους. Αν αναλογιστούμε το τι ξο-
δεύεται για άλλους παίκτες στο μεταγραφικό
παζάρι, τα 45 εκατομμύρια ήταν αστείο ποσό,
σύμφωνα με την DW, αλλά όπως επισημαίνει υ-
πάρχει λόγος για τη χαμηλή προσφορά. 

Το καλοκαίρι του 2023 το συμβόλαιο του
Λεβαντόφσκι θα έληγε κι εκείνος θα μπορούσε
να πάει στην Μπαρτσελόνα ή όπου αλλού ήθε-
λε, ενώ η Μπάγερν δεν θα έπαιρνε ούτε ένα ευ-
ρώ. Φέτος ήταν η τελευταία ευκαιρία των Βαυ-
αρών να εισπράξουν κάποια χρήματα.

Κατόπιν αυτών ο πρόεδρος της Μπάγερν, Ό-
λιβερ Καν, δηλώνει πολύ ευχαριστημένος μετά

την ολοκλήρωση
της συμφωνίας με
τη Μπαρτσελόνα,
αφήνει όμως και έ-
να υπονοούμενο ότι
η ομάδα κάνει τον
παίκτη και όχι το α-
ντίθετο: «Σήμερα ο
Ρόμπερτ μας απο-
χαιρετά κι εμείς δεν

μπορούμε παρά να τον τιμήσουμε» είπε ο Καν
σε συνέντευξη τύπου. «Είναι κάτι παραπάνω α-
πό outstanding αυτό που προσέφερε ο Ρό-
μπερτ στην ομάδα. Εδώ κέρδισε τα πάντα, συ-
νεισέφερε σε πολλούς τίτλους, στη Μπάγερν
Μονάχου αναδείχθηκε ‘κορυφαίος ποδοσφαι-
ριστής της χρονιάς' και αυτό είναι που προέχει.

Θα μπορούσε να πει και άλλα ο Όλιβερ Καν. 
O Λεβαντόφσκι ήταν σταθερά πρώτος σκό-

ρερ της Μπάγερν. Μόνο τον τελευταίο χρόνο
σημείωσε 35 γκολ, περισσότερα από όσα έχουν
πετύχει μαζί και οι τρεις σημερινοί επιθετικοί
της Μπαρτσελόνα (Μέμφις Ντεπάι, Ομπαμε-
γιάνγκ, Ντε Γιονγκ). 

Αμέτρητους βαθμούς θα είχε χάσει η Μπά-
γερν, αν δεν βρισκόταν σε πολλά παιχνίδια έ-
νας Λεβαντόφσκι να βάλει γκολ από το πουθε-
νά, πολλές φορές με μία έμπνευση της στιγμής
που δεν μπορούσαν να προβλέψουν οι αντίπα-
λοι αμυντικοί. Κι όμως, μέχρι τον Απρίλιο κα-
νείς δεν είχε πλησιάσει τον Λεβαντόφσκι για να
του προτείνει ένα νέο συμβόλαιο. Ο ίδιος άρχι-
σε να δυσφορεί, η διοίκηση της Μπάγερν έλεγε
ότι δεν υπάρχει λόγος βιασύνης. Άρχισαν να κυ-
κλοφορούν φήμες για επαφές με τη Μπαρτσε-
λόνα και παρατεταμένες διακοπές στην Ισπα-
νία για τον Λεβαντόφσκι που διαμαρτυρόταν ό-
τι «χάθηκε η ανθρώπινη επαφή…»

Το «διαζύγιο» φαινόταν επώδυνο και όχι α-
ντάξιο της κοινής ιστορίας Μπάγερν και Λεβα-
ντόφσκι.

Ο μάνατζερ του παίκτη κατηγορούσε τη
Μπάγερν ότι έπαιζε καθυστερήσεις γιατί ήθελε

πήγε στην Ουάσιγκτον με την αποστολή της
Μπάγερν, αλλά στο Μαϊάμι με εκείνη της Μπαρ-
τσελόνα. 

Κάποιοι επικρίνουν τον Όλιβερ Καν, θεωρώ-
ντας ότι η συμπεριφορά του δεν στέλνει το κα-
λύτερο μήνυμα αλληλεγγύης στους παίκτες. Ο
ίδιος αισθάνεται δικαιωμένος από την τακτική
του. Και όταν οι δημοσιογράφοι τον ρώτησαν
γιατί ήταν τόσο αδιάλλακτος πριν από δύο μή-
νες, έδωσε την εξής απάντηση: «Πριν από δύο
μήνες ζούσαμε σε έναν τελείως διαφορετικό
κόσμο. Δεν είχαμε ούτε προσφορά για τον Ρό-
μπερτ, ούτε κάποια δυνατότητα να βρούμε ά-
ξιο αντικαταστάτη. Αλλά τα πράγματα έχουν
αλλάξει τις τελευταίες εβδομάδες. Σήμερα έ-
χουμε στην ομάδα τον Σάντιο Μανέ, έναν παί-
κτη παγκόσμιας κλάσης, που μπορεί να παίξει
σε πολλές και διαφορετικές θέσεις στην επίθε-
ση, αλλά και γενικότερα».

Οι Βαυαροί έκλεισαν τον Μάταϊς ντε Λιχτ α-
πό την Γιουβέντους. Ισοφάρισαν το ιστορικό ρε-
κόρ μεταγραφής παίκτης της ομάδας… με άλ-
λον έναν αμυντικό γιατί, η Μπάγερν πληρώνει
μόνο για αμυντικούς….

Η μεταγραφή ρεκόρ στην ιστορία της Ντόρ-
τμουντ είναι ο Ουσμάν Ντεμπελέ για 35 εκα-
τομμύρια από την Ρεν το 2016… επιθετικός.

Για την Παρί o Νεϊμάρ (222 εκ.), για την Τσέλ-
σι o Λουκάκου (113 εκ.), για την Ρεάλ Μαδρίτης
ο Αζάρ (115 εκ.), για την Σίτι ο Γκρίλις (117 εκ.),
για την Μπαρτσελόνα ξανά ο Ντεμπελέ (140
εκ.), για την Λίβερπουλ ο Νούνιες (100 εκ.), για
την Γιουβέντους ο Κριστιάνο Ρονάλντο (117 εκ.),
για την Μάντσεστερ Γιουνάιτεντ ο Πογκμπά
(105 εκ.)… βλέπετε ότι τα ρεκόρ σε όλους τους
μεγάλους συλλόγους ανήκουν σε επιθετικούς
άντε βαριά, σε μέσο-επιθετικούς.
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ευρώ! Με την γαλλική ομάδα πανηγύρισε το
νταμπλ, ενώ πέτυχε την μεταγραφή του  καθώς
η Λιλ  πήρε σχεδόν τα διπλάσια (10,8 εκατ. λί-
ρες) για να τον πουλήσει στην Άρσεναλ το κα-
λοκαίρι του 2011.

Έπειτα από δύο χρόνια ακολούθησε η μετα-
γραφή στη Ρόμα, με την ιταλική ομάδα να βγά-
ζει από τα ταμεία της 8 εκατ. ευρώ, μία κίνηση
που αποδείχθηκε αρκετά κερδοφόρα μιας και
τον Ιανουάριο του 2016 εισέπραξε 18 εκατ. ευ-
ρώ από την κινέζικη Χεμπέι για να αποσπάσει
την υπογραφή του.

Αυτή ήταν και η τελευταία μεταγραφή που
έκανε μιας και το 2018 επέστρεψε στην Ευρώ-
πη ως ελεύθερος για την Πάρμα και πέρσι έπαι-
ξε στην Τραμπζονσπόρ του Σιώπη και του Μπα-
κασέτα.Μάλιστα, λέγεται ότι οι άνθρωποι του
Άρη μίλησαν με τον Σιώπη για να μάθουν λε-

Στην Κίνα
έπαιρνε 150
χιλιάρικα
για κάθε
γκολ
Ο Ζερβίνιο δεν είναι
απλή περίπτωση
ποδοσφαιριστή…
Ο Ιβοριανός είναι
αυτός που άνοιξε την
πόρτα της Κίνας και
προκάλεσε την
ενόχληση ακόμη και
του Γιούργκεν Κλοπ,
ο οποίος είναι
αντίθετος με την
επιλογή πολλών
πρωτοκλασάτων
ποδοσφαιριστών να
"μετακομίσουν" σε
ομάδες της Κίνας,
βάζοντας πάνω απ'
όλα το χρήμα. Ο
Ιβοριανός άσος
αγωνίστηκε στη Hebei
Fortune και έπαιρνε
10.000.000 ευρώ
ετησίως, ενώ έχει
συμφωνήσει να
παίρνει και μπόνους
για κάθε γκολ που
έβαζε.
«Παίρνω
150.000 ευρώ
για κάθε γκολ
που βάζω και
περισσότερες
από 60.000 ευρώ
για κάθε
παιχνίδι. Στην
Ευρώπη αυτό
δεν υπάρχει,
ούτε καν στη
Ρεάλ Μαδρίτης», 
είχε παραδεχτεί τότε
ο Ζερβίνιο.

Ζερβίνιο: 
Μια κατηγορία

μόνος του

Του Μανώλη Δράκου

ΟΖερβαί Λομπ Γιαό Κουασί ή αλ-
λιώς  Ζερβίνιο είναι το μεταγρα-
φικό μπαμ του καλοκαιριού για
τον Άρη, με τον 35χρονο Ιβορια-

νό να έρχεται στην Θεσσαλονίκη και να εί-
ναι ένα από τα μεγαλύτερα ονόματα που
πέρασαν από το ελληνικό πρωτάθλημα.

Ο Ζερβίνιο είναι μια κατηγορία μόνος του…
Γεννήθηκε τον Μάιο του 1987 στην Ανιαμά

της Ακτής Ελεφαντοστού και  ξεκίνησε την Α-
ΣΕΚ Αμπιντζάν και την Τουμοντί, ομάδες της
χώρας του.

Η πρώτη ομάδα που τον έφερε στην Ευρώπη
ήταν η Μπέβερεν το 2004 και μάλιστα… τσά-
μπα. Το 2007 η Λε Μαν έδωσε 650.000 ευρώ
και δύο χρόνια μετά, η Λιλ πλήρωσε 6.5 εκατ.

πτομέρειες για τον χαρακτή-
ρα, αλλά και την κατάστασή του.
Δύο είναι οι ομάδες που έχουν ση-
μαδέψει την καριέρα του Ζερβίνιο. Η
Άρσεναλ και η Ρόμα. 

Το 2011 πήγε από τη Λιλ στην ομάδα
του Λονδίνου αποτελώντας επιλογή του
Αρσέν Βενγκέρ, ο  οποίος εκείνα τα χρόνια
είχε πολλές πετυχημένες επιλογές από την
αγορά της Γαλλίας. Έκανε πολύ καλές εμφα-
νίσεις, έβαλε όμως λίγα γκολ, στοιχείο που μάλ-
λον κλόνισε την εμπιστοσύνη του Αλσατού τε-
χνικού και σταδιακά τον έβγαλε από την ενδε-
κάδα. Σε δύο χρόνια έγραψε 63 συμμετοχές, 11
γκολ και 12 ασίστ, μια σχέση που… χάλασε με
τον Βενγκέρ και η απαίτηση για μεταγραφή, που
τον έφερε στην πρωτεύουσα της Ιταλίας το
2013.

Ξανά  με Γάλλο προπονητή,τον Ρούντι Γκαρ-
σία, ο Ζερβίνιο αναγεννήθηκε. Έγραψε 88 συμ-
μετοχές, 26 γκολ, 20 ασίστ μέσα σε 2,5 χρόνια
και ξαφνικά έγινε μεταγραφή πολλών εκατομ-
μυρίων στην Κίνα.

Κι ενώ όλοι πίστευαν ότι η καριέρα του ό-
δευε προς το φινάλε της μετά από την επιλογή
της Κίνας, εκείνος επέστρεψε δριμύτερος. 

Τον Αύγουστο του 2018 γύρισε στην Ευρώ-
πη για λογαριασμό της Πάρμα, όπου έμεινε για
τρία χρόνια με εντυπωσιακά νούμερα (89 συμ-
μετοχές, 25 γκολ, 8 ασίστ). 

Πέρσι το καλοκαίρι μετακόμισε στην Τουρ-
κία και την Τραπεζούντα, ως συμπαίκτης των
Σιώπη και Μπακασέτα. Μόλις 13 συμμετοχές
και νοκ άουτ από το Νοέμβριο, λόγω εγχείρη-
σης στους χιαστούς. 

Ο Άρης του δίνει την ευκαιρία να επιστρέψει.
Σε μία κίνηση που όντως είναι στοίχημα, αλλά
θα κοστίσει στους  «κιτρινόμαυρους» σχεδόν
500.000 ευρώ, το χρόνο για το διάρκειας 1+1
συμβόλαιο που συμφώνησε με τον Θόδωρο
Καρυπίδη. 

Ενδεικτικό το deal που συμφώνησε πέρυσι
ο Ιβοριανός εξτρέμ στην πρωταθλήτρια Τουρ-
κίας, έχοντας αποδεσμευτεί από την Πάρμα.
Διετές συμβόλαιο με 1,5 εκατ. ευρώ ετησίως
και πριμ υπογραφής 1,3 εκατομμύρια.

Σε συνέντευξη που παραχώρησε στο διαδι-
κτυακό κανάλι της ΠΑΕ Άρης αναφέρθηκε τόσο
στη συμφωνία του με τους «κίτρινους» όσο και
στους στόχους του. «Θέλω να ευχαριστήσω
τους φίλους του Άρη για το καλωσόρισμα. Ο Ά-
ρης είναι μια νέα σελίδα στην καριέρα μου και
θα ήθελα να ευχαριστήσω τους δικούς μου αν-
θρώπους που με βοήθησαν, τον μάνατζερ μου
αλλά και τον δικηγόρο μου μα περισσότερο τον
πρόεδρο του Άρη ο οποίος έκανε μεγάλη προ-
σπάθεια για να με φέρει στην ομάδα. Από την
πρώτη στιγμή έδειξε πόσο πολύ με ήθελε και μ’
έπεισε να έρθω στον Άρη».

Σε ερώτηση για τους στόχους του απάντησε
ότι… «ήρθα στον Άρη γιατί πιστεύω ότι μπορού-
με να κάνουμε πολλά πράγματα. Έχω υψηλό κί-
νητρο και μεγάλη φιλοδοξία. Θέλω να συνδέσω
το όνομά μου με τη ιστορία του Άρη και να κά-
νουμε κάτι καλό. Πέρυσι ήμουν στην Τουρκία,
αντιμετώπισα έναν σοβαρό τραυματισμό αλλά
δεν σημαίνει τίποτε γιατί τώρα είμαι καλά. Θέ-
λω να δικαιώσω τους φίλους του Άρη, αλλά και
τον πρόεδρο ο οποίος μου ανέλυσε το project
της ομάδας. Θα δώσω τον καλύτερο εαυτό μου
και θέλω να γράψω το όνομά μου στην ιστορία
του Άρη κατακτώντας έναν τίτλο».

Ο Άρης έκανε
το «μπαμ» στις
μεταγραφές 

το φετινό
καλοκαίρι με 
την απόκτηση
του 35χρονου

Ιβοριανού
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Ούτε για την
Χάντερσφιλντ
δεν κάνει 
ο Άβιλα  
Αναρωτιούνται οι φίλοι του
Ολυμπιακού, όταν η ομάδα
τους έχει πέρα από τους ε-
θνικούς στόχους και διάκρι-
ση στην Ευρώπη, γιατί να
παίρνει παίκτες του… σωρού
όπως τον Ισπανό Γκονσάλο
Άβιλα Γορδόν. Ο Μαρτίνς αν
και τον είχε στην προετοι-
μασία, είχε αποφασίσει να
τον κόψει με το καλημέρα α-
πό την Ευρωπαϊκή λίστα. Τε-
λικά μπήκε από το παράθυ-
ρο καθώς τραυματίστηκε ο
Ανδρούτσος. Το… κακό είναι
πως ο 24χρονος Ισπανός δε-
ξιός μπακ υπέγραψε στους
ερυθρόλευκους για τα επό-
μενα τρία χρόνια. Ουδείς έ-
δωσε ιδιαίτερη σημασία στο
γεγονός, γιατί ο Άβιλα απο-
κτήθηκε ως… εναλλακτική
λύση. Ο Ολυμπιακός δηλα-
δή στη συγκεκριμένη θέση
πήρε παίκτη που αξίζει όπως
ο Κροάτης Σίμε Βρσάλικο
και από κει και πέρα έκανε
προσθήκη απ’ το… καλάθι. Ο
Άβιλα έπαιζε και δεν έπαιζε
στη Χάντερσφιλντ που τον
Σεπτέμβριο του 2020 είχε
δώσει στην Εσπανιόλ ποσό
700 χιλιάδων ευρώ για να
τον αποκτήσει. Με την αγ-
γλική ομάδα είχε 54 συμμε-
τοχές συνολικά με δύο γκολ
και έξι ασίστ, ενώ την περα-
σμένη σεζόν μόλις 17 φο-
ρές, σε όλες τις διοργανώ-
σεις. Είναι παίκτης αυτός
για Champions League; Όχι
βέβαια. Το καλό για τον Ο-
λυμπιακό είναι πως δεν έ-
διωξε τον Ανδρούτσο, οπότε
έχει σοβαρότερη εναλλακτι-
κή λύση τόσο για δεξιά, όσο
και αν χρειαστεί για την α-
ριστερή πτέρυγα αντί του
Ρέαμπτσιουκ. Γιατί τον… σο-
βαρό και ταχύ Άβιλα τον εί-
δαμε στο φιλικό με τον Άρη
όπου έχασε την μπάλα με το
που μπήκε ο Καμάτσο. Μπο-
ρεί λένε ο Ισπανός να βελ-
τιωθεί στη συνέχεια. Μα ο
Ολυμπιακός τον πήρε για
τώρα, καθώς ο Βρσάλικο ή-
ταν ανέτοιμος. Μπροστά
στα χάλια του Άβιλα όμως, ο
Μαρτίνς ποντάρει στην ε-
μπειρία του Κροάτη.

ΘΕΜΑ


Εσυ Τάκη, 
πόσο κόσμο 
πήρες στην

ΕΠΟ;

Ο ΠΑΟΚ μπαίνει σε μια σεζόν που έχει χαμηλές
προσδοκίες. Κι αυτό γιατί βρίσκεται σε πορεία α-
νασυγκρότησης, μπαίνει σε ένα διάστημα που θα
δοκιμαστούν πολλά νέα πρόσωπα, αλλά μέσα α-
πό αυτά μπορεί και πάλι να φτιάξει ένα ισχυρό σύ-
νολο. Ο δικέφαλος του βορρά πλέον ρίχνει το βά-
ρος στην κατασκευή της νέας Τούμπας. Όχι πως
θα παρατήσει το αγωνιστικό κομμάτι, αλλά αυτό
μπορεί και να μη βγάλει σύντομα τα επιθυμητά α-
ποτελέσματα, ειδικά όταν ΑΕΚ, Παναθηναϊκός και
Άρης, πέραν του Ολυμπιακού έχουν δυναμώσει. Ο
ΠΑΟΚ πολύ σωστά δημιουργεί υπό τις οδηγίες
του Ράζβαν Λουτσέσκου μια ομάδα μέλλοντος.
Γι’ αυτό το λόγο ξεφορτώθηκε πάρα πολλούς απ’
τους παλιούς και προχωρά με βλέψεις τουλάχι-

στον τριετίας. Δεν είναι τυχαίο πως κάνει μεγάλα
σε διάρκεια συμβόλαια, προκειμένου να δημιουρ-
γήσει έναν πολύ καλό κορμό. Εννιά συμβόλαια
εκπνέουν τον Ιούνιο του 2025 και άλλα επτά τον
Ιούνιο του 2026. Ο ΠΑΟΚ έβαλε στις τάξεις του
πέντε ποδοσφαιριστές –συμπεριλαμβανομένου

του Ζοάν Σάστρε- με συμβόλαια ως τον Ιούνιο
του 2026 και άλλους δύο με συμβόλαια ως τον Ι-
ούνιου του 2025. Από τα νέα αποκτήματα του, μι-
κρό ορίζοντα συνεργασίας, έχουν μόνον ο «δανει-
κός» από την Μπενφίκα Τιάγκο Ντάντας και ο
Μπράντον Τόμας που υπέγραψε μονοετές συμ-
βόλαιο. Παράλληλα κράτησε τους Στέφαν Σβα-
μπ, Ζίβκο Ζίβκοβιτς για δύο ακόμη και τους Α-
ντρέ Βιεϊρίνια, Ντιέγκο Μπίσεσβαρ για έναν
ακόμη χρόνο. Οι δυο τελευταίοι είναι στη δύση της
καριέρας τους και θα δώσουν τη σκυτάλη στους
νεότερους, φροντίζοντας τα αποδυτήρια. Η μετά-
βαση στο νέο ΠΑΟΚ μπορεί να έχει αναταράξεις,
αλλά πολύ ορθά η διοίκηση βλέπει μακροπρόθε-
σμα αναθεωρώντας τους στόχους της.

Εγώ; 
Πριν από 

λίγο ήρθα…

Επιστολή-«βόμβα» έστειλε στην Ε-
ΠΟ ο πρόεδρος της Super League,
Βαγγέλης Μαρινάκης.
Από τα κύρια σημεία αντιλαμβάνε-
ται κανείς ότι η ρήξη δείχνει να εί-
ναι οριστική αφού με ιδιαίτερα αιχ-
μηρό τρόπο…
• Επισημαίνει πως παρά το γεγο-
νός ότι ζήτησε οικονομικά στοιχεία
δεν του χορηγήθηκαν με την αιτιο-
λογία ότι χάλασαν οι server κάτι
που θεωρεί  θεσμική απρέπεια 
• Δηλώνει ότι δεν θα σταματήσει
την προσπάθεια να παύσει να απο-
τελεί η ΕΠΟ άθυρμα λαθροβιού-

ντων «παραγόντων», βολέματος
συγγενών και φίλων, ακόμη και
χουλιγκάνων γνωστής ομάδας
• Ξεκαθαρίζει ότι η Super
League θα σταματήσει να πληρώ-
νει το ποσοστό προς την ΕΠΟ για-
τί τα χρήματα δεν φτάνουν ποτέ
στο ερασιτεχνικό ποδόσφαιρο
• Τονίζει ότι «περίεργοι τύποι»
κυκλοφορούν στους διαδρόμους
της Ομοσπονδίας και αμείβονται
με χιλιάδες ευρώ
• Αφού υπογραμμίζει ότι δεν πε-
ριμένει καμία συνεννόηση (αναφε-
ρόμενος προσωπικά στον Τάκη

Μπαλτάκο) αφήνει να εννοηθεί ό-
τι η Super League επεξεργάζεται
σχέδιο αναδόμησης του ποδο-
σφαίρου
• Επανερχόμενος στο ζήτημα
των οικονομικών αναφέρει ότι θα
κινήσει την διαδικασία πλήρους ε-
λέγχου για να διαπιστωθεί εάν έ-
χουν συντελεστεί αδικήματα, ό-
πως της απιστίας.
• Ως προς την διαιτησία αναφέ-
ρει πως πλέον θα ανήκει αποκλει-
στικά και μόνο  στην Super
League και οργανωτικά, και λει-
τουργικά και σε όλα τα επίπεδα.

• Γνωστοποιεί ότι θα ενημερώσει
την FIFA και την UEFA διότι δεν
κατάλαβαν τι ακριβώς συμβαίνει
στην ΕΠΟ με το «κουκλοθέατρο»
που έπαιξε η Ομοσπονδία κατά την
διαδικασία της ενσωμάτωσης της
Ολιστικής Μελέτης
Τέλος σε σημεία της επιστολής ε-
πιτίθεται προσωπικά στον Τάκη
Μπαλτάκο, τον οποίο χαρακτηρί-
ζει «… αφερέγγυο εντολοδόχο,
που τη μια μέρα λέει άλλα και την
επόμενη τα αντίθετα τους, με συ-
νεντεύξεις, δηλώσεις και λεοντα-
ρισμούς».

Βλέπει μακριά ο ΠΑΟΚ στην πορεία ανασυγκρότησης 

Μαρινάκης σε ΕΠΟ: «Θα σας πάω μέχρι τέλους...»
Επίθεση στην Ομοσπονδία και προαναγγελία για έλεγχο σε οικονομικά, προσλήψεις και... Μπένετ
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Ο Πινέδα θ’
αναγεννήσει
τον Μάνταλο
Πολλοί παίκτες έρχονται
στην Ελλάδα με τυμπανο-
κρουσίες και στην πορεία
οι μεταγραφές τους απο-
δεικνύονται… τζούφιες. Γι’
αυτό πάντα πρέπει να κρα-
τάς μικρό καλάθι, όταν έ-
χεις απέναντί σου ονόμα-
τα. Για πολλούς λόγους
μπορεί ένας παίκτης να
μην αποδώσει σύμφωνα με
τις δυνατότητές του. Ο Πι-
νέδα για παράδειγμα δεν
έπιασε στη Θέλτα. Δεν…
κόλλησε στην Ισπανική ο-
μάδα. Η περίπτωση της Α-
ΕΚ είναι διαφορετική. Γιατί
ο Μεξικανός έφτιαξε το ό-
νομά του με τον Αλμέιδα.
Στην Τσίβας. Κλήθηκε και
στην εθνική ομάδα της χώ-
ρας του και μετά πήρε με-
ταγραφή για την Ευρώπη.
Ο Μεξικανός επέλεξε την
ΑΕΚ καθαρά λόγω του Αλ-
μέιδα. Ο ένας ξέρει καλά
τον άλλον και ο 26χρονος
μέσος φιλοδοξεί να επα-
ναλάβει τα όσα είχε πετύ-
χει με την Τσίβας και να
κάνει νέα αρχή για να πά-
ρει στην πορεία μια μεγάλη
μεταγραφή. Το γεγονός ότι
η Θέλτα δεν του έβαλε ο-
ψιόν αγοράς δείχνει πόσο
τον υπολογίζει. Αυτό που
θέλουν οι Ισπανοί είναι ο
Πινέδα να πάει καλά στην
Ελλάδα και να τον πάρουν
ξανά με νέες προοπτικές.
Σαν παίκτης ο Πινέδα είναι
πιο πολύ επιθετικός μέσος,
αλλά στο Μεξικό έχει αγω-
νιστεί ακόμα και 6άρι, διό-
τι τρέχει και βγάζει ένταση.
Είναι πολυεργαλείο που
μπορεί ν’ αλλάξει ένα παι-
χνίδι και να το πάρει μόνος
του. Η φετινή ΑΕΚ θα στη-
ριχτεί στο νευραλγικό χώ-
ρο της μεσαίας γραμμής
στην οποία ο Αργεντινός
προπονητής, ποντάρει και
στην αναγέννηση του Μά-
νταλου. Ο Αλμέιδα θέλει
να κάνει την ΑΕΚ γρήγορη
και δυναμική, έτσι ώστε να
πρεσάρει ψηλά και να κλέ-
βει μπάλες. Αλλά να βρί-
σκει γκολ και από τους μέ-
σους της. Ο Πινέδα είναι ο
παίκτης κλειδί ν’ ανεβάσει
τον Μάνταλο και να κάνει
τη μεσαία γραμμή της Ένω-
σης τη μεγάλη της δύναμη.

ΑΝΑΘΕΜΑ


Η «αεροφοβία» του «Ιπτάμενου Ολλανδού»
Όπως και πολλές άλλες φοβίες, η “αεροφοβία”, δεν έχει βάση στη
λογική. Στην προ πανδημίας εποχή, το 2019, πάνω από 4 δισεκα-
τομμύρια άνθρωποι ταξίδεψαν με αεροπλάνο. Και οι θάνατοι ήταν
257! Ένας στα 15.560.000. Ο καθηγητής στατιστικής του ΜΙΤ Άρ-

νολντ Μπάρνετ, υπο-
λόγισε ότι ένας άν-
θρωπος μπορεί να τα-
ξιδεύει με αεροπλάνο
μια φορά την ημέρα
για… 4.000.000 χρόνια
για να βρεθεί σ’ ένα
δυστύχημα με αερο-
σκάφος. O Ντένις
Μπέργκαμπ, ποδο-
σφαιρική ιδιοφυΐα στο
γήπεδο, δεν ξεπέρασε
ποτέ τη φοβία του. Ο
Ολλανδός έβαλε την

υπογραφή του στο συμβόλαιο με την Άρσεναλ, στις 20 Ιουνίου
1995, έχοντας ξεκαθαρίσει απόλυτα στον Αρσέν Βενγκέρ ότι δεν
υπάρχει περίπτωση να μπει σε αεροπλάνο με την ομάδα. Έτσι, το
“no flight” μπήκε στο συμβόλαιο του Μπέργκαμπ που ήταν γρήγο-
ρος, ομαδικός, με τεχνική Βραζιλιάνου, απίστευτο κοντρόλ και φο-
νικό τελείωμα φάσεων(114 γκολ και 94 ασίστ σε 414 ματς).

Ντούσαν Μπάγεβιτς θυμίζει ο Ιβάν Γιοβάνοβιτς.
Δουλευταράς, βαθύς γνώστης του ποδοσφαίρου, εξαι-
ρετικός στην προετοιμασία, ακριβοδίκαιος που δεν χα-
μπαριάζει από ονόματα και αποτελεσματικός.
Ο Σέρβος προπονητής έχει αναμορφώσει τον Παναθη-
ναϊκό, ο οποίος αποδεικνύεται πλέον πολύ σκληρός για
να πεθάνει και ομάδα συμπαγή, που δεν είναι εύκολο να
λυγίσει ακόμη και από ρόστερ με πολύ μεγαλύτερη οι-
κονομική αξία. Το «τριφύλλι» παρουσιάζει ταχύτητα, ε-
ξαιρετική κυκλοφορία, αυτοματισμούς σε συνδυαστι-
κό ποδόσφαιρο, λυσσασμένο πρέσινγκ και εξαιρετική
ανασταλτική λειτουργία.
Υπάρχουν πολλοί που ισχυρίζονται πως το αδύνατο ση-
μείο του Ντούσαν Μπάγεβιτς ήταν οι αλλαγές από
τον πάγκο, κάτι που προφανώς δεν ισχύει για τον Ιβάν
Γιοβάνοβιτς. Με τέτοιον προπονητή, ο Παναθηναϊκός αναμφισβή-
τητα θα είναι από τους διεκδικητές του πρωταθλήματος. Αν μάλιστα
ο Γιάννης Αλαφούζος εφοδιάσει με ισχυρά όπλα τη φαρέτρα του Ι-
βάν, τότε το «τριφύλλι» μπορεί να μεγαλουργήσει. Δεν είναι τυχαίο
πως ο Παναθηναϊκός κινδύνευσε ελάχιστα από τη Λεβερκούζεν στο ι-
σχυρότερο φιλικό του, κάλυψε σωστά τους χώρους και προσπαθού-
σε με ορθολογικό ποδόσφαιρο να βγει μπροστά και να απειλήσει. 
Ο Παναθηναϊκός απέκτησε, πλέον, ταυτότητα. Παίζει ποδόσφαιρο
υψηλού επιπέδου, είναι τακτικά πειθαρχημένος και προσπαθεί να έχει
τα ίδια στοιχεία στο παιχνίδι του, ακόμη κι αν ο αντίπαλος είναι ισχυ-
ρός. Η Λεβερκούζεν τερμάτισε τρίτη πέρυσι στην Bundesliga και φέ-
τος θα αγωνίζεται στο Champions League, ενώ αναμφισβήτητα ήταν
πιο έτοιμη. Οι πράσινοι είχαν αναδειχθεί ισόπαλοι 0-0 και με την Αγ-
γλική Γουότφορντ, ενώ στο δεύτερο παιχνίδι προετοιμασίας τους εί-

χαν επικρατήσει 1-0 στην Αυστρία της Αλ Ντουχαΐλ, με τον Αϊτόρ
να πετυχαίνει με εύστοχη εκτέλεση πέναλτι το μοναδικό τέρμα.
Πανίσχυρος μεν αμυντικά, αλλά ακόμη στη γραμμή κρούσης θέλει
δουλειά. Γιατί δεν αρκεί να μην δέχεσαι γκολ, αλλά πρέπει να δημι-
ουργείς αντίστοιχα και να σκοράρεις. Κι εκεί πλέον θα ρίξει το βάρος
του ο Ιβάν Γιοβάνοβιτς.
Παίκτες σαν τους Λοντίγκιν, Γκάνεα, Τσέριν και Μάγκνουσον,
είναι πρώτης γραμμής. Αλλά ο Γιάννης Αλαφούζος τώρα πρέπει
να κάνει την υπέρβαση και να επενδύσει, αν θέλει να έχει έσοδα από
το Champions League τα επόμενα χρόνια.
Ο Παναθηναϊκός είναι ήδη μια δεμένη ομάδα, δουλεμένη που βγάζει
αυτοματισμούς μέσα στο γήπεδο. Αν βρει κι έναν χαρισματικό σκό-
ρερ, τότε ίσως εξελιχθεί και στον απόλυτο πρωταγωνιστή του πρω-
ταθλήματος.

Νέο μουσείο για το ποδόσφαιρο
Η 27η Ιουνίου του 2022 πέρασε στην ιστορία για τον Μαρ-
σέλο Ορντάς, συλλέκτη εδώ και 30 χρόνια, ποδοσφαιρικών
κειμηλίων. Ο Αργεντινός παρουσίασε το πρότζεκ “Legends”
στο πλάι του προέδρου της La Liga, αλλά και του Ίκερ Κασί-
γιας και του Λουίς Φίγκο. Και τα 4.200 τετραγωνικά μέτρα
του κτιρίου στο κέντρο της Μαδρίτης, γεμάτα ιστορικά κει-
μήλια ανεκτίμητης συναισθηματικής αξίας θα είναι ανοιχτά
για το κοινό του “Μουσείου Ποδοσφαίρου της Ισπανίας”.
Στους επτά ορόφους του, το κτίριο στην Πουέρτα ντελ Σολ,
στη Μαδρίτη, φιλοξενεί εκθέματα με μοναδική ιστορία πί-
σω τους. Φανέλες, παπούτσια, κασκόλ, εμβλήματα, μπάλες,
γάντια τερματοφύλακα… Όλα έχουν την ειδική σημασία
τους. Το μουσείο τελεί υπό την αιγίδα FIFA και UEFA.

 

Ιβάν Γιοβάνοβιτς, 
όπως… Ντούσαν Μπάγεβιτς αλλά θέλει σκόρερ
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Ποιος 
«έχει πάρει
πολύ αέρα»
και η ΕΡΤ
κλείνει την
στρόφιγγα
στην Super
League 2;
Είναι, όμως και το
άλλο με την Super
League 2. Έφτιαξαν
και επιτροπή για να
μιλήσει με την ΕΡΤ
για τα τηλεοπτικά
δικαιώματα. Τα ποια;
Πώς είναι σίγουροι
ότι θα τους δεχτεί η
ΕΡΤ; Έκαναν καμία
προκαταρτκική
κουβέτα και δεν το
ξέρουμε; Με τις
ταυτήσεις του
Λεουτσάκου με τον
Μπαλτάκο για το
πόσες ανεβαίνουν
στην Super League 1,
μπορεί η επιτροπή
που έφτιξαν να
καταστεί ανενεργή.
(Άσχετο: Αυτό που
ειπώθηκε στην ΓΓΑ
ότι «σαν πολύ αέρα
έχει πάρει», ποιον
αφορούσε;)

Στο πρώτο ματς
«αρπάχτηκαν»
στον ΠΑΟΚ
Δεν έχει προηγούμενο αυτό που
έγινε στον ΠΑΟΚ με την Λέφσκι…
Στο πρώτο ματς της χρονιάς ο ΠΑ-
ΟΚ έχασε με κατεβασμένα χέρια.
Επιβεβαιώθηκε, δηλαδή  η άποψη
ότι οι μεταγραφές που έκανε η ο-
μάδα είναι για πανηγύρια…Είναι δε
πασιφανές ότι γρήγορα στον ΠΑ-
ΟΚ θα μπει και θέμα προπονητή α-
φού ο Λουτσέσκου δεν μπορεί να
είναι πάντα στο απυρόβλητο. Θα
πρέπει να παρουσιάσει ένα έργο.
Αν χαθεί η Ευρώπη από τόσο νω-

ρίς θα είναι μεγάλο το πρόβλημα απ΄όλες τις πλευρές. Μέχρι στιγμής ο Ρουμάνος δεν
έχει δείξει κάτι…
Το χειρότερο είναι ότι στο ματς «αρπάχτηκαν» ο Κούρτιτς με τον Λουτσέσκου. Έγιναν α-
πίθανα πράγματα. Μέχρι που σηκώθηκε κι έφυγε ο Σλοβένος την ώρα που άκουγε τις ε-
ντολές του Λουτσέσκου για να μπει σαν αλλαγή…
Και στο τέλος ο Λουτσέσκου έλεγε ότι ο Κούρτιτς έχει πρόβλημα με τον ΠΑΟΚ και πρέ-
πει να το λύσει η ομάδα…
Μπάχαλο….

Κοινή λέξη για ΕΠΟ και SUPER League 1,
η λέξη «Οδοστρωτήρας»
Έχουν μεγάλη πλάκα και στην ΕΠΟ και στην Super League 1. Κι οι δυο χρησιμοποιούν
την ίδια λέξη, όταν ο ένας αναφέ-
ρεται στον άλλον. «Οδοστρωτή-
ρας». Οδοστρωτήρας είναι αυτό
το μηχάνημα που έχει για ρόδες
κάτι λείους τεράστιους κυλίν-
δρους, για να πατάει την πίσα και
το χαλίκι που βάζουνε στους δρό-
μους και να τους κάνει αλφάδι.
Τώρα, που κολλαέι αυτό το πράγ-
μα με την Super League 1 αι την
ΕΠΟ; Η, μήπως κολλάει;

Ο Μπένετ θα έρθει, θ’ αναλάβει κανονικά και θα
περιμένουμε τι θα γίνει στο πρώτο ντέρμπι Ολυ-
μπιακού – Παναθηναϊκού. Ένα ανάποδο πλάγιο ά-
ουτ να σφυρίξει ο ξένος (ή, μήπως Έλληνας;) διαι-
τητής και θ’ αρχίσουν τα όργανα. Ενώ μέχρι τώρα ο
ένας κατηγορούσε τον άλλον, τώρα κι οι δυο θα
κατηγορούν τον Άγγλο. Θα περάσουμε ωραίο φθι-
νόπωρο και ακόμα καλύτερο χειμώνα. Και γιατί λέ-
γεται αυτό στην πιάτσα; Διότι η διαιτησία μπορεί
να σπάσει το μέτωπο των «11» της Super League
1. Κι αν (λέμε, τώρα) γίνει κανένα πατατράκ σε
ντέρμπι ΠΑΟΚ – ΑΕΚ; Ο Κλάτενμπεργκ, πάντως,
δεν πίνει τσάι με τον Μπένετ. Διαπιστωμένο.

Πόσες ομάδες Θα αδειοδοτηθούν 
από την ΕΕΑ; Με τα Πόθεν Έσχες; 

Την δεύτερη, κιόλας, ημέρα, που ανέλαβε πρόεδρος της ΕΠΟ ο Μπαλτάκος, είπε ό-
τι πρέπει να καταργηθεί η ΕΕΑ όσο αφορά στις αδειοδοτήσεις. Δεν γίνεται για το ί-
διο αντικείμενο ν’ αποφασίσουν τρεις φορείς, το Ανάπτυξης, η ΓΓΑ (ΕΕΑ) και το
τμήμα αδειοδοτήσεων της ΕΠΟ. Και μετά, είπε ότι θα συνταχθεί με τον Λεουτσάκο,
να ανεβαίνουν οι πρωταθλητές των δυο ομίλων στην Super League 1. Η ΕΕΑ δεν
θα καταργηθεί, βέβαια. Κι όταν θ’ αρχίσουν ν΄ανοίγουν οι φάκελοι, πόσες ομάδες
από την Super League 2 θα αδειοδοτηθούν από την ΕΑΑ; Ειδικά τώρα, που δεν
παίρνουν τα χρήματα από το Στοίχημα. Με πόσες θα ξεκινήσει το πρωτάθλημα; Εί-
ναι, όμως και το άλλο. Με τα Πόθεν Έσχες των ιδιοκτητών των ομάδων της Super
League 2. Την περασμένη σεζόν, λόγω «ειδικών συνθηκών» δεν τα ζήτησε κανέ-
νας. Φέτος, όμως; 

Θα βρίζουν 
όλοι τον Μπένετ,
χαμένοι - κερδισμένοι
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Tουμπεκί οι ράπερ και 
οι τράπερ για την δολοφονία του Άλκη
Η Θεσσαλονίκη γέμισε και
ράπερς και τράπερς. Χαμός.
Είναι η γενιά που δεν βρί-
σκει δουλειά και εκτονώνε-
ται, σου λέει. και αντιδράει.
Δεν είναι κακό αυτό, να α-
ντιδρά η νεολαία. Άλλο θέ-
λω να σου πω. Πολλά τέ-
τοια γκρουπάκια με δεκά-
δες χιλιάδες views και ακο-
λούθους, υποτίθεται ότι α-
σχολούνται με την κοινωνι-
κή αδικία. Άλλα, έχουν στο βίντεο κλιπ διάφορα «κατορθώματα» από τα γήπεδα. Με πυρσούς,
μαχαίρια στα στόματα και τα ρέστα. Ένας ράπερ ή τράπερ δεν έγραψε τίποτα, όμως, για την δο-
λοφονία του Άλκη. Αν ένα τέτοιο θέμα δεν πρέπει να καυτηριάζεται, όπως η αφαίρεση μιας ζωής,
τότε όλα τα άλλα είναι καλαμπούρι.

Τα δεδομένα για την υπόθεση του Κώ-
στα Φορτούνη έχουν ως εξής. Οι μά-
νατζερ του παίκτη ψάχνουν μια ομάδα
που θα μπορεί να πληρώσει το συμβό-
λαιο με τον Ολυμπιακό. Το οποίο συμ-
βόλαιο δεν είναι 100 και 200 χιλιάρι-
κα, αλλά 1,7 εκατ. ευρώ, το χρόνο…
Η πρόβλεψη είναι ότι δύσκολα μπορεί
να βρεθεί στην Ευρώπη ομάδα που θα
δώσει αυτά τα λεφτά για τον Φορτού-
νη. Μόνο από την Αραβία, αλλά δεν εί-
ναι σίγουρο ότι ο Φορτούνης θέλει να
φύγει από την Ελλάδα.
Το ερώτημα που μπαίνει είναι τι θα γί-
νει αν δεν βρεθεί ομάδα…Η απάντηση
απλή. Ο Φορτούνης θα κάτσει πάνω
στο συμβόλαιο  και θα πληρώνεται α-
πό τον Ολυμπιακό χωρίς να παίζει…

Φορτούνης: 
Ποιος θα
πληρώσει 1,7
εκατ, για το
συμβόλαιό του…

Πως 
«τέλειωσε»
τον Πασχα-
λάκη ο 
Ολυμπιακός
Γραφόταν εδώ και
καιρό στα παρασκήνια
στις αθλητικές στήλες
ότι ο Ολυμπιακός θα
μπορούσε να δει την
υπόθεση του Αλέξαν-
δρου Πασχαλάκη ο ο-
ποίος έφυγε από τον
ΠΑΟΚ καθώς έληξε το
συμβόλαιό του, αλλά
δεν έχει βρει ακόμη ο-
μάδα. Ούτε άλλη ελ-
ληνική ομάδα, αλλά
ούτε και από την Αρα-
βία φαίνεται ότι δεν υ-
πάρχουν προτάσεις
για τον πρώην τερμα-
τοφύλακα του ΠΑΟΚ…
Όσο δεν έκλεινε ο Πα-
σχαλάκης, τόσο οι φή-
μες πολλαπλασιάζο-
νταν.Ωσπου με ανάρ-
τησή του ο Κώστας
Καραπαππάς τέλειωσε
την όποια συζήτηση
είχε ανοίξει με αφορ-
μή μια ανάρτηση στο
Twitter.
Άρα, όλη αυτή η φιλο-
λογία δεν ξεκινούσε
από τον Ολυμπιακό…

Τρέμουν να γράψουν την λέξη ΠΑΟΚ 
για τους δολοφόνους του Άλκη
Βγήκε η είδηση, ότι για τους 12 συλληφθέντες για την δολοφονία του Άλκη, ο εισαγγελέας απο-
φάνθηκε ότι είχαν δόλο να σκοτώσουν και τους Άλκη και τους φίλους του. Μία που την έγραψαν
την είδηση και μία που την έθαψαν. Με το μπαρδόν, αλλά κανένα μίντιο, ειδικά στην Θεσσαλονίκη
δεν γράφει την μαγική λέξη «ΠΑΟΚ». Κάνει τζιζ, φαίνεται. Διότι αυτοί που τον δολοφόνησαν ήταν
οργανωμένοι στην Θύ-
ρα 4. Ουδείς το αναφέ-
ρει. Μόνο ότι κάτι νεα-
ροί που συνελήφθησαν
και μέχρι εκεί. Με πρώ-
το το Σαββιδοτεχνείο,
βέβαια. Μην πειράξου-
νε τα παιδιά. Διότι μπο-
ρεί να έπεσε και κανένα
τηλέφωνο από το κα-
λόπαιδο από το Ωραιό-
καστρο. Για τον «Χ»,
«Ψ», «Ω», μιλάμε.

Αρχιδιαιτητής: 
Η τοξικότητα στο ζενίθ
H κοκορομαχία ανάμεσα στην ΕΠΟ και τη Super League
για το πρόσωπο του αρχιδιαιτητή, δίνει λαβές για σχόλια
στον φίλαθλο κόσμο, πως αλλού παίζονται τα πρωτα-
θλήματα και ως εκ τούτου υποβαθμίζει το ποδοσφαιρικό
προϊόν. Πόσο σημαντικό είναι δηλαδή να πρόεδρος της
ΚΕΔ είναι ο Κλάτενμπεργκ, ή ο Μπένετ; Τι ακριβώς κα-
θορίζουν; Όταν έχει μπει η τεχνολογία στη διαιτησία που την χρυσοπλη-
ρώνει ο Έλληνας φορολογούμενος με την περίφημη σύμβαση Παππά, ό-
ταν έρχονται ξένοι διαιτητές για όλα τα κρίσιμα παιχνίδια, πόσο σημαντι-
κό είναι αν κάνει κουμάντο ο Κλάτενμπεργκ ή ο συνεργάτης του υπεύ-
θυνος των παρατηρητών την περασμένη σεζόν Μπένετ; Όλη αυτή η φα-
σαρία που δημιουργήθηκε στο ποδόσφαιρο παραμονές της έναρξης της

νέας σεζόν, μόνο τοξικότητα προσέφερε. Κι έδωσε λαβές
στους πονηρούς να κάνουν… παιχνίδι. Στην πορεία της
παρουσίας του ο Κλάτενμπεργκ είχε καταφέρει να δεχτεί
τα πυρά σχεδόν του συνόλου των ΠΑΕ της Super League.
Οι οποίες ξαφνικά τον αγάπησαν και αναγνώρισαν το πο-
λύτιμο έργο του. Άλλες πάλι δεν θέλουν να τον βλέπουν.
Κι όλα αυτά σ’ ένα πρωτάθλημα η τύχη του οποίου είχε
τελειώσει πολύ νωρίς με τον Ολυμπιακό να έχει εξασφα-
λίσει τον τίτλο απ’ τον… χειμώνα. Ποιο είναι το ζήτημα
δηλαδή; Πως ο Κλάτενμπεργκ μπορούσε να φέρει κορυ-

φαίους ξένους διαιτητές όπως οι Μπριχ, Λαόθ, Μακέλι, Κάιπερς και ο
Μπένετ δεν θα έχει τη δυνατότητα να το κάνει; Πολύ κακό γίνεται για το
τίποτα και το μόνο θύμα στην αντιπαράθεση είναι η αξιοπιστία του ελλη-
νικού ποδοσφαίρου. Τα μεγάλα τηλεοπτικά και διαφημιστικά συμβόλαια
απομακρύνονται λόγω της τοξικότητας στο ελληνικό ποδόσφαιρο με ζη-
μιωμένους τους επενδυτές, αλλά και την ΕΠΟ.
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Πριν είκοσι χρόνια ο Παναθηναϊκός έκανε προε-
τοιμασία στο Τρέντο της Ιταλίας με τον Γιάννη Κυ-
ράστα και κληρωνόταν με τη... Σλάβια Πράγας .
Ήταν  η πιο αδύναμη των ισχυρών - στα προκρι-
ματικά του Τσάμπιονς Λιγκ, τότε….
Την επόμενη ημέρα ο Κυράστας γκρίνιαζε στος
δημοσιογράφους γιατί έγραφα ότι ο Παναθηναϊ-
κός ήταν το φαβορί και δεν ήθελε να πάρουν τας
μυαλά των παικτών του αέρα, αλλά να αντιμετω-
πίσουν τα ματς με σοβαρότητα….
Ο Παναθηναϊκός "κατάπιε" τους Τσέχους και έκα-
νε μία από τις καλύτερες πορείες ελληνικής ομά-
δας στο Τσάμπιονς Λιγκ αφού έφτασε μέχρι τα
προημιτελικά….
Τώρα (20 χρόνια μετά) ο Παναθηναϊκός κληρώ-
θηκε πάλι με την Σλάβια Πράγας (για το Europa
Conference League) και όλοι γράφουν ότι αντι-
μετωπίζει ένα…θηρίο!

Το μυστικό με Αλμέιδα στην ΑΕΚ
Η επιστροφή της Α-
ΕΚ στο γήπεδό της,
ο νέος προπονητής,
οι μεταγραφές δημι-
ουργούν γύρω  από
την ομάδα μια νέα
κατάσταση αισιοδο-
ξίας. Βέβαια, ολ αυ-
τά μένει να αποδει-
χθούν μες΄το γήπε-
δο. Η «Αγιά Σοφιά»
δεν είναι ΟΑΚΑ, αλ-
λά για να γίνει όπλο

για την ΑΕΚ θα πρέπει η ομάδα και οι παίκτες να προσαρμοστούν στις απαιτήσεις του συλλό-
γου και να αντιληφθούν το μέγεθος της δυναμικής της «κιτρινόμαυρης» φανέλας. Κι εδώ  έρ-
χεται ο προπονητής. Ο άνθρωπος που θα εμπνεύσει τους παίκτες και θα οδηγήσει την ομάδα
σε μια νέα εποχή, εν προκειμένου ο Ματίας Αλμέιδα, είναι η ελπίδα της ΑΕΚ για να αφήσει πί-
σω την εσωστρέφεια των τελευταίων ετών…
Αυτός είναι το μεγάλο μυστικό στην ΑΕΚ…

Παναθηναϊκός: 
Τότε την έκανε
ομαδούλα, σήμερα
δείχνει θηρίο

Δολοφονία
Άλκη:
Ήθελαν να
σκοτώσουν…
Την παραπομπή των
12 κατηγορουμένων
για την ανθρωποκτο-
νία του 19χρονου Άλ-
κη Καμπανού, πρότει-
νε η εισαγγελέας προς
το Συμβούλιο Πλημμε-
λειοδικών.
Δυο σημεία στην ει-
σαγγελική πρόταση
δείχνουν ότι οι κατη-
γορούμενοι βγήκαν ε-
κείνο το βράδυ στο
Χαριλάου για να σκο-
τώσουν κάτι που προ-
κύπτει, όπως αναφέ-
ρει από έναν πολύ ση-
μαντικό παράγοντα.
Τα σημεία του σώμα-
τος  (του Άλκη και των
άλλων που δέχτηκαν
την επίθεση) στα ο-
ποία επέφεραν τα
πλήγματα, δηλαδή
στο κεφάλι, στο θώ-
ρακα και στους μη-
ρούς των παθόντων,
όπου κατά την κοινή
λογική τέτοιου είδους
πλήγματα είναι πολύ
πιθανό να επιφέρουν
το θάνατο….

Δεν είναι κλειστό κλαμπ η Super League
Σε ένα κανονικό πρωτάθλημα θα έπρεπε να έπεφταν δύο ή πε-
ρισσότερες ομάδες για να έχουν νόημα και τα πλέι άουτ που γί-
νονται στο τέλος της σεζόν…Αλλιώς, το πράγμα γίνεται πονηρό!
Κι εξηγούμαστε.
Αν οι τέσσερις τελευταίες ομάδες (από τις εφτά που μετέχουν
στα πλέι άουτ) έχουν βαθμολογικό ενδιαφέρον για την παρα-
μονή δεν θα υπάρχουν αδιάφορα ματς με ό,τι αυτό συνεπάγεται
για την αξιοπιστία του πρωταθλήματος. Διότι,  άλλο να εμπλέ-
κονται στην διαδικασία των μπαράζ ή και του υποβιβασμού τέσ-
σερις ομάδες και άλλο δυο, όπως έγινε πέρσι όπου έπεσε ο Α-
πόλλωνας και μετά η Λαμία ήταν βέβαιο ότι θα έπαιζε στα μπα-
ράζ ό,τι και να γινόταν αφού οι άλλες ομάδες είχαν αποσπαστεί
στη βαθμολογία.
Δεν μπορεί να είναι κλειστό κλαμπ η Super League…

Μακάμπι Χάιφα: 
Ο Πλάνιτς, ο Ολυμπιακός και η ΑΕΚ
Ο Πλάνιτς (για τον οποίο λέγεται ότι ήδη υπάρχει συμφωνία της Μακάμπι με την ΑΕΚ για την
παραχώρησή του) είναι το μεγαλύτερο όνομα της ισραηλινής ομάδας, την οποία αντιμετωπί-
ζει ο Ολυμπιακός στα προκριματικά του Champions League.
Ο Πλάνιτς είναι ο καλύτερα αμειβόμενος παίκτης στη Μακάμπι Χάιφα, αλλά είναι αδύνατον η
Μακάμπι να ανταγωνιστεί την πρόταση της ΑΕΚ για την αγορά του. Δεν είναι όμως μόνο αυ-
τό το πρόβλημα… Αν η Μακά-
μπι αποφασίσει να αυξήσει τις
αποδοχές του θα προκαλέσει ε-
σωτερικό πρόβλημα καθώς ό-
λοι οι παίκτες θα ζητούν …αυ-
ξήσεις.
Έτσι, όπως όλα δείχνουν, κι ε-
πειδή τα χρήματα για την ομά-
δα είναι καλά (1,3 εκατ. ευρώ
δίνει η Ένωση) και η ΑΕΚ φέτος
δεν παίζει στην Ευρώπη έχουν
αποφασίσει να τον παραχωρή-
σουν και μάλιστα μετά τα ματς
με τον Ολυμπιακό…
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Μετά τον Μάρτινς τι;
Με μόνο «εργατάκια» στο κέντρο αλλά χωρίς
παικταρά και να φύγει ο Μαρτίνς, όποιος και
να έρθει τα ίδια αποτελέσματα θα έχει. Γρά-
φτηκαν πολλά ότι ο Μαρτίνς τελειώνει αν α-
ποκλειστεί ο Ολυμπιακός. 
Μάλιστα. Στο έτσι και γιουβέτσι γράφτηκαν.
Κατόπιν συμπερασμάτων. Σου λέει, ο Μαρινά-
κης χάνει τόσα λεφτά και θα τον αφήσει; Μά-
λιστα. Κι εγώ, σου λέω ότι τον διώχνει ο Μα-
ρινάκης και φέρνει τον Ουζουνίδη, που τον
γούσταρε παλιά. 
Τι θα κάνει ο Μαρίνος; Θα κάνει καλύτερη την
τριάδα στα χαφ; Θα μάθει μπάλα στον Κανέ
και τον Εβιλά και θα κάνει ζογκλέρ τον Μπου-
χαλάκη; Η, μήπως θα πείσει τον Αγκιμπού Κα-
μαρά ότι είναι ο «Μέσι της Νέας Γουϊνέας»; Μ’
αυτό το υλικό στα χαφ, χωρίς τον παικταρά,
πάλι τα ίδια με τον Μαρτίνς θα κάνει. Όλοι στα
χαφ, πλην του Μπουχαλάκη που ξέρει μπάλα,
είναι για την «δικτατορία του προλεταριάτου».
Εργατάκια. 

Με τριτο-
δεύτερους 
Ζίνκερναγκελ
και «καλα-
μπούρια» 
Κανέ, δεν 
είναι ομάδα
Champions
League
Ο Ολυμπιακός θέλει έ-
ναν παίχτη – παίχτη για
την μεσαία γραμμή, αν
θέλει να προκριθεί
στους ομίλους. Που δεν
είμαι και σίγουρος ότι
θα την περάσει την Μα-
κάμπι. Δεν είναι ομάδα
Champions League αυ-
τή, αλλά το θέμα είναι
άλλο. Ο Μαρτίνς γιατί
δεν ζήτησε έναν παι-
κταρά για τα χαφ και
βολεύτηκε με κάτι τρι-
τοδεύτερους Ζίνκερνα-
γκελ; Είναι κανένας μέ-
γας δημιουργός και δεν
το ξέραμε; Μήπως είναι
βασικός στην εθνική
Δανίας; Ο Κανέ, τι α-
κριβώς μέρος του λό-
γου είναι που βιάστηκε
να τον κλείσει ο Ολυ-
μπιακός και τον άφησε
κι έναν χρόνο δανεικό
στην Νέφτσι; Είναι κα-
νένα κελεπούρι και φο-
βήθηκαν μήπως τον αρ-
πάξει καμία μεγάλη ο-
μάδα;

«Μάγια» κάνανε του Μαρτίνς για να εκθειάζει τον Τικίνιο 
(όταν οι γάβροι θυμούνται Τζιοβάνι και Κοβάσεβιτς)

Ο Ολυμπιακός έχει χαμηλώσει ταβάνι πέρυσι και φέτος. Άπαξ
σου λέει ο Μαρτίνς ότι τον δικαίωσε ο Τικίνιο επειδή μάρ-
καρε και ψιλοκρατούσε την μπάλα, αντίο σας. Στον Ολυ-
μπιακό που έχουν δει τα μάτια τους και Τζιοβάνι και Κοβάσε-
βιτς και Ελ Αραμπί τώρα ο Μάρτινς σου λέει ότι τον δικαίωσε
ο συμπαθής Τικίνιο που δεν μπορεί να κάνει γκόμενα την
μπάλα. Λες και τον σέντερ φορ τον θέλει για εργάτη ο Ολυ-
μπιακός κι όχι για να πετάει το τεμάχιο μέσα στο πλεχτό. Ο Ο-
λυμπιακός πελέκησε την Άρσεναλ, ανάγκασε την Μπάγερν
να κάνει καθυστερήσεις και πάτησε την Τότεναμ και την
Γουλβς. Αυτά έχουν στο μυαλό τους οι γάβροι και έχουν μία
απορία μήπως του κάνανε τίποτα μάγια του Πορτογάλου.

Δεν κάνει μεταγραφές ο Αλαφούζος 
και φταίει ο Γιοβάνοβιτς!
Αυτοί στο Αλαφουζοτεχνείο είναι σαλίγκαροι. Βγαίνει ο Γιοβάνοβιτς και δηλώνει ότι θέλει
«10αρι» και σέντερ φορ. Μάλιστα. Κι ότι του προτείνανε πέντε – έξι παίκτες, αλλά δεν ήταν του
γούστου του. Τι να τους πάρω, σου λέει, μόνο και μόνο για να λένε και να γράφουνε, ότι ο Πα-
ναθηναϊκός έκανε μεταγραφές;
Σωστός ο Σέρβος. Και την γυρί-
ζουνε την πλάκα οι Αλαφουζοτέ-
χνες και αφήνουνε αιχμές ότι αυ-
τός καθυστερεί τις μεταγραφές.
Όχι ο Αλαφούζος, δηλαδή. Πάνε
να του φορτώσουνε του Ιβάν ότι
αυτός είναι ο φταίχτης. Φοβερά
πράγματα. Η αγορά είναι μία. Δί-
νεις, παίρνεις. Τέλος. Κι άπαξ ο
Γιαννάκης δεν βάλει το χέρι στην
τσέπη, αυτός θα φταίει και κανέ-
νας Γιοβάνοβιτς.

Με τον Ολυμπιακό 
που είδαμε σήκωσαν
κεφάλι Λουτσέσκου
και Γιοβάνοβιτς 
Με τέτοιον Ολυμπιακό, να μην μπορεί ν’ αλλάξει
τρεις μπαλιές, πρέπει να τρίβουν τα χέρια τους οι
αντίπαλοι. Και ο Γιοβάνοβιτς και ο Λουτσέσκου
και ο Αλμέιδα. Έτσι είναι. Φέτος άλλαξαν τα κόζα.
Ο Λουτσέσκου θα έχει και νέο κόσμο εκτός από
τις γεροντάρες του. Ο Αλμέιδα όπως έδειξε στο
φιλικό έβαλε σε μια σειρά την ΑΕΚ και ο Γιοβάνο-
βιτς τον φτιάχνει γρανίτη τον Παναθηναϊκό. Έτσι
και του πάρει ο Αλαφούζος κι ένα σέντερ φορ, ο
Μαρτίνς την έβαψε. Καλά ήταν δυο χρόνια τώρα
με το στάχτη στα μάτια με τους τόσους βαθμούς
διαφορά που το έπαιρνε. Φέτος άλλαξε το έργο. 



Του Νίκου Συνοδινού

Ηφανέλα, τα χρώ-
ματά της, η ιστο-
ρικότητα, αποτε-
λούν σημείο α-

ναφοράς για κάθε ομάδα. Εί-
ναι ξεκάθαρο πως πολλές φο-
ρές η φανέλα θυσιάζεται στο
βωμό της εμπορικότητας. Σε
πολλές περιπτώσεις οι καινο-
τομίες και η εκκεντρικότητα,
είναι τέτοιες που ξεσηκώνουν
θύελλα διαμαρτυριών. Όχι, δεν
αρκεί το έμβλημα και μόνο να
παραπέμπει στην ομάδα. 

Και αν θυσιάζονται σε πολλές
περιπτώσεις ακόμη και τα χρώμα-
τα, η διαχρονικότητα του μοτίβου,
το δέσιμο μ’ εμφανίσεις οι οποίες
συνδυάστηκαν μ’ επιτυχίες, προ-
καλεί η φανέλα του… ό,τι να ναι
που σε πολλές περιπτώσεις φορά-
ει η «γηραιά κυρία» του Ιταλικού
ποδοσφαίρου. Η Γιουβέντους.

Ειδικά τα τελευταία χρόνια η Γι-
ούβε, έχει παρουσιάσει φανέλες,
χειρότερες του μετρίου. Οι φίλοι
της ομάδας στην Ιταλία, αλλά και
σε όλο τον κόσμο, έχουν σημείο α-
ναφοράς τη φανέλα της ζέβρας.
Την ασπρόμαυρη δηλαδή, με τις
ρίγες. Η φανέλα αυτή εμφανίσθη-
κε έξι χρόνια μετά από την ίδρυση
του συλλόγου, για λόγους καθα-
ρά πρακτικούς. Πώς προέκυψε; Έ-
βαλε το χεράκι της μια μικρή ομά-
δα του Νότιγχαμ. Η Νοτς Κάουντι.
Γιατί αρχικά η φανέλα της ομάδας
του Τορίνο ήταν… ροζ.

Το ροζ χρώμα εξαφανιζόταν ό-
λο και περισσότερο γιατί ξέβαφε
στο πλύσιμο και οι ποδοσφαιρι-
στές της «γηραιάς κυρίας» φορού-
σαν ξεθωριασμένες εμφανίσεις. Έ-
τσι, σε μία απέλπιδα προσπάθεια
για επίλυση του προβλήματος, οι
Ιταλοί ιθύνοντες απευθύνθηκαν
στην Νοτς Κάουντι. Μεσάζων ο
Τομ Γκόρντον Σάβατζ, Άγγλος πο-

δοσφαιριστής ο οποίος αγωνιζό-
ταν εκείνη την περίοδο στο Τορί-
νο. 

Ζήτησε λοιπόν από γνωστούς
του στην πατρίδα να ανταποκρι-
θούν στην έκκληση βοήθειας και
οι «κίσσες» του Νότιγχαμ ανταπο-
κρίθηκαν αμέσως. Έτσι στάλθηκαν
οι αυθεντικές, ασπρόμαυρες
μπλούζες από το «Νησί», για να
καθιερωθούν αργότερα ως οι ε-
ντός έδρας εμφανίσεις της Γιούβε. 

Μπορεί οι αξίες να διαβρώνο-
νται με το πέρας του χρόνου, ω-
στόσο οι Ιταλοί δεν ξέχασαν ποτέ
την συνεισφορά της Κάουντι. Γι’
αυτό και στα εγκαίνια του Allianz
Stadium την προσκάλεσαν, σε ένα

επετειακό φιλικό προς τιμήν των
δεσμών που ενώνει τους δύο συλ-
λόγους. 

Αναμέτρηση η οποία έληξε με
τελικό σκορ 1-1, παρουσία 41.000
φίλων της Γιουβέντους. Μία στιγ-
μή λάμψης αλλά και αναγνώρισης
της αγγλικής ομάδας, η οποία α-
γωνιζόταν τότε στην τέταρτη της
τάξεως επαγγελματική κατηγορία. 

Οι δύο ομάδες οι οποίες διαθέ-
τουν ιστορικά βίους παράλληλους,
σε αντίθεση με το αγωνιστικό κομ-
μάτι. Από την μία υπάρχουν οι
«κίσσες», οι οποίες αποτελούν έ-
ναν εκ των αρχαιότερων ποδο-
σφαιρικών συλλόγων, αλλά και ι-
δρυτικό μέλος του πρώτου επαγ-

γελματικού πρωταθλήματος της
Αγγλίας. 

Στην αντίπερα όχθη υπάρχει η
Γιουβέντους, η οποία άνθισε αργό-
τερα, μαζί με το ιταλικό ποδόσφαι-
ρο, έχοντας πλέον εξέχουσα θέση
στο πάνθεον της Ευρώπης. Μπο-
ρεί το πρεστίζ των δύο ομάδων να
διαφέρει κατά πολύ, ωστόσο αμ-
φότερες αναγνωρίζουν και εκτι-
μούν την ιστορία που τις «δένει»!

Μάλιστα όταν τα οικονομικά
προβλήματα έπνιξαν τον αγγλικό
σύλλογο το 2019, η Γιουβέντους
συνέβαλε ώστε ν’ αγοραστούν εμ-
φανίσεις στη Νοτς.

Η ασπρόμαυρη φανέλα αποδεί-
χτηκε τυχερή. Στις 9 Απριλίου
1905, η Γιουβέντους κατακτά το
πρώτο της «σκουντέτο» φορώντας
τα ασπρόμαυρα, δύο έτη αφότου
άλλαξε την παραδοσιακή της ροζ
εμφάνιση. Χρειάστηκε μία εικοσα-
ετία για να γευτεί και πάλι την χα-
ρά του τίτλου, ώστε να γίνει μετέ-
πειτα μία από τις κορυφαίες ομά-
δες που πέρασαν από τα ευρωπαϊ-
κά γήπεδα.

Η Γιουβέντους έχει πάρει πολ-
λά τρόπαια για τις επιδόσεις της
στον αγωνιστικό χώρο, αλλά σε
αυτά θα πρέπει να προστεθεί το
βραβείο κακογουστιάς, καθώς έ-
χει κατά καιρούς βγάλει τις χειρό-
τερες εμφανίσεις στην Ιταλία, που
διεκδικούν… μετάλλιο και στον κό-
σμο.

Η «Γηραιά Κυρία» παρουσιάζει
μέσω των λογαριασμών της στα
κοινωνικά μέσα δικτύωσης τις φα-
νέλες της επόμενης σεζόν και…
πάντα υπάρχουν αντιδράσεις σε
μικρότερο ή μεγαλύτερο βαθμό.
Συνήθως αυτές αφορούν τα χρώ-
ματα, καθώς υπάρχουν όλα τα άλ-
λα εκτός από το άσπρο και το μαύ-
ρο, αλλά κυρίως τα σχέδια.

Τον Ιούλιο του 2019 η Γιουβέ-
ντους εμφανίστηκε στον αγωνιστι-
κό χώρο του Εθνικού Σταδίου της
Σινγκαπούρης με την πιο άσχημη
εμφάνιση προπόνησης που έχει α-
ποκαλυφθεί μέχρι σήμερα! 

Σε μαύρο χρώμα με πορτοκα-
λί… λεκέδες, το μπλουζάκι που φό-
ρεσαν οι «μπιανκονέρι» στην προ-
θέρμανση πριν από το φιλικό με
την Τότεναμ για το International
Champions Cup σχολιάστηκε ιδι-
αίτερα αρνητικά.
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οικολογία
μεν, κακο-
γουστιά δε
Η Γιουβέντους αποφά-
σισε το 2019 να δημι-
ουργήσει και μια… οι-
κολογική φανέλα.
Μόνο που η επιλογή
ήταν αποκρουστική.
Οι Μπιανκονέρι στα α-
ποκαλυπτήρια δέχθη-
καν σωρεία επικρίσε-
ων. Αρχικά για τη σε-
ζόν 2019-20 είχαν α-
φαιρεθεί οι ρίγες από
την πρώτη φανέλα,
στη συνέχεια η δεύτε-
ρη παρέπεμπε σε… ε-
θνική Πολωνίας και η
επόμενη ήταν η πιο
φαρμακερή. Αυτή που
φορέθηκε στην προ-
θέρμανση πριν τα ματς
έχει δημιουργηθεί από
πλαστικά των ωκεα-
νών, σε μια πρωτο-
βουλία της Γιούβε υ-
πέρ της ανακύκλωσης.
Μόνο που ο σχεδια-
σμός και τα χρώματα,
δεν θύμιζαν τίποτα α-
πό τη φινέτσα των Ιτα-
λών, αλλά παρέπε-
μπαν σε γούστο τρίτου
κόσμου.

Η Νοτς Κάουντι έδωσε στη Γιούβε τις γούρικες
φανέλες και… πέταξε τις ροζ. Η ομάδα του

Τορίνο συγκέντρωσε δεκάδες τίτλους, αλλά οι
Άγγλοι του Νότιγχαμ σχεδόν εξαφανίστηκαν. 

Οι φανέλες της Γιουβέντους είναι πολύ βαριές
και οι αντιδράσεις των οπαδών της είναι

τεράστιες όταν χάνονται χρώματα και γίνεται…
διαγωνισμός αποκρουστικότητας

Γιουβεντους:
Από την ζέβρα
στο… βραβείο
κακογουστιάς
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Ο Βούτσης πρόλαβε τον Τσίπρα
Προκάλεσε εντύπωση σε πολλούς ακόμη κι εντός ΣΥΡΙΖΑ η απόφαση του Νίκου Βούτση-μετά
από πολύμηνη σιωπή στο κοινοβούλιο- να πάρει το λόγο και να αντιπαρατεθεί με τον Άγγελο
Συρίγο, μετά τα όσα είπε ο υφυπουργός Παιδείας για το Πολυτεχνείο και την εξέγερση του
1973. Ο κ. Συρίγος είπε πολύ σωστά, ότι ναι μεν το Πολυτεχνείο ήταν μία πλατιά μαζική εξέ-
γερση, αλλά δεν έριξε την χούντα. Αυτή έπεσε λόγω της εισβολής του Αττίλα στην Κύπρο. Τε-
λικά έμαθα το λόγο που ο Νίκος Βούτσης αποφάσισε να αντιπαρατεθεί. Ο στόχος ήταν βασικά
εσωκομματικός. Οι
περί τον κ. Τσίπρα
διαρρέουν στην
Κουμουνδούρου ό-
τι ο αρχηγός της α-
ξιωματικής αντιπο-
λίτευσης πως  θα
ζητήσει από κάποια
παλαιά στελέχη να
μην είναι υποψήφι-
οι στις επόμενες ε-
θνικές εκλογές και
να μπουν σε καθε-
στώς τιμητικής α-
ποστρατείας. Όμως
ο κ. Βούτσης δεν
είναι χθεσινός και
γι’ αυτό το λόγο α-
ποφάσισε να δρά-
σει. Αφενός μεν α-
ντιπαρατέθηκε θεσμικά στην Βουλή χρησιμοποιώντας και την ιδιότητα του ως πρώην πρόε-
δρος του Κοινοβουλίου και από την άλλη έστειλε ένα μήνυμα στην ηγετική ομάδα, πως οι ε-
πόμενες εκλογές θα είναι οι τελευταίες που θα είναι υποψήφιος. Οπότε προκαταλαμβάνει τον
αρχηγό που πλέον δεν θα μπορεί να του ζητήσει να αποστρατευθεί. Διότι εάν επιμείνει ο κ. Τσί-
πρας στα περί ανανέωσης και αφήσει εκτός τον Βούτση θα ανοίξει ένα νέο εσωκομματικό μέ-
τωπο, που παραμονές εκλογών θα στοιχίσει. Οπότε όπως μου λένε οι πηγές μου από την Κου-
μουνδούρου «ο Βούτσης εξασφάλισε την υποψηφιότητα του».

Αφήνουν τον
ΣΥΡΙΖΑ οι Οικολόγοι
και πάνε αυτόνομα
στις εκλογές
Έτοιμοι για αυτόνομη κάθοδο είναι οι Οικολόγοι – Πράσινοι,
που στις τελευταίες εκλογές είχαν κατέλθει ως συνεργαζό-
μενοι με τον ΣΥΡΙΖΑ. Σε δημοσκόπηση που «έτρεξε» τελευ-
ταία αποτυπώθηκε πως το κόμμα είναι 4ο –πίσω από το ΚΙ-
ΝΑΛ– σε θετικές γνώμες στους πολίτες, αλλά πολύ χαμηλό-
τερα στην ερώτηση «αν θα το ψηφίζατε σίγουρα», κάτι που
δείχνει πως η μαγιά υπάρχει αλλά είναι άγνωστη στο ευρύ
κοινό. Οι Οικολόγοι προσανατολίζονται στις συνεργασίες με
τους πρώην συντρόφους τους, όπως είναι οι  Πρασίνοι –το
κόμμα του Μιχάλη Τρεμόπουλου– αλλά και τη Volt Ελλάδος.
Πρόκειται για ένα φιλοευρωπαϊκό πολιτικό κίνημα με όραμα
μια ομοσπονδιακή Ευρώπη και «πανευρωπαϊκή» προσέγγιση
σε πολλούς τομείς πολιτικής, όπως η κλιματική αλλαγή, η με-
τανάστευση και η οικονομική ανισότητα. Στόχος της συνερ-
γασίας θα είναι να φτάσουν το 1,5% και μετά… βλέπουν.

Το ΚΚΕ εκτιμά πως ο πόλεμος
στην Ουκρανία δεν 
θα τελειώσει γρήγορα
Έτοιμος δηλώνει ο Περισσός για τις εθνικές εκλογές, όποτε
και εάν διεξαχθούν. Στο ΚΚΕ, εξάλλου, πάντα είναι ετοιμο-
πόλεμοι για τις εκλογές.
Είναι μάλιστα χαρακτη-
ριστικό ότι τις ημέρες
που με αλλεπάλληλες
παρεμβάσεις ο Κυριάκος
Μητσοτάκης δήλωσε
πως οι εκλογές θα διε-
ξαχθούν κανονικά στο
τέλος της θητείας της κυβέρνησης, δηλαδή την άνοιξη του
2023, στο ΚΚΕ συνεδρίασε η Κεντρική Επιτροπή με θέμα ο
καθορισμός καθηκόντων. Σε ό,τι αφορά τα διεθνή θέματα η
γραμμή που αθ ακολουθήσει ο Περισσός είναι ότι «ο πόλε-
μος στην Ουκρανία είναι ιμπεριαλιστικός κι έχει ως στόχο
την όξυνση των ανταγωνισμών και αντιθέσεων, τόσο ανάμε-
σα στο ευρωατλαντικό στρατόπεδο (ΗΠΑ-Ε.Ε.-ΝΑΤΟ) με το
υπό διαμόρφωση ευρωασιατικό (Ρωσία, Κίνα), όσο και στο
εσωτερικό της Ε.Ε.». Μάλιστα η εκτίμηση του ΚΚΕ είναι ότι ο
πόλεμος στην Ουκρανία θα έχει μεγάλη χρονική διάρκεια
και ενδεχομένως θα κλιμακωθεί. Σε ό,τι αφορά τις εκλογές
είναι σχεδόν έτοιμα τα ψηφοδέλτια και ήδη η ΚΝΕ και το
ΠΑΜΕ τέθηκαν σε συναγερμό. 

Ποιοι φοβούνται τον Παύλο Χρηστίδη;
Με αφορμή τις προάλλες την επίσκεψη του Παύλου Χρηστίδη στην Αρχιεπισκοπή Αθηνών και
της συνάντησης με τον Αρχιεπίσκοπο κ. Ιερώνυμο κυκλοφόρησε ως είδηση στα μέσα κοινωνικής δι-
κτύωσης, ότι ο πρώην εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ δέχθηκε πρόταση για να αναλάβει εκπρόσωπος
της Αρχιεπισκοπής. 
Μία τέτοια εκδοχή αναμφίβολα αναδεικνύει την έτσι κι αλλιώς επιτυχημένη θητεία του κ. Χρηστίδη
στο ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής, αλλά από την άλλη τον θέτει εκτός κεντρικής πολιτικής σκηνής. Επι-
κοινωνήσαμε με τον κ. Χρηστίδη, ο οποίος διέψευσε αυτή την πληροφορία-ράδιο αρβύλα, τονίζο-
ντας πως «στον κ. Ιερώνυμο μετέφερα τις απόψεις των ανθρώπων με τους οποίους είμαι σε καθημερινή επαφή
για το πλούσιο φιλανθρωπικό έργο της εκκλησίας». 
Ψάχνοντας την διαρροή ανακαλύψαμε ότι είχε… «πράσινες ρίζες». Προφανώς η υποψηφιότητα του
Παύλου Χρηστίδη στο Νότιο Τομέα της Β’ Αθήνας έχει προκαλέσει αϋπνίες σε κάποιους ανθυπο-
ψήφιους του με δεδομένο της αποδοχής του μέλους του Πολιτικού Συμβουλίου του ΠΑΣΟΚ, από τους
όλους τους ψηφοφόρους ανεξάρτητα ιδεολογικής προέλευσης. Και το ερώτημα που τίθεται είναι το ε-
ξής: Ποιοι φοβούνται τον Παύλο Χρηστίδη; 

Η μόνη χώρα με αύξηση διεθνών πτήσεων
Στα τελευταία στοιχεία της Eurostat που καταδεικνύουν ότι η
Ελλάδα είναι η μόνη χώρα στην Ευρωπαϊκή Ένωση με αύξηση
της αεροπορικής διακίνησης τον φετινό Ιούνιο σε σχέση με
τον Ιούνιο του 2019. Μάλιστα τον προηγούμενο μήνα, οι διε-
θνείς πτήσεις συνολικά στις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης έ-
χουν μειωθεί μεσοσταθμικά κατά 16% έναντι της αντίστοιχης
περιόδου του 2019, πλην της Ελλάδας, η οποία παρουσιάζει
αύξηση 1%, συγκριτικά με τον Ιούνιο του 2019. Στο υπουρ-
γείο Τουρισμού πανηγυρίζουν όπως είναι φυσικό και ο Βασί-
λης Κικίλιας υποστηρίζει πως το αποτέλεσμα είναι το «επι-
στέγασμα της συλλογικής δουλειάς και της σωστής προετοιμασίας
που κάναμε όλο το προηγούμενο διάστημα». 



ΓΡΑΦΕΙ Ο

Κίτσος ο κοριός

Καλύτερα να μασάς 
παρά να… απαντάς 
Είχε δεν είχε την έκανε την πατατιά της η Αλεξάνδρα Σδούκου. Η γενική
γραμματέας Ενέργειας και Ορυκτών Πρώτων Υλών βγήκε προ ημερών
στον τηλεοπτικό αέρα του ΣΚΑΪ και ερωτώμενη για τις αντιδράσεις που
έχει προκαλέσει σε μερίδα πολιτών το γεγονός ότι είτε δεν είδαν καθό-
λου είτε είδαν ελάχιστα ευρώ να πιστώνονται στους λογαριασμούς τους
από το Power Pass, εκείνη επέλεξε να δώσει τη χειρότερη δυνατή απάντη-
ση. «Δεν είμαι εγώ ο κατάλληλος άνθρωπος για αυτό» ξεκίνησε να λέει η γ.γ.
αλλά αντί να μείνει σε αυτό, το απογείωσε: «Θα σας απαντούσα “σου χαρίζουν
τον γάιδαρο και τον κοιτάς στα δόντια”. Το συγκεκριμένο μέτρο ήταν ένα συ-
μπληρωματικό μέτρο στις επιδοτήσεις που δόθηκαν από τον Δεκέμβριο έως τον
Μάιο και ήταν για αυτούς που είχαν μεγάλη επιβάρυνση από τη ρήτρα αναπρο-
σαρμογής».

Καταρχάς η Σδούκου δεν
σκέφτηκε ότι όχι με την ουσία
αλλά με το ύφος της απάντησής
της έριξε νερό στον μύλο του ΣΥ-
ΡΙΖΑ που μιλάει συχνά-πυκνά
για κυβερνητική αλαζονεία αλλά
και για «τσιγκουνιά» στις παρο-
χές προς τα πληττόμενα από την
ακρίβεια νοικοκυριά. Ανεξάρτη-
τα, όμως, από αυτό η Σδούκου
δεν αξιολόγησε σωστά ότι όταν
μιλάμε για δημόσιο χρήμα, απαι-
τείται και λίγο περισσότερο τακτ.
Τα επιδοματικά μέτρα που λαμ-
βάνει η (κάθε) κυβέρνηση δεν εί-
ναι χάρισμα ούτε βγαίνουν από

τον τραπεζικό λογαριασμό του παππού που θέλει να κάνει δώρα στα εγγο-
νάκια του. Είναι χρήματα του δημόσιου κορβανά που εισρέουν στα κρατι-
κά ταμεία από την φορολόγηση των πολιτών (σ.σ. βοηθούσης της ακρί-
βειας τα έσοδα του τακτικού προϋπολογισμού διαμορφώθηκαν σύμφωνα
με τα τελευταία στοιχεία στα €24,187 δισ. από €19,7 δισ. πέρυσι) και τα ο-
ποία επιστρέφουν ως κοινωνικό μέρισμα πίσω στους «ιδιοκτήτες» ειδικά
όταν η κοινωνία τα έχει ανάγκη.

Και σε τελευταία ανάλυση υπάρχουν και στιγμές στην πολιτική –και όχι
μόνο– που είναι καλύτερο να μασάς παρά να… απαντάς.

Τ
ο μεσημεράκι της Πέμπτης έγινε γνωστό
ότι η προϊσταμένη της Εισαγγελίας Εφετών
Αθηνών, Μαρία Γκανέ, διέταξε τη διε-

νέργεια επείγουσας προκαταρκτικής εξέτασης για
τις πυρκαγιές που εκδηλώθηκαν τις τελευταίες
ημέρες στις περιοχές Πεντέλης, Ανθούσας, Γέ-
ρακα, Παλλήνης, Ντράφι και Μεγάρων. Τι μπαί-
νει στο μικροσκόπιο της εισαγγελικής έρευνας;
Οι ενδεχόμενες ευθύνες αλλά και οι υπάρχου-
σες πληροφορίες για τα αίτια που προκάλεσαν
τις κατά τόπους φωτιές. Τζάμπα, πάντως, θα χά-
σουν καλοκαιριάτικα τον χρόνο τους οι λειτουρ-
γοί της Θέμιδας και οι ανακριτικές αρχές. 

Η εφημερίδα «Ελεύθερη Ώρα» εξιχνίασε το έ-
γκλημα και… κατέδωσε του δράστες. Είναι κατά
πως φαίνεται κάτι γεροντοπαλίκαρα, με μακριά
μαλλιά και κοντοβράκια που εγκληματούν καθ’ έ-
ξην και κατά συρροή ως σεσημασμένα μέλη της
συμμορίας «Iron Maiden». Αποκαλώντας τους φε-
ρόμενους δράστες «ΣΑΤΑΝΑΔΕΣ», οι συνάδελ-
φοι(;) αποκάλυψαν στο πρωτοσέλιδο της εφημε-
ρίδας την Πέμπτη ότι «50.000 θεατές στο ΟΑΚΑ
συμμετείχαν –άθελά τους ως επί τω πλείστον– σε δαι-
μονική τελετή υπό του ήχους του Μπαφομέτ (σ.σ. εί-
ναι το ειδώλιο που λέγεται ότι λάτρευαν σε μυ-
στικές τελετουργίες οι Ναΐτες Ιππότες) και εν συ-
νεχεία ξέσπασε η οργή του Θεού στην Αττική γη!!!».

Στην «Ελεύθερη Ώρα» δεν αρκέστηκαν στην
σοβαρή καταγγελία αλλά δημοσίευσαν στο επί-
μαχο πρωτοσέλιδο και τα ντοκουμέντα που απο-
δεικνύουν το προμελετημένο έγκλημα: 

• Στις 20 Ιουλίου του 2018 οι σατανάδες εί-
χαν συγκεντρωθεί σε υπαίθριο χώρο στην περιο-
χή της Μαλακάσας και τρεις ημέρες αργότερα, στις
23/7/2018, ζήσαμε την κόλαση στο Μάτι. 

• Τώρα, πάλι, χτύπησαν οι ίδιοι σατανάδες
με την «κατάρα των τριών ημερών», αφού 72 ώ-
ρες μετά από τη σατανιστική τελετουργία στο Ο-
ΑΚΑ ξέσπασε η πύρινη κόλαση στην Πεντέλη. 

Παρεμπιπτόντως, να πληροφορήσουμε off the
record τους συναδέλφους(;) στην Ελεύθερη Ώρα
ότι η ιστορία έχει και μεγάλο πολιτικό παρασκή-
νιο, καθώς δηλωμένος ροκάς είναι μεταξύ άλλων
κυβερνητικών ο επιτελικός υπουργός Επικρατείας
Γιώργος Γεραπετρίτης που δηλώνει φαν του Iggy
Pop. Για να μην θυμηθούμε ότι κατά δήλωση του
το κινητό του πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσο-
τάκη χτυπάει στους ήχους του «Paradise city» των
σατανάδων Guns n Roses.  Να φύγουνε, λοιπόν,
όλοι και να πάνε αλλού, που έλεγε και ο παππούς
στη γνωστή διαφήμιση. Κι εμείς παίζαμε μουσι-
κή αλλά δεν καίγαμε δάση…

Τους έσφαξε με το γάντι 
ο Κυμπουρόπουλος, αν και

έπρεπε να τους εκθέσει 
Σκεφτείτε, λέει, να σας είχαν καλέσει σε πάρτι κι
ενώ οι προσκαλούντες ξέρουν ότι έχετε σπάσει το
πόδι σας και κυκλοφορείτε με πατερίτσες, ούτε
που περνάει από το μυαλό τους ότι το σπίτι που
θα γίνει το πάρτι δεν έχει ασανσέρ. Τι θα σκεφτό-
σασταν, άραγε, όταν θα διαπιστώνατε το… κα-
ψώνι στην είσοδο της πολυκατοικίας και πώς θα
χαρακτηρίζατε τους ανθρώπους που σας απηύθυ-
ναν την πρόσκληση; Στην καλύτερη περίπτωση
ό,τι σκέφτηκε και ο Στέλιος Κυμπουρόπουλος. 

Ο ευρωβουλευτής της Νέας Δημοκρατίας περιέ-
γραψε προ ημερών στον λογαριασμό του στο
facebook ότι προσκλήθηκε να παραστεί σε εκδή-
λωση στην οποία για να μπει έπρεπε πρώτα να λύ-
σει τον γόρδιο δεσμό του πώς θα καταφέρει να
εισέλθει με το αναπηρικό καρότσι του σε ένα χώ-
ρο που η είσοδός του είναι
απαγορευτική για άτομα Α-
μΕΑ, δεδομένου ότι έχει
πολλά σκαλιά. Κι επειδή ως
γνωστόν τα δεσμά που δεν
λύονται κόπτονται, έτσι κι ο
Κυμπουρόπουλος έκοψε…
λάσπη και δεν έδωσε το
«παρών». 

«Το εμπόδιο της κοινωνι-
κότητάς μου ήταν μπροστά
μου!» έγραψε χαρακτηριστι-
κά ο «γαλάζιος» ευρωβου-
λευτής και συνέχισε εξομο-
λογούμενος: «Εκείνη τη στιγμή δεν ήμουν μόνο ε-
γώ σε αυτό το σημείο, ήμασταν όλοι οι χρήστες α-
ναπηρικού αμαξιδίου που αναζητούμε τη δυνατό-
τητα να συμμετέχουμε από οποιοδήποτε αξίωμα στη
ζωή! Τελικά την άφησα πίσω μου την εκδήλωση α-
πογοητευμένος. Αλλά αν δεν δηλώσουμε στην κοι-
νωνία τι είναι αυτό που μας ενοχλεί για να ζήσουμε
καλύτερα, πώς τελικά θα την αλλάξουμε;».

Η ταυτότητα του χώρου που έγινε η «εκδήλωση
της απογοήτευσης» δεν έγινε γνωστή, ενώ διευ-
κρινίστηκε ότι παρά τα όσα φημολογούνται δεν
ήταν το Προεδρικό Μέγαρο το οποίο έχει προ-
σβασιμότητα για άτομα με κινητικά προβλήματα.

«ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ» ΣΕ ΕΛΕΥΘΕΡΗ… ΠΤΩΣΗ

Κι εμείς παίζαμε μουσική 
αλλά δεν καίγαμε δάση…



Κάτι έχει μπλέξει 
ο κύριος υπουργός 

Κάτι έχει μπερδέψει θαρρώ ο υπουργός Δικαιοσύνης, Κώστας Τσιάρας, σχετικά με την
«αθώωση» ή μη του Δημήτρη Παπαγγελόπουλου από το βούλευμα του Δικαστικού
Συμβουλίου για τη σκευωρία της Novartis. Γιατί το λέω αυτό; Διότι την Τρίτη στη

Βουλή, με αφορμή σχετική επίκαιρη ερώτηση του Γιάννη Ραγκούση προς τον ίδιο, ο υπουρ-
γός Δικαιοσύνης επέμεινε ότι ο Πα-
παγγελόπουλος παραπέμπεται για
την Novartis, επιχειρηματολογώ-
ντας ότι οι περιπτώσεις Κουρου-
μπλή και Ράικου που έστειλαν τον
Παπαγγελόπουλο στο Ειδικό Δικα-
στήριο σχετίζονται άμεσα με το
σκάνδαλο της πολυεθνικής φαρμα-
κοβιομηχανίας. Όλα καλά μέχρι ε-
δώ. 

Ωστόσο στη δευτερολογία του
το πράγμα άρχισε να περιπλέκεται
καθώς ο Τσιάρας διαβεβαίωσε από
το βήμα τους συναδέλφους τους
βουλευτές ότι κι εκείνος προσωπι-
κά αγνοούσε το ακριβές περιεχόμε-
νο του βουλεύματος και ενημερώ-
θηκε για το περιεχόμενό του από τις
αναρτήσεις των ΜΜΕ. «Από τις ί-
διες ΕΣΦΑΛΜΕΝΕΣ αναρτήσεις ό-
πως και όλοι μας» είπε χαρακτηρι-
στικά. Μισό λεπτό όμως. Οι αναρ-
τήσεις που χαρακτηρίζει εσφαλμέ-
νες ο Τσιάρας ανέφεραν ότι ο Πα-
παγγελόπουλος παραπέμπεται για τη σκευωρία Novartis. Συμπερασματικά λοιπόν προκύ-
πτει ότι ο Παπαγγελόπουλος ΔΕΝ παραπέμπεται για σκευωρία.

Όσο, μάλιστα, ξετύλιγε τον συλλογισμό του ο υπουργός Δικαιοσύνης το έκανε ακόμη
χειρότερο καθώς δήλωσε πεπεισμένος «πως δεδομένου του προχωρημένου της ώρας για
την δημοσίευση του βουλεύματος υπήρξε πρόχειρη και ελλιπής ενημέρωση των δημοσιογρά-
φων για το διατακτικό του βουλεύματος ως προς την παραπομπή του κ. Παπαγγελόπουλου και
της κ. Τουλουπάκη χωρίς να διευκρινιστεί για ποια εγκλήματα παραπέμπονται και για ποια α-
παλλάσσονται.».

Τι ξέχασε να πει; Ότι η δικαστική συντάκτρια του ΣΚΑΪ Ιωάννα Μάνδρου δεν δήλωσε
την επόμενη ημέρα που έσκασε στο θέμα ελλιπώς και προχείρως ενημερωμένη. Αντιθέτως
δήλωσε παρασυρμένη από οργανωμένη διαρροή δικαστικών κύκλων «με σκοπό να διακι-
νηθεί η είδηση ότι ο πρώην υπουργός Δικαιοσύνης και η πρώην επικεφαλής της εισαγγελίας
διαφθοράς διώκονται για την ενοχοποίηση δέκα πολιτικών στο σκάνδαλο Novartis». Γι΄ αυτό
και ζήτησε συγγνώμη η Μάνδρου.

Σε κάθε περίπτωση, όταν ο κύριος υπουργός αποφασίσει τι απ’ όλα έχει συμβεί θα μας υ-
ποχρέωνε τα μάλλα να το πει και σε μας.
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Ομήρου αποκάλυψις για
τον Φάκελο της Κύπρου
Την ημέρα της 20ης Ιουλίου που συμπληρώθηκαν 48
χρόνια από την μαύρα επέτειο της εισβολής της Τουρ-
κίας στην Κύπρο διάλεξε ο πρώην πρόεδρος της Βου-
λής των Αντιπροσώπων και πρώην υπουργός Άμυνας
της μαρτυρικής νήσου, Γιαννά-
κης Ομήρου, για να εκθέσει την
έντονη διαμαρτυρία του και τη
βαθιά ανησυχία του όπως χαρα-
κτηριστικά λέει για το γεγονός
ότι το πρωτόκολλο συνεργασίας
που έχουν συνυπογράψει η ελ-
ληνική και η κυπριακή Βουλής
από τον Ιανουαρίου του 2016
(σ.σ. επί θητείας Νίκου Βούτση)
για την πρόσβαση στο υλικό του
«φακέλου της Κύπρου».

Στην γραπτή παρέμβασή του που έγινε μέσω της ηλε-
κτρονικής έκδοσης της κυπριακής εφημερίδας «Η Σημε-
ρινή της Κυριακής» ο Γ. Ομήρου εξηγεί ότι μετά την αλ-
λαγή κυβέρνησης στην Ελλάδα τον Ιούλιο του 2019 και
ενώ είχαν ήδη εκδοθεί 8 τόμοι με αυτούσιο υλικό από τα
πρακτικά της Εξεταστικής Επιτροπής του ελληνικού κοι-
νοβουλίου για τον φάκελο της Κύπρου, οι εναπομείνα-
ντες 20 τόμοι έχουν μείνει στον… ανέκδοτο. 

«Περαιτέρω πληροφορούμαι» συνεχίζει ο πρώην πρό-
εδρος της Bουλής της Κύπρου «ότι κατά παράβαση της
πρώτης παραγράφου του συνομολογηθέντος “πρωτοκόλ-
λου συνεργασίας” οποιαδήποτε νέα έκδοση δεν θα περι-
λαμβάνει αυτούσια τα αυθεντικά πρακτικά της «Εξεταστι-
κής των πραγμάτων Επιτροπής της Βουλής των Ελλήνων»
αλλά αυτά θα επαναδιατυπώνονται με προφανή τον κίν-
δυνο παραλείψεων ή αλλοιώσεων με επίκληση λόγων ε-
θνικής ασφάλειας.».

Ήδη πάντως έχει διαρρεύσει στο διαδίκτυο από σχετι-
κό ρεπορτάζ του ενημερωτικού ιστότοπου iEidiseis.gr
ότι τις προσεχείς ημέρες θα δοθεί στη δημοσιότητα ο 9ος
τόμος του καυτού φακέλου, ενώ δεν θα αργήσει να συμ-
βεί το ίδιο και με τον 10ο τόμο. Κοινοβουλευτικές πηγές
που επικαλείται το site «δείχνουν» ως… υπαίτιους της
καθυστέρησης της διαδικασίας αφενός τις αλλαγές που
έχουν γίνει στην αρμόδια επιστημονική επιτροπή, αφε-
τέρου την αλλαγή του τρόπου παρουσίασης των στοι-
χείων καθώς αποφασίστηκε τα πρωτότυπα έγγραφα που
εμπεριέχονται στους υπό έκδοση τόμους να είναι πλέον
όλα δακτυλογραφημένα και όχι σκαναρισμένα όπως έ-
γινε τις προηγούμενες φορές.

Έφαγε πόρτα (και πειθαρχικό) ο Αλέξης 
Πόρτα έφαγε από τα περισσότερα ηλεκτρονικά ΜΜΕ ο Αλέξης Κούγιας, καθώς αρνήθηκαν να
δημοσιεύσουν προσωπικές φωτογραφίες των μηνυτών του Δημήτρη Λιγνάδη αλλά και μαρτύ-
ρων, τις οποίες έστειλε στα mail των δημοσιογράφων ο συνήγορος του πρωτόδικα καταδικα-
σθέντος για δύο βιασμούς ανηλίκων σκηνοθέτη-ηθοποιού. 

Φυσικά αυτό δεν πτόησε τον Τιτάνα της νομικής επιστήμης και ανάρτησε στο δικό του site τις
επίμαχες φωτογραφίες των εμπλεκόμενων, χαρακτηρίζοντάς τους, μεταξύ άλλων, «αδίστακτους,
στρατευμένους επαγγελματίες ομοφυλόφιλους» που δήθεν παραπλάνησαν «επί 18 μήνες την ελληνική
κοινωνία και τους αγνούς Έλληνες πολίτες-οικογενειάρχες».

Ο ακτιβισμός Κούγια δεν πέρασε, πάντως, απαρατήρητος από τα θεσμικά όργανα του δικη-
γορικού κλάδου με αποτέλεσμα να ασκηθεί σε βάρος του υπερασπιστή του Λιγνάδη συμπλη-
ρωματική πειθαρχική έρευνα την οποία διέταξε ο πρόεδρος του πρωτοβάθμιου Πειθαρχικού
Συμβουλίου του Δικηγορικού Συλλόγου Αθηνών, Ζήσης Κωνσταντίνου.



Πολύ… εργασία έχει πέσει
εσχάτως στο υπουργείο
Εργασίας και Κοινωνι-
κών Υποθέσεων με τον
αρμόδιο υπουργό Κωστή
Χατζηδάκη να διεκδικεί
με αξιώσεις το βραβείο
του πιο δραστήριου μέ-
λους του Υπουργικού
Συμβουλίου του Κυριά-
κου Μητσοτάκη. 

Του Νίκου Τσαγκατάκη

Μ
ία απλή αναζή-
τηση να κάνει
κάποιος στον ι-
στότοπο του υ-
πουργείου Εργα-

σίας και αναζητήσει τα δελτία Τύ-
που, αρκεί για να διαπιστώσει
και μόνο από το πλήθος των ανα-
κοινώσεων πόσα πολλά μεταρ-
ρυθμιστικά πρότζεκτ «τρέχουν»
ταυτόχρονα στο μέγαρο της οδού
Σταδίου.

Πρώτο και κυριότερο εξ αυ-
τών, το φλέγον θέμα των εκκρε-
μών συντάξεων που καίει κοινω-
νικά αλλά και δημοσιονομικά.
Αυτός ήταν, άλλωστε, και ο λόγος
που με την μετάβαση του Κωστή
Χατζηδάκη στο υπουργείο Εργα-
σίας η προτεραιοποίηση της επί-
λυσης του θέματος ήταν εκ των
ων ουκ άνευ στην υπουργική α-
τζέντα. 

Τα μανίκια σηκώθηκαν από
την πρώτη στιγμή και η συντονι-
σμένη δουλειά που έγινε είχε α-
ποτέλεσμα. 

Απόδειξη ότι ενώ το καλοκαί-
ρι του 2021 ο αριθμός των εκ-
κρεμών κύριων συντάξεων ανέρ-
χονταν σε περίπου 150.000 φα-
κέλους φέτος ο ίδιος αριθμός έ-
χει πέσει κάτω από το μισό, αγγί-
ζοντας τις 60.000. Για να υπάρ-
χει μία τάξη μεγέθους και σε χρο-
νολογικό επίπεδο, το σύστημα
βρίσκεται πια σε σημείο να έχουν
διεκπεραιωθεί οριστικά οι συ-
νταξιοδοτικές υποθέσεις για τα έ-
τη 2016, 2017 και 2018, με ε-
ξαίρεση αφενός τα συνταξιοδοτι-
κά αιτήματα ανθρώπων οι οποίοι
χρωστούν ή έχουν δικαστικές ε-
μπλοκές, αφετέρου τις συντάξεις
εξωτερικού, καθώς η διευθέτηση
των ζητημάτων της συγκεκριμέ-
νης κατηγορίας εν αναμονή συ-
νταξιούχων εξαρτάται από τη συ-
νεργασία που υπάρχει με τις αρ-
χές των τρίτων χωρών. 

Για τα έτη από το 2018 και με-
τά, σύμφωνα με τα λεγόμενα του
ίδιου του υπουργού, έχει ήδη εκ-
δοθεί το 98,9% των συντάξεων
που εκκρεμούσαν για το 2019 με
πρόβλεψη να πιαστεί το απόλυτο
100% μέχρι να εκπνεύσει ο Ιού-
λιος. Επιπρόσθετα, το 2020 έχει
εκδοθεί στο 94,7%, το 2021 στο
80,6% και το 2022 στο 70%.

Στόχος του υπουργείου Εργα-
σίας είναι από τον Ιανουάριο του
2023 να βγαίνει η σύνταξη ενός
αιτούντα σε χρονικό διάστημα
μόλις τριών μηνών κι αν αυτό για
κάποιο λόγο δεν καθίσταται εφι-
κτό να ενεργοποιείται η διαδικα-
σία των συντάξεων εμπιστοσύ-
νης (σ.σ. το ρεπορτάζ λέει ότι στα
τέλη του τρέχοντος Ιουλίου θα
καταβληθούν οι πρώτες συντά-
ξεις εμπιστοσύνης από τον e-ΕΦ-
ΚΑ που υπολογίζεται ότι θα ξεπε-
ράσουν τις 9.000) με τα ψηφια-
κά στοιχεία που υπάρχουν στη
διάθεση του ενιαίου φορέα.

Το… επαναστατικό
«Ψηφιακό Δωμάτιο
Επικοινωνίας»
Μια και ο λόγος για τον ΕΦΚΑ
δεν μπορεί να μην σημειωθεί η
μεταμόρφωση που έχει συντελε-
στεί στον φορέα. Πέρα από τις
κλασικέ υπηρεσίες που πλέον
παρέχονται μέσω ψηφιακή πλατ-
φόρμας διευκολύνοντας σημα-
ντικά τις συναλλαγές των πολι-
τών, η mega καινοτομία ακούει
στο όνομα «Ψηφιακό Δωμάτιο Ε-
πικοινωνίας» η οποία αποτελεί ε-
πανάσταση στον τρόπο επικοι-
νωνίας και εξυπηρέτησης του εν

αναμονή συνταξιούχου από τον
ΕΦΚΑ.

Το σύστημα έκανε ντεμπούτο
στις 13 Ιουλίου και μέσω αυτού
είναι δυνατή η απευθείας ψηφια-
κή επαφή του ασφαλισμένου που
έχει υποβάλει αίτημα συνταξιο-
δότησης και του υπαλλήλου που
έχει αναλάβει την έκδοση της σύ-
νταξής του. Η νέα υπηρεσία έρ-
χεται, εξάλλου, να αντικαταστήσει
3 τρόπους επικοινωνίας που δη-
μιουργούσαν ταλαιπωρία στους
πολίτες και σημαντικές καθυστε-
ρήσεις στην διαδικασία απονο-
μής:

Α Την αλληλογραφία μέσω τα-
χυδρομείου όπου ο e-ΕΦΚΑ

ζητούσε επιπλέον έγγραφα για να
προχωρήσει το αίτημα συνταξιο-
δότησης,

Β Την επίσκεψη του ασφαλι-
σμένου στα τοπικά υποκατα-

στήματα για την προσκόμιση τους
και

Γ Την τηλεφωνική επικοινωνία
για διευκρινίσεις και ερωτή-

ματα.

Με το Ψηφιακό Δωμάτιο Επι-
κοινωνίας ο ασφαλισμένος θα
λαμβάνει γρηγορότερα τη σύντα-
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«Υπερωρίες» Χατζηδάκη για
ψαλίδισμα της ανεργίας και
των εκκρεμών συντάξεων

• Καταιγισμός
δράσεων από το

υπουργείο εργασίας σε
όλα τα ανοιχτά μέτωπα

• Τέλος Ιούλιου
αναμένεται να

καταβληθούν οι
πρώτες συντάξεις

εμπιστοσύνης 
από τον e- ΕΦΚΑ
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ξη του καθώς μειώνεται στο ελά-
χιστο ο χρόνος που απαιτείται για
την προσκόμιση επιπλέον εγγρά-
φων. Καταργούνται χιλιάδες επι-
σκέψεις στα υποκαταστήματα κα-
θώς και ένας μεγάλος όγκος αλ-
ληλογραφίας μεταξύ εισηγητή και
ασφαλισμένου.

Μείωση ανεργίας: 
Δεν έτυχε, πέτυχε!
Με τη χώρα να γνωρίζει δυσθεώ-
ρητα ύψη ανεργίας λόγω της δη-
μοσιονομικής κρίσης των πολ-
λών προηγούμενων ετών, και την
δημιουργία μία γενιά νέων αν-
θρώπων που έριξαν μαύρη πέτρα
πίσω τους αναζητώντας εκτός ελ-
ληνικών συνόρων τον βιοπορι-
σμό τους, η αποκλιμάκωση των
δεικτών ανεργίας ήταν και παρα-
μένει το επόμενο μεγάλο στοίχη-
μα της υπουργίας Χατζηδάκη στο
χαρτοφυλάκιο της Εργασίας  και
των Κοινωνικών Υποθέσεων. Εν-
δεικτικά αναφέρεται ότι τον Απρί-
λιο του τρέχοντος έτους το ποσο-
στό της ανεργίας των νέων ηλι-
κίας κάτω των 25 ετών ήταν
36,8%, που είναι σημαντικά χα-
μηλότερο σε σχέση με το 47,7%
του Απριλίου του 2021 αλλά και
της περιόδου 2017-2018 όταν η
ανεργία των νέων ήταν 45,3%
και 40% αντίστοιχα.

Έχοντας βγάλει από την κυ-
βερνητική φαρέτρα τα όπλα της
μείωση των φόρων, της διευκό-
λυνσης επενδύσεων, της μείωση
των εισφορών, αλλά και της συ-
νολικής εργασιακής πολιτικής
που ακολουθείται στα χρόνια της
«γαλάζιας» διακυβέρνησης η α-

νεργία μειώθηκε από 17,3% το
καλοκαίρι του 2019 σε 12,5%
τον Απρίλιο.

Η επίδοση είναι εμφανής και
δεν έπεσε από τον ουρανό αλλά
ήρθε ο αποτέλεσμα της εφαρμο-
γής ενός ολιστικού σχεδίου δρά-
σης με απτούς άξονες όπως: 

1Τη θεσμική παρέμβαση για
την αλλαγή του πλαισίου λει-

τουργίας της Δημόσιας Υπηρε-
σίας Απασχόλησης (ΔΥΠΑ) και
των επιδομάτων μέσω του νόμου
«Δουλειές Ξανά». 

2Την υποστηρικτική πολιτική
για περισσότερους από

380.000 άνεργοι ώστε αυτοί να
ενταχθούν ή να επανενταχθούν
στην αγορά εργασίας, με τριπλα-
σιασμό του ρυθμού των προ-
γραμμάτων της ΔΥΠΑ (πρώην Ο-
ΑΕΔ) για επιδοτούμενες θέσεις
εργασίας και προώθηση καινοτό-
μων προγράμματα όπως το πρό-
γραμμα με χρηματοδότηση ΕΣΠΑ
για την νεανική επιχειρηματικό-
τητα, στο οποίο 3.000 νέοι ολο-
κλήρωσαν κατάρτιση στη Google
και στη συνέχεια έλαβαν
€15.000 έκαστος για τη στήριξη
μιας επιχειρηματικής ιδέας.

3Τα 10 δισ. ευρώ που δόθη-
καν κατά την περίοδο του κο-

ρωνοϊού για να στηριχθούν ερ-
γαζόμενοι και άνεργοι που επλή-
γησαν από την πανδημία γεγονός
που συνέβαλε στην κοινωνική
συνοχή και απέτρεψε την έκρηξη
ανεργίας μετά τη λήξη των έκτα-
κτων μέτρων που πολλοί προέ-
βλεπαν. 

4Την υιοθέτηση ενεργητικών
πολιτικών απασχόλησης οι

οποίες δίνουν προτεραιότητα
στην ενίσχυση της απασχόλησης
των νέων, με παρεμβάσεις όπως
η απόκτηση επαγγελματικής ε-
μπειρίας, η επιδότηση νέων θέ-
σεων εργασίας και θέσεων πρα-
κτικής άσκησης, τα προγράμματα
κατάρτισης και ενίσχυσης των
δεξιοτήτων, και τα προγράμματα
συμβουλευτικής και στήριξης της
νεανικής επιχειρηματικότητας

Αξίζει να σημειωθεί μόλις πριν
από λίγες ημέρες το υπουργείο
Εργασίας ανακοίνωσε δια στόμα-
τος Χατζηδάκη την κινητοποίηση
πόρων που ξεπερνούν το €1 δισ.
για δράσεις που στηρίζουν την α-
πασχόληση των νέων.

Αξίζει να σημειωθεί μόλις πριν από
λίγες ημέρες το υπουργείο Εργασίας

ανακοίνωσε δια στόματος Χατζηδάκη 
την κινητοποίηση πόρων που ξεπερνούν
το €1 δισ. για δράσεις που στηρίζουν 
την απασχόληση των νέων

Ασπίδα προστασίας για τους
εργαζόμενους η Ψηφιακή Κάρτα Εργασίας
Ακόμη μία μεταρρύθμιση που έτρεξαν οι υπηρεσίες του υπουργείου Εργασίας ήταν αυτή της   την
Ψηφιακή Κάρτα Εργασίας. Πρόκειται για ένα μέτρο με έντονο κοινωνικό πρόσημο καθώς η ε-
φαρμογή του λειτουργεί ως εγγύηση για τον εργαζόμενο ότι θα γίνει σεβαστό και το ωράριο
εργασίας του αλλά και οι τυχόν υπερωρίες του.

Το μέτρο ξεκίνησε την 1η Ιουλίου για το σύνολο των απασχολουμένων σε τράπεζες και σούπερ
μάρκετ με περισσότερους από 250 εργαζόμενους και μέσω εφαρμογής (CardScanner app) η
Ψηφιακή Κάρτα του εργαζό-
μενου «διαβάζεται» κατά την
είσοδο και την αποχώρηση α-
πό την εργασία με αποτέλε-
σμα να μην μπορεί να κατα-
στρατηγηθεί ο νόμιμος χρό-
νος εργασίας.

Σε εταιρείες ασφαλιστικές
και υπηρεσιών ασφάλειας, κα-
θώς στη βιομηχανία θα επε-
κταθεί μέσα στους επόμενους
μήνες η ψηφιακή κάρτα εργα-
σίας.

Σύμφωνα με τον υπουργό
Εργασίας και Κοινωνικών Υ-
ποθέσεων, Κωστή Χατζηδάκη,
η μέχρι τώρα συμμετοχή στο σύστημα είναι της τάξης του 87% και τον Οκτώβριο-Νοέμβριο θα
κληθούν να το υιοθετήσουν οι ασφαλιστικές εταιρείες, οι εταιρείες σεκιούριτι και η βιομηχανία. Α-
ντίστοιχα το καλοκάιρι του 2023 θα πάρουν σειρά ο τουρισμός και η εστίαση.

Του… κουτιού το Κέντρο
Πιστοποίησης Αναπηρίας
στη Θεσσαλονίκη
• Προ των πυλών η Ενιαία Ηλεκτρονική
Αίτηση ΚΕΠΑ και η Ενιαία Ιατρική Γνωμάτευση

Οι καινούργιες σύγχρονες εγκαταστάσεις του Κέντρου
Πιστοποίησης Αναπηρίας (ΚΕΠΑ) στη Θεσσαλονίκη εί-
ναι πλέον γεγονός βάζοντας ακόμη μία ψηφίδα στο

μεγάλο παζλ της βελτίωσης της καθημερινότητας χιλιάδων
πολιτών με Αναπηρία. Το ΚΕΠΑ Θεσσαλονίκης καλύπτει όλο
τον νομό και δυνητικά το σύνολο του τοπικού πληθυσμού
(1.150.000 κάτοικοι). Μέχρι πρότινος λειτουργούσε σε δύο
ξεχωριστούς χώρους με ελλιπή εξοπλισμό και ακατάλληλες
συνθήκες εργασίας (συνεχείς βλάβες στον κλιματισμό, έλλει-
ψη υποδομών προσβασιμότητας των Ατόμων με Αναπηρία,
εξαιρετικά μικροί χώροι αναμονής των ασφαλισμένων).

Ο πλήρης εκσυγχρονισμός των εγκαταστάσεων των ΚΕΠΑ
εντάσσεται στο Εθνικό Σχέδιο Δράσης για τα Άτομα με Ανα-
πηρία. Προς αυτή τη κατεύθυνση έχουν ήδη ξεκινήσει οι δια-
γωνιστικές διαδικασίες για τη δημιουργία νέων υποδομών
ΚΕΠΑ και στην Αττική, στις εγκαταστάσεις του Σταδίου Ειρή-
νης και Φιλίας στο Φάληρο, ύψους 1,2 εκατ. ευρώ. Θυμίζεται
πως πριν από λίγους μήνες θεσπίστηκε ο πρώτος Κανονισμός
για τα ΚΕΠΑ μέσω του οποίου καταργήθηκε η υποχρέωση ε-
πανεξέτασης χιλιάδων ασφαλισμένων για μη αναστρέψιμες
παθήσεις. Με την θέσπιση του Κανονισμού όλοι οι πολίτες με
μη αναστρέψιμες παθήσεις, ασχέτως αν είναι κύριες ή δευτε-
ρεύουσες, κατοχυρώνουν το ποσοστό αναπηρίας τους για πά-
ντα. Μέχρι πρότινος αυτό αφορούσε μόνο την κύρια μη ανα-
στρέψιμη πάθηση ενώ όσοι είχαν ως δευτερεύουσα πάθηση έ-
ναν ακρωτηριασμό ή μια άλλη μη αναστρέψιμη πάθηση έπρε-
πε να περνούν από επιτροπές ξανά και ξανά, ανά τα τακτά
χρονικά διαστήματα, προκαλώντας τεράστια ταλαιπωρία.

Έρχονται η Ενιαία Ηλεκτρονική Αίτηση ΚΕΠΑ
και η Ενιαία Ιατρική Γνωμάτευση 
Από το υπουργείο Εργασίας και το υπουργείο Ψηφιακής Δια-
κυβέρνησης δρομολογείται άμεσα η εφαρμογή της Ενιαίας
Ηλεκτρονικής Αίτησης ΚΕΠΑ και της Ενιαίας Ιατρικής Γνω-
μάτευσης. Πρόκειται για μια σημαντική ψηφιακή μεταρρύθμι-
ση που βάζει τέλος στην ταλαιπωρία των Ατόμων με Αναπηρία
και της υποχρέωσης να παρίστανται αυτοπροσώπως για να
υποβάλλουν αίτημα πιστοποίησης αναπηρίας. Παράλληλα
καταργείται και η διακίνηση με φυσικό τρόπο του Ιατρικού
Εισηγητικού Φακέλου. Συγκεκριμένα, ο φάκελος θα καταρτί-
ζεται πλέον ηλεκτρονικά από τον θεράποντα ιατρό και στη
συνέχεια, αφού εξεταστεί ο πολίτης από την αρμόδια Υγειο-
νομική Επιτροπή του ΚΕΠΑ, θα εκδίδεται η γνωμάτευση την ο-
ποία ο πολίτης θα βρίσκει στη θυρίδα του σε ηλεκτρονική μορ-
φή. Έτσι, από το Φθινόπωρο, όλη η διαδικασία πιστοποίησης
αναπηρίας μέσω των ΚΕΠΑ θα γίνεται ηλεκτρονικά και οι α-
σφαλισμένοι θα χρειάζεται να επισκεφθούν μια μόνο φορά
τα ΚΕΠΑ, την ημέρα της εξέτασης τους. Παράλληλα, αποσυν-
δέεται η πιστοποίηση αναπηρίας από την παροχή (πχ. επιδό-
ματος ασθενείας, σύνταξη αναπηρίας κλπ). Με τη νέα διαδι-
κασία πρώτα θα πιστοποιείται η αναπηρία και στη συνέχεια
θα αιτείται ο πολίτης την όποια παροχή επιθυμεί. Η αναπηρία
θα πιστοποιείται με την έκδοση της Ενιαίας Ιατρικής Γνωμά-
τευσης, η οποία θα είναι σε ψηφιακή μορφή.



Η ψηφιοποίηση των διαδικα-
σιών, η ιχνηλασιμότητα της ε-
φοδιαστικής αλυσίδας και η
αξιολόγηση των προμηθευ-
τών είναι τα «στοιχήματα»
που ψηλά στην ατζέντα τους
προς αντιμετώπιση οι ελληνι-
κές επιχειρήσεις, στο σκέλος
της λειτουργίας τους που σχε-
τίζεται με τα τμήματα των
προμηθειών.

Επιμέλεια: Νίκος Τσαγκατάκης

A
υτό προκύπτει ως… απο-
δελτίωση των συμπερα-
σμάτων που βγήκαν από
μελέτη που διεξήγαγε η
PwC και η οποία είχε για

θέμα της τον Ψηφιακό Μετασχηματι-
σμό των Προμηθειών και τις τάσεις
που διαφαίνονται επ΄ αυτού κατά το έ-
τος που διανύουμε. Ειδικότερα, η με-
λέτη διεξήχθη με «δεξαμενή» στελέχη
που εργάζονται σε τμήματα προμηθει-
ών εταιρειών εντός των ελληνικών συ-
νόρων, εντασσόμενη ωστόσο σε μία
ευρύτερη παγκόσμια έρευνα Digital
Procurement που «έτρεξε» το διεθνές
δίκτυο της PwC. Όπως εξηγούν οι άν-
θρωποι της PwC οι ερευνητές τους έ-
καναν focus στους βασικούς τομείς ε-
πένδυσης, την πορεία ψηφιοποίησης,
στους παράγοντες επιτυχίας και στους
βασικούς μοχλούς μετασχηματισμού.
Συγκεκριμένα, στην Ελλάδα τα στελέχη
που ρωτήθηκαν σχετικά απάντησαν σε
ποσοστό 47% ότι top στρατηγική προ-
τεραιότητα για τα τμήματα αγορών εί-
ναι η μείωση του κόστους, με το αντί-
στοιχο ποσοστό διεθνώς να είναι ση-
μαντικά πιο κάτω, στο 27%.

Δεύτερη προτεραιότητα για την Ελ-
λάδα αποτελεί η «Εύρεση και Διαχείρι-
ση Προμηθευτών» καθώς με τον τρόπο
αυτό οι επιχειρήσεις μπορούν να ενι-
σχύσουν την αγοραστική δύναμή τους,
να συγκρατήσουν το συνολικό κόστος
κτήσης (Total Cost of Ownership -
TCO), αλλά και να ελαχιστοποιήσουν
τον κίνδυνο από πιθανές διαταραχές
στην αλυσίδα εφοδιασμού. Εδώ υπάρ-
χει αντιστροφή της προτεραιοποίησης
σε σχέση με το εξωτερικό, στις επιχει-
ρήσεις εκτός της ελληνικής επικράτειας
η διαχείριση κινδύνων και κρίσεων
περιγράφεται ως πιο σημαντική.

Αναφορικά, εξάλλου, με την πορεία
ψηφιοποίησης του κλάδου έως το 2025
και σε σύγκριση με τα παγκόσμια δεδο-
μένα της έρευνας, τα θέματα που προ-
καλούν το μεγαλύτερο ενδιαφέρον για
τα εγχώρια τμήματα προμηθειών είναι
η ψηφιοποίηση όλου του εύρους των
διαδικασιών Source-to-Pay από την α-

νάλυση της αγοράς προμηθευτών μέχρι
τη συμβολαιοποίηση και την πληρωμή
του τελικού τιμολογίου, η ιχνηλασιμό-
τητα της εφοδιαστικής αλυσίδας μέχρι
επίπεδο N-tier, ή αλλιώς τους προμη-
θευτές των προμηθευτών και, τέλος, η
αξιολόγηση των προμηθευτών σε χρό-
νο, απόκριση, ποιότητα, τιμή και συνο-
λικό κόστος διαχείρισης. Αντίστοιχα,
χαμηλότερη προτεραιότητα έχουν η πα-
ρακολούθηση των εκπομπών διοξειδί-
ου του άνθρακα καθώς και η ψηφιοποί-
ηση της διαχείρισης κινδύνων.

Η τάση στις βιομηχανίες 
και στις υπηρεσίες 
Μεταξύ των διαφορετικών κλάδων της
βιομηχανίας, κορυφαίες προτεραιότη-
τες των τμημάτων προμηθειών αποτε-
λούν η μείωση του κόστους (34%) και
η εύρεση και διαχείριση προμηθευτών
(17%). Στους κλάδους παροχής υπη-
ρεσιών, τα στελέχη επικεντρώνονται
στη μείωση του κόστους (39%) και
στον ψηφιακό μετασχηματισμό (21%).

Σε ό,τι αφορά τα επόμενα βήματα, οι
μεσαίες επιχειρήσεις στους κλάδους
της βιομηχανίας και των υπηρεσιών,
οι οποίες είναι κατά τεκμήριο λιγότερο
ψηφιοποιημένες, σχεδιάζουν να επεν-
δύσουν στο ψηφιακό τους makeover
κατά μέσο όρο πάνω από μισό δισεκα-
τομμύριο ευρώ (€580.000) κάθε χρό-

νο με ορίζοντα το 2025. Αντίστοιχα,
μεγάλες και πολύ μεγάλες εταιρείες
σχεδιάζουν κατά μέσο όρο επενδύσεις
1,75 εκατ. ευρώ ετησίως.

Οι τρεις κορυφαίες
στρατηγικές προτεραιότητες
σε παγκόσμιο επίπεδο
Από την παγκόσμια έρευνα, τώρα, της
PwC αυτό που καταρχάς σταχυολογεί-
ται είναι η κατάταξη των τριών κορυ-
φαίων στρατηγικών προτεραιοτήτων
για τα τμήματα αγορών. Πρώτο «must-
to-do» της λίστας είναι η μείωση του
κόστους (43%), και ακολουθούν η α-
πόκτηση και διαχείριση προμηθευτών
(24%) καθώς και η ψηφιοποίηση δια-
δικασιών (12%). Στον αντίποδα, η δια-
χείριση κινδύνων (μείωση 11%), η α-
πόκτηση ταλέντων (μείωση 7%) και η
στρατηγική διαχείριση των προμηθει-
ών (μείωση 3%) είναι όπως φαίνεται
και από τα ποσοστά των απαντήσεων
των ερωτηθέντων οι τρεις τομείς με την
μικρότερη προτεραιοποίηση.

Κατά τα λοιπά, από την έρευνα
της PwC προέκυψαν και τα ακόλου-
θα ενδιαφέροντα ευρήματα: 

• Το 77% των εταιρειών είναι εξο-
πλισμένες με εξειδικευμένες, ψηφιακές
λύσεις τύπου source to pay, που σχετί-
ζονται με τη συνολική διαχείριση των
προμηθευτών, ξεκινώντας από την εύ-

ρεση και τη διαπραγμάτευση μαζί τους
και καταλήγοντας στην τιμολόγηση. 

• Τα τμήματα προμηθειών επιδιώ-
κουν να ψηφιοποιήσουν κατά μέσο ό-
ρο το 72% των διαδικασιών τους μέχρι
το 2025. 

• Οι μεσαίες επιχειρήσεις, που κα-
τά κανόνα υστερούν στο ζήτημα της ψη-
φιοποίησης, σχεδιάζουν να αυξήσουν
σημαντικά τις σχετικές επενδύσεις
τους, ενώ οι μεγάλες και πολύ μεγάλες
εταιρείες θα τις διατηρήσουν στα σημε-
ρινά επίπεδα. Σε απόλυτους αριθμούς,
κατά μέσο όρο, οι επιχειρήσεις σκο-
πεύουν να επενδύσουν 1,28 εκατ. ευ-
ρώ ετησίως έως το 2025 για το σκοπό
αυτό. Το ποσό αυτό είναι κατά 33% υ-
ψηλότερο σε σχέση με το 2020, όταν η
μέση επένδυση ήταν 965.000 ευρώ.

• Πάνω από το 80% των εταιρειών
με υψηλό επίπεδο ψηφιοποίησης των
διαδικασιών εξασφαλίζει υπεραξία χά-
ρη στην εύκολη πρόσβαση στα δεδο-
μένα. Εντούτοις, το 55% των εταιρειών
εξακολουθούν να δυσκολεύονται να α-
ξιοποιήσουν τα δεδομένα που έχουν
στη διάθεσή τους.

• Ένας στους τρεις επικεφαλής των
τμημάτων προμηθειών εστιάζουν στην
εφαρμογή καινοτόμων λύσεων που α-
φορούν την υιοθέτηση κριτηρίων ESG
και την ιχνηλασιμότητα της εφοδιαστι-
κής αλυσίδας. Το 27% των εταιρειών,
χρησιμοποιούν ήδη ή πειραματίζονται
με λύσεις και εφαρμογές για την παρα-
κολούθηση των εκπομπών διοξειδίου
του άνθρακα των προμηθευτών.

• Το 90% των τμημάτων προμη-
θειών δηλώνουν ότι ανησυχούν για
ψηφιακές απειλές με το 27% από αυτά
έχουν πέσει θύμα ψηφιακής επίθεσης,
γεγονός που αποδίδεται στον υψηλότε-
ρο βαθμό ψηφιοποίησης των διαδικα-
σιών τους. 

• Το 57% των ερωτηθέντων ανα-
γνωρίζουν ως προϋπόθεση επιτυχίας
για την υλοποίηση ενός έργου ψηφιο-
ποίησης τη διευρυμένη συνεργασία ε-
ντός των εργασιακών μοντέλων, τη σω-
στή οργάνωση και πρωτίστως τον αν-
θρώπινο παράγοντα. 
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Ποια συμπεράσματα προέκυψαν από τη μελέτη που διεξήγαγε 
η PwC σε στελέχη τμημάτων προμηθειών στην Ελλάδα↪

Τα 3 «διόδια» στον οδικό 
χάρτη μετασχηματισμού 
του κλάδου προμηθειών 



Η ΑΠΟΨΗ | 29ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 23/24 ΙΟΥΛΙΟΥ 2022
www.iapopsi.gr

Την ολοκλήρωση της εξαγοράς της Iolcus Investments ΑΕ-
ΔΟΕΕ ανακοίνωσε στις αρχές της εβδομάδας η Τράπεζα Πει-
ραιώς με την διοίκηση Μεγάλου να κάνει λόγο για ορόσημο
στην εφαρμογή της στρατηγικής της τράπεζας που στοχεύει
στην κατάκτηση πρωταγωνιστικής θέσης στον εγχώριο κλάδο
διαχείρισης κεφαλαίων πελατών. Υπογραμμίζεται ότι με την
εξαγορά της Iolcus, τα υπό διαχείριση κεφάλαια πελατών του
Ομίλου Πειραιώς θα ανέρχονται στα 7 δισ. ευρώ.
Στο πλαίσιο υλοποίησης αυτής της στρατηγικής, δημιουργείται
στην Τράπεζα Πειραιώς ένας νέος οργανωτικός κλάδος, το
«Wealth & Asset Management», με στόχο την περαιτέρω α-

νάπτυξη των εργασιών διαχείρισης περιουσίας ιδιωτών, επι-
χειρηματικών και θεσμικών πελατών (Private Banking, Asset
& Wealth Management) και τη διοικητική εποπτεία των θυ-
γατρικών εταιρειών ΠΕΙΡΑΙΩΣ ASSET MANAGEMENT ΑΕ-
ΔΑΚ, ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΑΕΠΕΥ και IOLCUS Investments ΑΕΔΟΕΕ. 
Επικεφαλής του νέου κλάδου αναλαμβάνει ο Αχιλλέας Κο-
ντογούρης. Ο καινούργιος ανώτερος γενικός διευθυντής δια-
θέτει περισσότερα από 30 χρόνια εμπειρίας στον κλάδο των ε-
πενδυτικών υπηρεσιών, είναι πιστοποιημένος διαχειριστής
χαρτοφυλακίου και κατέχει πτυχίο στις Οικονομικές Επιστήμες
από το Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο και MBA από το INSEAD.

Ένα από τα μεγαλύτερα κέντρα φόρτισης
ηλεκτρικών οχημάτων στην Ελλάδα, με
συνολικά 10 σταθμούς φόρτισης, στον

υπόγειο χώρο στάθμευσης του Μεγάρου Μου-
σικής, δημιουργείται με την αρωγή και το
know how του Ομίλου ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΠΕΤΡΕ-
ΛΑΙΑ. Οι εν λόγω σταθμοί φόρτισης ηλεκτρι-
κών οχημάτων εναλλασσόμενου ρεύματος
(AC), ονομαστικής ισχύος 22 kW ο καθένας, έ-
χουν τοποθετηθεί στο δεύτερο επίπεδο (P2)
του υπόγειου χώρου στάθμευσης του ΜΜΑ και
για το πρώτο τρίμηνο ενεργοποίησής της η πε-
ριβαλλοντικά φιλική υπηρεσία θα παρέχεται
δωρεάν στους ιδιοκτήτες που θα σταθμεύσουν
εκεί τα ηλεκτρικά αυτοκίνητά τους. Σημειώνε-
ται ότι το έργο περιλαμβάνει όλες τις απαιτού-
μενες εργασίες για την εγκατάσταση και τη
σύνδεση των σταθμών με την υφιστάμενη υ-

ποδομή του Μεγάρου και την εφαρμογή
ElpeFuture ChargenGo για την εύκολη εξυπη-
ρέτηση των χρηστών και, φυσικά, πληροί όλες
τις προβλεπόμενες διεθνείς και ελληνικές προ-
διαγραφές και απαιτήσεις ασφαλείας. 

Με την ένταξή τους στο δίκτυο σταθμών
φόρτισης ElpeFuture ChargenGo, οι διαθέσι-
μες θέσεις στο Μέγαρο θα εμφανίζονται
online στην εφαρμογή κινητού. Οι τιμές ορί-
ζονται σύμφωνα με το τιμολόγιο της
ElpeFuture ChargenGo, με τη χρέωση να ξε-
κινά από 1/11/2022.

Σύμφωνα με τους εμπνευστές του το έργο
θα βελτιώσει τις υφιστάμενες υποδομές του
εμβληματικού κτιρίου της πρωτεύουσας, στη-
ρίζοντας την βιώσιμη κινητικότητα των επι-
σκεπτών και των εργαζομένων του Οργανι-
σμού Μεγάρου Μουσικής Αθηνών.

Πάνω από €2 δισ. 
το κοινωνικό προϊόν
της MYTILINEOS
Αναπόσπαστο κομμάτι της μακροπρόθεσμης ε-
πιχειρηματικής στρατηγικής της αποτελεί για τη
MYTILINEOS η Βιώσιμη Ανάπτυξη που κατα-
γράφεται και φέτος όπως κάθε χρόνο στη σχετι-
κή έκθεση η οποία δημοσιοποιήθηκε στην ετή-
σια Γ.Σ. των μετόχων της εταιρείας.
Η έκθεση καταγράφει μεταξύ άλλων την πρόοδο των
επιδόσεων με κριτήρια Περιβαλλοντικά, Κοινωνικά
και Διακυβέρνησης, τη συμβολή της MYTILINEOS
στους Παγκόσμιους Στόχους Βιώσιμης Ανάπτυξης,
το νέο σύστημα διακυβέρνησης Βιώσιμης Ανάπτυξης
της εταιρείας, την παραγωγή και τη διανομή κοινω-
νικού προϊόντος αξίας 2,3 δισ. ευρώ, καθώς και τη
συνολική συμβολή της εταιρείας στην εθνική οικο-
νομία και απασχόληση. 
Όπως εξηγεί ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος
της εταιρείας, Ευάγγελος Μυτιληναίος στο εισαγω-
γικό σημείωμα της φετινής έκθεσης, η βιώσιμη ανά-
πτυξη «αποτελεί την κινητήρια δύναμη μέσω της οποίας η
MYTILINEOS φιλοδοξεί να παραμείνει ανταγωνιστική σε
βάθος χρόνου, να αντιμετωπίσει τις σύγχρονες προκλή-
σεις και, αναπτύσσοντας τις κατάλληλες συνεργασίες, να
συμβάλει σε ένα νέο αποδοτικό μοντέλο ανάπτυξης, χωρίς
κοινωνικούς αποκλεισμούς, όπως έχει αποτυπωθεί και μέ-
σω των Παγκόσμιων Στόχων Βιώσιμης Ανάπτυξης. Με βά-
ση αυτή την κατεύθυνση στοχεύουμε στη δημιουργία μα-
κροπρόθεσμης βιώσιμης αξίας, για τους μετόχους και τις
υπόλοιπες ομάδες των Κοινωνικών μας Εταίρων, μέσω μιας
ολιστικής προσέγγισης στην άσκηση της δραστηριότητάς
μας, που συνδυάζει τη διασφάλιση των θέσεων εργασίας,
τη βιομηχανική ανάπτυξη και την κερδοφορία πάντα με ό-
ρους κοινωνικής και περιβαλλοντικής βιωσιμότητας».

Τράπεζα Πειραιώς: Ορόσημο για τη διοίκηση
Μεγάλου η εξαγορά της Iolcus Investments

«Μέγαρο» φόρτισης ηλεκτρικών
οχημάτων στήνουν στο Μέγαρο
Μουσικής τα ΕΛ.ΠΕ.
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«Πατέντα» του Netflix για να βάλει
στοπ στις… ρεφενέ συνδρομές
Για όλες τις πλατφόρμες που streamάρουν τηλεοπτικό περιεχόμενο ο μέγας προ-
βληματισμός είναι η πειρατεία αλλά και η διαρροή εσόδων από χρήστες που νο-
μότυπα μοιράζονται μία συνδρομή. Το Netflix δεν αποτελεί εξαίρεση για αυτό
και δοκιμάζει διάφορες συνταγές ανάσχεσης του φαινόμενου της… κοινόβιας
χρήσης λογαριασμού σε διαφορετικές τοποθεσίες. Μία από αυτές είναι να υπο-
χρεούνται οι χρήστες να πληρώνουν επιπλέον ή ακριβότερη συνδρομή σε περίπτωση που χρησιμοποιούν τον λογα-
ριασμό τους εκτός του δηλωμένου τόπου κατοικίας τους, για περισσότερες από δύο εβδομάδες. Οι υπεύθυνοι του
Netflix αναφέρουν ότι «συνθέτουν» έναν αλγόριθμο που θα εντοπίζει την τοποθεσία χρήσης κάθε λογαριασμού και θα
περιορίζει την πρόσβαση στον κατάλογο της συνδρομητικής υπηρεσίας από όλες τις συσκευές των χρηστών. Αν οι χρή-
στες θέλουν πλήρη πρόσβαση στο Netflix τότε θα μπορούν να δηλώνουν νέους τόπους κατοικίας πληρώνοντας το α-
νάλογο τίμημα και ο «κόφτης» θα αίρεται. Στο βασικό πακέτο θα είναι δυνατό να προστεθεί μία ακόμα τοποθεσία κα-
τοικίας, στο standard έως δύο και στο premium έως τρεις. Το μέτρο ήδη δοκιμάζει η Netflix στις αγορές του Ελ Σαλ-
βαδόρ, της Γουατεμάλα, της Ονδούρας και της Δομινικανής Δημοκρατίας, αλλά και της Αργεντινής.

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: ΝΙΚΟΣ ΤΣΑΓΚΑΤΑΚΗΣ

ΣΤΙΣ ΓΕΙΤΟΝΙΕΣ

ΤΟΥ ΚΟΣΜΟΥ 

Μ
όλις πριν από 15 ημέρες γράφαμε στις σελί-
δες των διεθνών της «Α» για το βαλκανικό
καζάνι που βράζει με φόντο το βέτο της Βουλ-
γαρίας στην ενταξιακή πορεία της Βόρειας

Μακεδονίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Τελικά (και) με την
Γαλλία του Εμανουέλ Μακρόν να βάζει το… χεράκι της τα
εμπόδια άρθηκαν και φτάσαμε σε αυτό που η πρόεδρος
της Κομισιόν Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν χαρακτήρισε πριν
από μερικά 24ωρα ως «ιστορική στιγμή». Ο λόγος και ο χα-
ρακτηρισμός αφορά –τι άλλο;– την έναρξη εκ μέρους της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης των διαπραγματεύσεων με τις αντιπρο-
σωπίες της Β. Μακεδονίας αλλά και της Αλβανίας για την εί-
σοδο των δύο χωρών των Δυτικών Βαλκανίων στην ενωμέ-
νη ευρωπαϊκή οικογένεια.

Πλαισιωμένη από τους πρωθυπουργούς των δύο χωρών
Ντίμιταρ Κοβατσέβσκι και Έντι Ράμα, η Γερμανίδα αξιω-
ματούχος είπε χαρακτηριστικά ότι «αυτό το περίμεναν επί τόσο
καιρό οι πολίτες σας και το αξίζουν», τονίζοντας ότι η Κομισιόν
θα συνεχίσει να στηρίζει τη Β. Μακεδονία και την Αλβανία
στον δρόμο που διάλεξαν. Τι ακολουθεί μετά από τα… συ-
χαρίκια; Σύμφωνα με την πρόεδρο της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής, μετά από το τέλος των εργασιών της Διακυβερνητικής
Διάσκεψης η σκυτάλη περνάει στις διαπραγματευτικές ομά-
δες από την Αλβανία και τη Β. Μακεδονία οι οποίες σε πρώ-
το χρόνο θα εργαστούν με αντικείμενο τον έλεγχο του κεκτη-
μένου της Ε.0Ε. Παράλληλα, θα «τρέξουν» οι συνεργατικές
διαδικασίες των δύο προς ένταξη χωρών με τις Βρυξέλες σε
συγκεκριμένους τομείς. Ένας από αυτούς τους τομείς είναι
λόγου χάριν ο Μηχανισμός Πολιτικής Προστασίας της
Ε.Ε. στον οποίο θα ενταχθούν τα Τίρανα (σ.σ. οι σχετικές
συζητήσεις έχουν ξεκινήσει ήδη από τον Ιούνιο), γεγονός
που θα ενισχύσει τη θωράκιση της Αλβανίας έναντι φυσι-
κών καταστροφών (βλ. σεισμοί, δασικές πυρκαγιές, πλημ-
μύρες κλπ). 

Κάτι αντίστοιχο θα συμβεί και με τα Σκόπια σε ό,τι αφορά

τον τομέα της μετανάστευσης, όπου η Β. Μακεδονία
θα διαπραγματευτεί εν ευθέτω (άμεσο) χρόνω με τις
αρμόδιες υπηρεσίες της Ε.Ε. για την ανάπτυξη της
Frontex στη χώρα. Επενδύσεις, ενέργεια και μετα-
φορές είναι, τέλος, οι άλλοι τομείς που αναμένεται να
θερμανθούν αναπτυξιακά στις δύο βαλκανικές χώ-
ρες με τη βοήθεια πάντα της Ε.Ε..

Το επιμύθιο, πάντως, αυτής της ιστορίας δεν πε-
ριορίζεται στα Σκόπια που περίμεναν στον ευρω-
παϊκό προθάλαμο από το 2005 και στα Τίρανα που
έκαναν το ίδιο από το 2014. Αφορά ως μάθημα-δί-
δαγμα και την Αθήνα. Κι αυτό διότι παρά τις ευχαρι-
στίες του Έντι Ράμα στον Εμανουέλ Μακρόν αλλά
και στην Άνγκελα Μέρκελ, η πόρτα της Ε.Ε. δεν θα
είχε ανοίξει για τη Β. Μακεδονία, άρα και για την
Αλβανία, αν η Βουλγαρία δεν είχε ικανοποιηθεί στα
θέματα της αποκαλούμενης «μακεδονικής εθνότη-
τας» και «μακεδονικής γλώσσας» ώστε να άρει το βέ-
το της. Δεν είναι τυχαίο ότι οι περισσότερες εθνικές
απαιτήσεις της Σόφιας αποτελούν μέρος της γαλλι-
κής συμβιβαστική πρότασης που αποδέχτηκαν τα
Σκόπια χωρίς να βγάλουν τσιμουδιά, με τον όρο μά-
λιστα ότι η Βουλγαρία θα επαγρυπνά για την πιστή
τήρηση της συμφωνίας.

Αυτά κέρδισαν οι «κακοί διαπραγματευτές» της
Σόφιας σε αντίθεση με τα «καλά παιδιά» των Αθη-
νών –πρώην και νυν– που φορούν το… φέσι της
Συμφωνίας των Πρεσπών. 

Δίδαγμα για την Αθήνα το
«ναι» της Ε.Ε.
σε Σκόπια 
και Τίρανα 

Καύσωνας και
πληθωρισμός καίνε
(κυριολεκτικά και
μεταφορικά) 
τη Βρετανία
Πολλά είναι τα πρωτόγνωρα που ζουν εσχάτως οι
Βρετανοί, καθώς εκτός από τους πολιτικούς τριγ-
μούς που έχει προκαλέσει η παραίτηση του πρω-
θυπουργού Μπόρις Τζόνσον, η χώρα παλεύει με
το σφοδρότερο κύμα καύσωνα που χτύπησε ποτέ
το νησί, βλέποντας ταυτόχρονα τον υδράργυρο στο
θερμόμετρο του πληθωρισμού να χτυπάει κόκκι-
νο. Ξεκινώντας από το τελευταίο, ο βρετανικός δεί-
κτης τιμών καταναλωτή σκαρφάλωσε τον μήνα Ι-
ούνιο σε ετήσια βάση στο 9,4%. Πρόκειται για ρε-
κόρ 40ετίας (από τις αρχές του 1982) που κατα-
τάσσει τη Βρετανία στην πρώτη θέση μεταξύ των
χωρών της G7 με το υψηλότερο ποσοστό πληθω-
ρισμού τον Ιούνιο, έστω κι αν ο Καναδάς και η Ια-
πωνία δεν έχουν ακόμη δημοσιοποιήσει τις δικές
τους επιδόσεις. Ανάχωμα στις πληθωριστικές πιέ-
σεις προσπαθεί να υψώσει με νέα, μεγαλύτερη από
τη συνηθισμένη, αύξηση των επιτοκίων η Τράπεζα
της Αγγλίας (BoE), η οποία σημειωτέον από τον
περασμένο Δεκέμβριο έχει αυξήσει το κόστος δα-
νεισμού πέντε φορές.

Κι αν ο πληθωρισμός καίει μεταφορικά τους
Βρετανούς πολίτες ο καύσωνας τους καίει κυριο-
λεκτικά, καθώς οι θερμοκρασίες των 39 και των
40+ βαθμών Κελσίου που σημειώνονται έγιναν η
αιτία να προκληθούν πυρκαγιές σε χορτολιβαδι-
κές εκτάσεις κοντά στο Λονδίνο. Για παράδειγμα, α-
νατολικά της βρετανικής πρωτεύουσας, στο προά-
στιο Γουένινγκτον, ξέσπασε φωτιά που στο διάβα
της κατάπιε σπίτια και αυτοκίνητα. Δεκάδες οικίες
τυλίχτηκαν στις φλόγες και ορισμένες καταστρά-
φηκαν ολοσχερώς, ενώ αρκετοί πολίτες μεταφέρ-
θηκαν στο νοσοκομείο είτε έχοντας υποστεί τραυ-
ματισμούς είτε επειδή το πύρινο νέφος τους προ-
κάλεσε αναπνευστικά προβλήματα.

«Έκανα ηλιοθεραπεία στον κήπο μου και ξαφνικά έ-
φτασε ένα τεράστιο μαύρο σύννεφο. Κοίταξα ψηλά και
είδα ότι εκείνη η πλευρά του Γουένινγκτον είχε πιάσει
φωτιά. Μέσα σε μια ώρα έφτασε κοντά στο σπίτι μας.
Έχουμε λοιπόν ένα χωράφι δίπλα στο σπίτι μας που
καίγεται, κι όλα τα αυτοκίνητά μας καταστράφηκαν» εί-
πε αυτόπτης μάρτυρας στα βρετανικά ΜΜΕ.

Παρόμοια περιστατικά καταγράφηκαν σε άλλα
πέντε προάστια του Λονδίνου. Η πυροσβεστική υ-
πηρεσία τέθηκε σε κατάσταση συναγερμού.
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Μετά από τη συμπλήρω-
ση –αύριο, Κυριακή– πέ-
ντε μηνών από την ημέρα
της ρωσικής εισβολής
στην Ουκρανία στις 24
Φεβρουαρίου, μπορεί η
Μόσχα να προχωράει σε
στρατιωτικές εκκαθαρί-
σεις στα θέατρα του πο-
λέμου, αλλά το Κιέβο και
ο πρόεδρος Βολοντίμιρ
Ζελένσκι έχει πάρει τη…
χατζάρα και εκκαθαρίζει
όσα στελέχη της ευρύτε-
ρου κυβερνητικού-διοι-
κητικού μηχανισμού θεω-
ρεί επικίνδυνα «ζιζάνια».

Του Νίκου Τσαγκατάκη

T
έτοιο ζιζάνιο ήταν κα-
τά τον Ουκρανό πρόε-
δρο ο αρχηγός της
SBU, της υπηρεσίας
εσωτερικής ασφάλει-

ας της Ουκρανίας, Ιβάν Μπακά-
νοφ, και η Γενική Εισαγγελέας
της χώρας, Ιρίνα Βενεντίκτοβα
(σ.σ. είχε αναλάβει την προσπά-
θεια δίωξης των ρωσικών εγκλη-
μάτων πολέμου στην Ουκρανία),
τους οποίους ο Ζελένσκι καθαί-
ρεσε από τους θώκους τους, χρε-
ώνοντάς τους ανεπάρκεια και α-
ναποτελεσματικότητα στον αγώ-
να κατά των κατασκόπων και των
συνεργατών της Μόσχας. Ο Ζε-
λένσκι υποστήριξε, συγκεκριμέ-
να, ότι περισσότεροι από 60 υ-
πάλληλοι της Κρατικής Ασφάλει-
ας και της Γενικής Εισαγγελίας
εργάζονταν εναντίον της χώρας,
στα κατεχόμενα από τη Ρωσία ε-
δάφη. Επικαλέστηκε, μάλιστα, ό-
τι έχουν ξεκινήσει 651 ποινικές
έρευνες για την κατηγορία της ε-
σχάτης προδοσίας και της συνερ-
γασίας σε βάρος εργαζομένων σε
εισαγγελικά γραφεία, υπηρεσίες
προδικαστικών ερευνών και άλ-
λες υπηρεσίες επιβολής του νό-
μου. Αυτό είναι σύμφωνα με τον
Ζελένσκι το στοιχείο που εγείρει
«πολύ σοβαρά ερωτήματα» για το
έργο των δύο καρατομημένων α-
ξιωματούχων, οι οποίοι παρε-
μπιπτόντως ήταν αυτό που θα λέ-
γαμε λαϊκά «δικοί του άνθρωποι.

Κυνήγι 
μαγισσών-προδοτών
Το θέμα, ωστόσο, δεν σταματάει
εκεί, δεδομένου ότι φαίνεται να έ-
χει τεθεί σε εφαρμογή ένα ευρύ-
τερο κυνήγι μαγισσών-προδοτών
και μάλιστα με μπόνους… κατά-
δοσης. Απόδειξη η χρηματική «ε-
πιβράβευση» ύψους 100 δολα-
ρίων που ανακοίνωσε την περα-
σμένη Τρίτη ο κυβερνήτης της ε-
παρχίας Μικολάιφ, στη νότια Ου-
κρανία, και η οποία προγραμματί-
ζεται να δοθεί σε όσους Ουκρα-

νούς βοηθούν να εντοπιστούν
«συνεργάτες» των Ρώσων. Συγκε-
κριμένα, με ανάρτησή του στον
λογαριασμό του στο Telegram, ο
κυβερνήτης Βιτάλι Κιμ απηύθυ-
νε έκκληση για πληροφορίες που
αφορούν «αυτούς που αποκαλύ-
πτουν στους κατακτητές τα σημεία α-
νάπτυξης των ουκρανικών στρατευ-
μάτων» ή τους βοηθούν να καθο-
ρίσουν τις συντεταγμένες των πι-
θανών στόχων βομβαρδισμού.

«Μετά από προσεκτική επαλή-
θευση και επιβεβαίωση των πληρο-
φοριών που παρέχονται, θα λάβετε
ένα μπόνους 100 δολαρίων», έγρα-
ψε ο Κιμ. Ο κυβερνήτης άφησε
επίσης να εννοηθεί ότι σχεδίαζε
να «κλείσει» την πόλη Μικολάιφ
για λίγες μέρες προκειμένου να ε-

ξουδετερώσει προδότες και συ-
νεργάτες των Ρώσων.

«Θέλουμε να βάλουμε ένα τέλος
σε αυτό. Εξετάζουμε μέτρα απαγό-
ρευσης κυκλοφορίας. Έχουμε μια
μεγάλη βάση δεδομένων. Θα κλεί-
σουμε την πόλη για λίγες μέρες, θα
πάμε και θα χτυπήσουμε την πόρτα
των κακών ανθρώπων», είπε.

Παρασκήνιο και
ενστάσεις για τις
καρατομήσεις Ζελένσκι 
Αφήνοντας προς ώρας πίσω τις ε-
πικίνδυνες από κάθε άποψη πρα-
κτικές του κυβερνήτη Κιμ και ε-
πιστρέφοντας στις πολιτικές κα-
ρατομήσεις Ζελένσκι, η αντίδρα-
ση του προέδρου της Ουκρανίας
διαρρέεται ότι έχει και παραπολι-

τικό παρασκήνιο, όπως τουλάχι-
στον προκύπτει από σχετικό ρε-
πορτάζ του Politico. Ποιο είναι
αυτό; Ότι η απομάκρυνση του
Μπακάνοφ και της Βενεντίκτο-
βα καταδεικνύει μη τήρηση της ά-
τυπης συμφωνίας να σταματήσει
το μικροπολιτικό Game of
Thrones που εξελισσόταν προπο-
λεμικά στην Ουκρανία, ώστε το
εγχώριο πολιτικό σύστημα να πα-
ρουσιαστεί ως μία γροθιά κόντρα
στην επιτιθέμενη Ρωσία. Από την
άλλη πλευρά στο Politico φιλοξε-
νείται η τοποθέτηση δυτικού α-
ξιωματούχου που ενώ είναι φίλα
προσκείμενος στην κυβέρνηση
Ζελένσκι εντούτοις εκφράζει την
ανησυχία του ότι οι καρατομήσεις
στις οποίες προχώρησε ο Ουκρα-

νός πρόεδρος οδηγεί σε αντίθετη
ατραπό από αυτήν του αιτήματος
της Ε.Ε. προς το Κίεβο να καταπο-
λεμήσει τη διαφθορά και να αυ-
ξήσει την ανεξαρτησία των υπη-
ρεσιών ασφαλείας, αν θέλει να γί-
νει μέλος της Ένωσης. Στο κομμά-
τι της διαφθοράς στέκονται πολι-
τικοί αναλυτές αλλά και ακτιβιστές
που μετέφρασαν τον αποκεφαλι-
σμό του επικεφαλής των μυστι-
κών υπηρεσιών της Ουκρανίας
και της γενικής εισαγγελέως της
χώρας, ως απόπειρα του Ζελέν-
σκι να μπετονάρει την εξουσία
του εν μέσω πολέμου. 

«Δεν είναι μια κίνηση να κάνει το
σωστό πράγμα. Είναι μια κίνηση για
να κερδίσει περισσότερο έλεγχο στα
κορυφαία σώματα επιβολής του νό-
μου», δήλωσε στο Politico η Τα-
τιάνα Σέβτσουκ, δικηγόρος και
ακτιβίστρια στο Κέντρο Δράσης
κατά της Διαφθοράς του Κιέβου.
Η ίδια εκτιμά ότι η απομάκρυν-
ση των Μπακάνοφ , Βενεντί-
κτοβα θα ενισχύσει περαιτέρω
την επιρροή του Αντρίι Γερμάκ,
του επικεφαλής του γραφείου του
προέδρου και του Όλεχ Τατά-
ροφ, βοηθού επικεφαλής της δι-
οίκησης που έχει κατηγορηθεί
για διαφθορά. Αξίζει να σημειω-
θεί ότι ο Γερμάκ είναι πρώην πα-
ραγωγός του κινηματογράφου και
φίλος του προέδρου Ζελένσκι α-
πό το 2011 και πολλοί τον θεω-
ρούν ως τον δεύτερο ισχυρότερο
πολιτικό στην Ουκρανία.

• Ουκρανία: Πέντε μήνες συμπληρώνονται από τη ρωσική εισβολή και τις καρατο-
μήσεις υψηλόβαθμων στελεχών από τον πρόεδρο Ζελένκσι ακολουθεί ένα επικίνδυ-
νοι κυνήγι μαγισσών για όσους φέρονται να έχουν συνεργαστεί με τη Μόσχα

Σαφάρι για «προδότες» 
με μπόνους… κατάδοσης

ΕΚΤΙΜΩΜΕΝΕΣ(*) ΑΠΩΛΕΙΕΣ META ΑΠΟ
5 ΜΗΝΕΣ ΠΟΛΕΜΟΥ ΣΤΗΝ ΟΥΚΡΑΝΙΑ 
‣ ΘΑΝΑΤΟΙ: Τουλάχιστον 46.000 
‣ ΜΗ ΘΑΝΑΤΗΦΟΡΟΙ ΤΡΑΥΜΑΤΙΣΜΟΙ: Περίπου 13.000 
‣ ΕΚΤΟΠΙΣΜΕΝΟΣ ΠΛΗΘΥΣΜΟΣ: 

Τουλάχιστον 17 εκατ. πολίτες 
‣ ΚΑΤΕΣΤΡΑΜΜΕΝΑ ΚΤΙΡΙΑ: Περισσότερα από 2.000 
‣ ΚΟΣΤΟΣ ΥΛΙΚΩΝ ΖΗΜΙΩΝ: Περίπου 600 δισ. δολάρια

(*) Με στοιχεία από το πρακτορείο Reuters
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της «Άποψης» 
αποκαλύψεις και
«καυτά» θέματα 

για όλους 
και για όλα
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• Ο Άρης έκανε το «μπαμ» στις
μεταγραφές το φετινό καλοκαίρι με την

απόκτηση του 35χρονου Ιβοριανού

Ζερβίνιο: 
Μια κατηγορία

μόνος του
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▶ΣΕΛ. 17

Λουτσέσκου, Μαρτίνς:
H αδιαφορία για 
τα ταλέντα, δεν

δημιουργεί υπεραξίες…

Μαρινάκης σε ΕΠΟ: 
«Θα σας πάω μέχρι τέλους...»

• Επίθεση στην Ομοσπονδία και προαναγγελία 
για έλεγχο σε οικονομικά, προσλήψεις και... Μπένετ








